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PRZEDSIĘBIORSTWO TECHNIKI INSTALACYJNEJ 

~~~Ln~AND:Bim~ 
66-300 Międzyrzecz 

POL ul. Młyńska 20 · · 
(tel./fax 095/7 41 -24-50, te l. 095/7 42-05-72) 

e-mail: afpol@wp.pl 

PROJEKTOWANIE • WYKONAWSTWO • DORADZTWO TECHNICZNE 

* lnstacje grzewcze, sanitarne i gazowe . 
* Ekologiczne i energooszczędne źródła ciepła 
* Instalacje i urządzenia wentylacyjne 
* Sprzedaż materiałów instalacyjnycpo 
* Serwis techniczny kotłowni ~~:::t:'if,~tt 

olejowych i gazowych 

Wszystkiego Najlepszego 
w Nowym Roku 

Spółdzielcza Grupa Bankowa 

Gospodarczy Bank Spółdzielczy 
Międzyrzecz 

YU 
Promocyjna lokata 12 miesięczna 

-> ~wysokim oprocentowaniu. 

Możliwość wcześ_niejszej likwidacji 
z zachowaniem nabytych odsetek. 

Bez gwiazdek i ukrytych warunków. 

Zapraszamy do naszych placówek ... 

.; 

Międzyrzecz 
ul. Waszkewicza 24 

(095) 742 80 12 

Biedzew 
ul. Rynek 4 

(095) 742 80 61 

Trzciel 
ul. A. Czerwonej 38 

(095) 742 80 42 

Przytoczna Zbąszynek 
ul. Główna 44 ul. Topolowa 24 

(095) 749 40 10 (068) 384 94 56 
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URODllENIA : 
Jakub Tolak s. Sławomira i Agnieszki 
Natalia Agnieszka Bogdan c. Piotra i Ann 
Adam Lisiecki s. Leszka i Elżbiety 
Marta Eliza Czujko c. Wiesława i Marii 
Patryk Aleksander Sa wieki s. Jacka i Magdaleny 
Kornelia Sikorska c. Krzysztofa i Izabeli 
Krystian Jakub Rogowski s. Dariusza i Angeliki 
Miłosz Pielach s. Mariusza i Marioli 

lGONY: t· l . . 

Janina Święcka zam. Międzyrzecz ur. 1923 r. 
Felagia Obst zam. Kaława ur. 1914 r. 
Marianna Żółtaszek zam. Bukowiec ur. 1913 r. .• ' · 
Czesława Czerwińska zam. Kaława ur. 1947 r. 
Stanisław Balcewicz zam. Międzyrzecz ur. 1928 r. 
Jadwiga Więch zam. Międzyrzecz ur. 1920 r. 
Mieczysław Rakoczy zam. Międzyrzecz ur. 1928 r. 
Karolina Chamarczuk zam. Międzyrzecz ur. 1922 r. 
Pawlak Emilia zam. Międzyrzecz ur. 1941 r. 

MUZEUM W MIĘpZYRZECZU 
Y 

Od stycznia do marca 2009 w Muzeum prowadzone będą prace 
remontowe (również na ekspozycji stałej). 

W związku z powyższym, prosimy organizatorów wycieczek oraz 
osoby indywidualne o kontakt telefoniczny w celu sprawdzenie czy 
ekspozycja jest w danej chwili dostępna do zwiedzania. 

UWAGA CZYTELNICY! 
Uprzejmie zawiadamiamy, że biuro redakcji jest NIECZVNNE DO 

ODWOłANIA. 
Istnieje również bezpośredni kontakt e-mail pod adresem: kY.: 

rier.miedzyrzecki@wp.pllub telefoniczny pod numerem: 
(09:5) 741 88 29 lub (095) 741 60 49. 
nyzuR w biurze redakcji w każdą środę w godzinach od l 0:00 

do 13:00. 
W związku z dużą ilościąANONIMÓW zmuszeni jeste

śmy weryfikować dane osobowe autorów artykułów, co 
jest zgodne z prawem prasowym. 

Materiały do druku i ogłoszenia prosimy dostarczać do 16 stycz
nia i zostawiać wraz z telefonem kontaktowym w Bibliotece Miej
skiej - Oddział dla Dzieci. 

· Jeśli istnieją możliwości techniczne to prosimy na dyskiet-
kach lub płytach CD (po wykorzystaniu zapewniamy zwrot!). 

Ceny ogłoszeń/reklam: 
· czarno- białe l ,00 zł (brutto) za cm2 
·kolorowe 1,50 zł (brutto) za cm2 
ZAPRASZAMY I ZACHĘCAMY DO WSPÓŁPRACY! 

UWAGA CZYTELNICY! 
Informujemy, że od stycznia 2009 r. biblio

teka Klubu Garnizonowego będzie czynna w 
soboty od 10.00 do 14.00. 

www.l{uriermiedzyrzeclci. p l 
ZAPRASZAM na stronę internetową KM. Cieszę się, ze odwiedziło 

ją już 2.800 gości. Aktualna jest sonda, w której można odpowiadać na 
pytanie: 

"Czy, w związku z zaistniałą sytuacją, burmistrz powinien": 
· zrezygnować z funkcji · 
· pozostać na stanowisku 
Obecnie znacznie przeważa opcja pierwsza. 
W naszej internetowej galerii można obejrzeć dziesiątki zdjęć, 

np.: z jubileuszu Budowlanki. 
Żałuję, że nie ma chętnych do dyskusji na FORUM. Rozumiem, 

że trzeba mieć wiele cywilnej odwagi, aby się zalogować i przestać 
być ANONIMEM. Wymiana poglądów (nie inwektyw) mogłaby 
być interesująca. Jesteśmy miesięcznikiem, więc o sprawach bie
żących będę pisała w Internecie. Zachęcam do odwiedzania na
szej strony! 

Anna Kuźmińska - Świder 
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życia. 
A. Ś.: Czy porównywanie Ciebie z 

Alą Janosz, zwycięzczynią IDOLA, jest 
słuszne? 

K.M.: Moim zdaniem, to absurd. Może 
istnieje między nami jakieś podobieństwo 
zewnętrzne, mamy jednak zupełnie inne 
glosy. 

A.Ś.: Jakie są Twoje związki 
z Międzyrzeczem? 

K.M.: Tu się urodziłam. Ukoń
czylam szkolę podstawową i gim
nazjum. Mając 161at przeniosłam 
się do Bydgoszczy, gdzie rozpo-

. częłam naukę w Liceum Muzycz
nym. Obecnie jestem studentką 
rytmiki na Akademii Muzycznej w 
Poznaniu. Uważam, że Między
rzecz to urocze miasto, a jak zo
stało pokazane w telewizji, na to 
nie miałam wpływu. 

A.Ś: Jak się dostałaś do "FA
BRYKI GWIAZD"? 

K.M.: Zobaczylam zaproszenie 
w telewizji. l zdecydowałam się na 
udział. Na casting pojechalam do 
Krakowa, gdzie było około 1 000 
osób. Casting składał się z kilku 
etapów, w pierwszym do sali 
wchodziliśmy po 5 osób. Każdy 
wykonywal po 2 piosenki : an
gielską, polską, wybrałam: ABBĘ 
i BAJM. Następnie śpiewało się 
solo przed komisją. W trzeciej czę
ści była godzinna rozmowa przed kamerą. 
Potem czekalam na "wyrok". Zostałam za
proszona do Warszawy na warsztaty, któ
re trwały trzy dni, na nich zostaliśmy pod
dani" wszechstronnej obróbce": muzycz
nej, choreograficznej, teatralnej, psycho
logicznej. Po trzech dniach ogłoszono 
"ZŁOTĄ PIĘTNASTKĘ", w której się zna
lazłam. 12 września rozpoczęły się przy-

Po raz 17. 
tradycyjnie 
w styczniu 
zagra Or
kiestra Jur
ka Owsiaka. 
Hasłem 
przewod
nim tego Fi

nału jest "W zdrowym ciele zdro
wy duch". Fundacja w ten sposób 
zachęca do promowania aktywne
go trybu życia, do maksymalnej ilo
ści ruchu i uprawianią sportu. Finał 
XVII WOŚP poświęcony jest wcze
snej diagnostyce orikologicznej. 

N a ulicach naszego miasta 50 
wolontariuszy z identyfikatorami 
WOŚP będzie kwestować na rzecz 

gotowania do programów telewizyjnych. 
A.Ś.: Czego się nauczyłaś w Aka

demii, w programach telewizyjnych? 
K.M.: Wiele się tam nauczyłam. Zaczę

łam wchodzić głęboko w utwory i samo
dzielnie je interpretować, nauczylam się 
poruszać na scenie. Przede wszystkim 
jednak uwierzylam w siebie. Zrozumiałam, 
że muzyka i śpiewanie to sens mojego 

A.Ś.: W Akademii i Fabryce spotka
łaś wielu ciekawych ludzi. Kto z nich 
jest Twoim zdaniem największą oso
bowością? 

K.M.: Najbardziej zapamiętam chore
ografa - Jarka Stenkę , z którym rozma
wialam nie tylko o sprawach zawodowych, 
ale również o życiu. Udział w programie 
był dla mnie ogromnym doświadczeniem, 
które będzie rzutowało na moje dalsze 
życie muzyczne. 

A.Ś.: Które cechy charakteru pomo
gły Ci w przeżyciu telewizyjnej przy-

"W zdrowym ciele zdrowy duch" 
Sztab Wiellziej Orlziestry Świątecz11ej 

Potno 

Orkiestry. Liczną grupę stanowią 
uczniowie Gimnazjum Nr l ze 
szkolnego koła PCK działającego 
pod opieką Pani Aliny lgnatowicz. 
Nad bezpieczeństwem wolontariu
szy i przebiegu całej akcji czuwać 
będzie Komenda Powiatowa Policji. 
Bardzo aktywnie w organizację 
kwestowania włącza się również 
młodzież z Rejonowego Sztabu Ra
townictwa Medycznego. 

Nasz Sztab otrzymuje informacje 
z międzyrzeckich szkół o planowa
nych koncertach i kwestach wśród 
grona pedagogicznego i uczniów. 

W niedzielę 11 stycznia 2009r. o 
godz. 16.00 w hali sportowej odbę
dzie się koncert XVII Finału WOŚP 
Zapraszamy na program artystycz
ny w wykonaniu dzieci i młodzieży 
z zespołów Międzyrzeckiego 
Ośrodka Kultury: TRANS, Klub 
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gody? 
K.M.: Trzeba być odważnym i strasz

nie odpornym psychicznie. Ja jestem z 
natury osobą "szaloną" , niestety w progra
mie nie było tągo widać. 

A.Ś.: A jak to było z Twoim "roman
sem"? 

K.M.: Chodzi oczywiście o Romka. To 
nie jest romans, z Romkiem bardzo się 
zaprzyjaźniliśmy , nadajemy na tej samej 
fali. A co będzie dalej, zobaczymy po pro
gramie. 

A.Ś.: A kogo obstawiasz 
jako zwycięzcę? 

K.M.: Być może wygra Piotrek 
albo Marta. 

A.Ś.: Słuchając Cię teraz i 
w telewizji nabieram pewności, 
że warto realizować swoje ma
rzenia. 

K.M.: Tak, niezależnie od 
tego, gdzie się mieszka. Nie trze
ba się bać castingów, przeglą
dów, eliminacji, przesłuchań . Moi 
znajomi z Fabryki też pochodzili 
z małych miejscowości. Małe 
miasto nie określa tego, czy coś 
się osiągnie czy nie. Dlatego ape
luję do wszystkich młodych 
mieszkańców naszego miasta: 
"Kochani, jeżeli macie jakieś ma
rzenia, plany, cele, realizujcie je, 
żeby nie żałować w przyszłości 
straconych szans". Korzystając z 
okazji chciałabym za pośrednic
twem Kuriera Międzyrzeckiego 
podziękować wszystkim, którzy 
mnie wspierali, na mnie glosowa-
li. Jestem wszystkim bardzo 

wdzięczna. Postaram się, aby pokładana 
we mnie wiara nie okazała się płonną. 

A.Ś.: Rozumiem, że promocję swo
jej pierwszej płyty rozpoczniesz od 
Międzyrzecza, życzę Ci tego w imie
niu czytelników KM i własnym. Dzię
kuję za rozmowę. 

Anna Kuźmińska ·Świder 

Tańca Towarzyskiego i Studio Pio
senki. Wystąpi również grupa ta
neczna z Zespołu Szkół Budowla
nych w Międzyrzeczu oraz zagrają 
zespoły muzyczne. Podczas kon
certu odbędą się aukcje gadżetów 
WOŚP i darów przekazanych przez 
osoby prywatne i zakłady pracy. 

Międzyrzecki Sztab działa w Mię
dzyrzeckim Ośrodku Kultury, amie
ści się w budynku biblioteki na Os. 
Centrum 8. Czynny jest od pn. - pt. 
w godz. 9.00-15.00, nr teł. 095/741 
1802, e-mail: mokmcz@wp.pl. 

W dniu Finału Sztab będzie dzia
łał od godz. 12.00 w hali sportowej 
na Os. Kasztelańskim. 

Szef Sztabu WOŚP 
w Międzyrzeckim Ośrodku Kultury 

Jolanta Pacholak . Stryczek 
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l. Aresztowanie Burmistrza .. i-J ., .. 
' ''l 2. Wprowadzenie komisarza r~ ~ 

3. Nowe sukcesy 
4. NIK w Ratuszu 
Do chwili wydania KM brak informacji z Ratusza o powyższych wy-

darzeniach. Anna Kuźmińska-Świder 

J es te m radnym w naszej Gminie trzecią kadencję. W mojej pracy radne
go zawsze mam na uwadze dobro ludzi najuboższych, staram się, by nie 
dzielić mieszkańców naszej gminy na równych i równiejszych, jak to się 
czasem zdarzało. Jestem zadowolony z osiągnięć naszej gminy, praca na 
rzecz naszej społeczności to nasz wspólny interes. 

Jestjeszcze wiele do zrobienia, ale mam świadomość, że możliwości bu
dżetu są ograniczone i nie wszystkiego wnioski radnych i mieszkańców 
naszej gminy mogą być zrealizowane, gdyż duże inwestycje pochłaniają 
budżet inwestycyjny. 

Z okazji zbliżających się świąt Bożego Narodzenia oraz Nowego Roku 
2009 życzę mojemu elektoratowi i wszystkim mieszkańcom naszej gminy 
zdrowia oraz wszelkiej pomyślności. 

Emil Stankiewicz 

Gdzie n 

Jeszcze niespełna 2 miesiące temu mogłem podziwiać przystanek ko
lejowy, będący moim zdaniem niewątpliwie obiektem kojarzącym się z 
jeziorem Głębokie . Dlatego było dla mnie wielkim zaskoczeniem, kiedy 
miejsce moich spacerów zamieniło się w zgliszcza i "pustkę". KTO JEST 
TEMU WINIEN ... ?! JAKI BYŁ POWÓD ZNISZCZENIA TEGO MIEJ
SCA??? Dodajmy, że budynek ten nie był od wielu lat użytkowany, lecz 
"cieszył" oko przebywających na ośrodku turystycznym. 

W dobie powszechnej globalizacji oraz codziennej gonitwie za pienią
dzem zapominamy o tym, co jest najważniejsze- o polskiej kulturze, hi
storii oraz o tym, co buduje nasz szacunek do przeszłości, dlatego apelu
je o to, aby zamiast burzyć stare budynki, zainwestujmy w ich renowacje 
byśmy mogli w przyszłości podziwiać piękno architektury Ziemi Mię
dzyrzeckiej. 

Mateusz Siwczak 

Międzyrzecz, 26.1 1.2008 rok 

Szanowny Pan/Pani 
W imieniu czytelników "Kuriera Międzyrzeckiego" zwracam się z 

prośbą o odpowiedź na następujące pytania: 
l. Które z punktów swojego programu "')'borczego uważa Pan/ 

Pani za zrealizowane? 
2. Jakie spra"')' naszego miasta będą dla Pana/Pani prioryteto

we w drugiej połowie kadencji? 
Oczekuję na udzielenie odpowiedzi do dnia 15.12.2008 r. Tekst 

odpowiedzi można nadesłać lub dostarczyć do redakcji KM, pozostawić 
w Biurze Rady lub przesłać e-maiłem na adres: kurier.miedzvrzec
ki@wp.pl. Odpowiedzi zostaną wydrukowane na łamach KM. Uprzej
mie dziękuję: za życzliwe potraktowanie mojej prośby. 

1 
Z poważaniem: Anna Kuźmińska - Świder 
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Redakcja "Kuriera Międzyrzeckiego" 
Mieszkańcy Międzyrzecza 
Szanowni Państwo 

Zwracając się do mieszkańców Mię
dzyrzecza w trakcie wyborów samorzą 
dowych 2006 r., p isałem , że nie c hcę 
s kładać nikomu żadnych obietnic, bo 
niezależne ode mnie okolicznośc i mo
głyby szybko uczynić je obietnicami bez 
pokrycia - takich obietnic w naszym 
życiu publicznym przecież nie brakuje. 
Obiecywałem jednocześnie uczciwość , 
sumienność i zaangażowanie jako pod
stawę mojej pracy w Radzie Miejskiej, 
zapewn i ając o stalej gotowości do wy
słuchiwania głosów mieszkańców na
szego miasta i gminy. 

Dziś (w polowie kadencji) chcę za po
średnictwem "Kuriera Międzyrzeckiego" 
- korzystając z pytań postawionych 
przez Panią Redaktor Annę Kuźmińską 
- Świder przedstawić Państwu w dużym 
zarysie i skrócie swoje działania oraz 
inicjatywy podejmowane w wypełnianiu 
funkcji radnego. 

Obowiązkiem Radnego rady Miej
skiej jest przede wszystkim aktywny 
udział w Sesjach Rady Miejskiej oraz 
rzetelna praca w jej stałych Komisjach . 
W pierwszej polowie obecnej kadencji 
odbyło się 26 Sesji Rady Miejskiej w 
Międzyrzeczu. Każda z komisji , w któ
rej pracuje (Komisja Inwestycji, Budow
nictwa i Mienia Komunalnego oraz Ko
misja Rewizyjna) , spotkały się ponad 20 
razy realizując plany pracy zatwierdzo
ne przez Radę Miejską przygotowując 
dokumentu na kolejne Sesje Rady oraz 
podejmując różne bieżące , aktualne 
problemy. Zarówno podczas Sesji 
Rady, jak i podczas posiedzeń komisj i, 
starałem się zawsze wnieść swój istot
ny wkład w aktualne prace, kierując się 
również sugestiami i uwagami przeka
zywanymi mi przez mieszkańców na
szego miasta. 

Podstawowym narzędziem , z jakie
go może korzystać Radny Rady Miej
skiej w rozwiązywaniu bieżących pro
blemów miasta i gminy - zaobserwo
wanych osobiście lub zgłoszonych mu 
przez wyborców są interpelacje i zapy
tania. Kierowane najczęściej do Burmi
strza interpelacje zawierają wnioski o 
podjęcie określonych działań w tema
cie zgłaszanych problemów. Zapytania 
służą natomiast zasygnalizowaniu okre
ślonych kwestii i/lub uzyskaniu odpmyie
dzi na istotne pytania dotyczące funk
cjonowania miasta i gminy. 

W ciągu dotychczasowych dwóch lat 
trwania bieżącej kadencji Rady Miej
skiej w Międzyrzeczu zgłosi łem ponad 
20 interpelacji i zapytań - część poru
szanych w nich problemów znalazła już 
swoje rozwiązanie, część została 
uwzględniona w przyszłych działaniach 
władz miasta i gminy, część oczekuje 
na swoją realizację . Zgłaszane przez 
mnie interpelacje i zapytania dotyczyły 
m.in.: 
e remontu chodnika na odcinku od ul. 
Poznańskiej do Szpitala w Obrzycach 

e wykonania drogi przy os. 40-lecia 
( między osiedlem a Szpitalem w 
Obrzycach) od ul. Poznańskiej do ul. 
Długiej 

e utworzenia na terenie Obrzyc filii Mię 
dzyrzeckiego Ośrod ka Kultury jako 
propozycji zajęć pozalekcyjnych (kul
turalnych i edukacyjnych) dla dzieci i 
młodz i eży z tej części Międzyrzecza 

e utrzymania porządku , koszenie tra
wy, zasadności wycinki drzew oraz 
nowych ich zasadzeń wzdłuż ul. Po
znańskiej i przebiegającej obok ści eż
ki rowerowej 

e zamontowania ławek i śmietn i ków 
wzdłuż ścieżki rowerowej 

e opracowanie koncepcji dojazdu do 
Szkoły Podstawowej nr 4 nie przebie
gającego przez teren szpitala w 
Obrzycach - tak aby samochody i 
autobus mogły dojeżdżać bezpiecznie 
w pobliże szkoły , wykonanie miejsc 
postojowych, zadaszonej wiaty dla 
oczekujących dzieci 

e podniesienie poziomu bezpieczeń
stwa dla dzieci i młodzieży porusza
jących się wzdłuż ul Poznańskiej do 
szkól poprzez zamontowanie stalego 
punktu kontroli prędkości 

l utworzenia w Międzyrzeczu punktu 
konsultacyjnego dla osób i rodzin do
tkniętych problemem narkomanii 

e modernizacja placów zabaw na te
renie Międzyrzecza 

e poprawa poziomu bezp i eczeństwa 
pacjentów i mieszkańców Obrzyc po
przez wykonanie progów zwalniają
cych na terenie szpitala 

e opracownia i wydania przewodnika 
prezentującego walory turystyczne in
formacyjnych historyczno-kulturowe 
Ziemii Międzyrzeckiej 

e tablic informacyjnych przy obiektach 
historycznych na terenie Międzyrze
cza 

e utworzenie komunikacj i autobusowej 
na trasie Międzyrzecz (Orzyce)-Mię

dzyrzecz (Centrum) - Cmentarz Ko
munalny (wspólnie z innymi radnymi) 

e naprawa oświetlenia na terenie 
Obrzyc 
Niezależnie od powyższych , podej

mowałem działania i interwencje w in
dywidualnych sprawach, z którymi zgła
szali się do mnie m ieszkańcy Między

rzecza. 
W ramach corocznych prac na przy

gotowaniem Budżetu Gminy, Radni Ra
dyy Miejskiej mogą (podobnie jak inne 
uprawnione podmioty) składać wnioski 
do projektu budżetu. Kierując się własną 
diagnozą potrzeb oraz sugestiami zgła
szanymi przez mieszkańców Gminy, 
wraz z innymi członkami klubu radych 
przygotowałem i złożyłem do budżetu 
na rok 2008 m.in. następujące wnioski 
budżetowe (wspólny wniosek klubu): 
O utworzenie nowych- nowoczesnych 

i spełniających standardy bezpieczeń
stwa placów zabaw na terenie Mię-

dzyrzecza 
O modern izacja ul. Polnej i Sienkiewi

cza 
O modernizacja istniejących placów za

baw 
O utwardzenie terenu przy ul. Konsty

tucji 3 Maja (na tyłach sklepu MARS) 
O modernizacja i powiększenie parkin

gu przy PKO 
O utworzenie parkingu przy targowi

sku od ul. Świerczewskiego 
O opracowanie koncepcji turystyczne

go zagospodarowania "Starego Mia
sta" wraz z utworzeniem tzw. traktu 
turystycznego 

O uzbrojenie terenów pod budownic
two jednorodzinne na terenie miasta i 
gminy 

O finansowe wsparcie reaktywacji har
cerstwa na teren iu Miasta i Gminy 
M iędzyrzecz 

O środki na utworzenie i działalność 
stowarzyszenia zrzeszającego milo
śników historii i archeologii Ziemi i Mie
dzyrzeckiej 

W 2008 r. (do projektu Budżetu 
Gminy na 2009 r.) złożyłem m.in. na
stępujące wnioski budżetowe: 
O utworzenie spełniającego wszelkie 

standardy bezpieczeństwa , ogólnodo
stępnego placu zabaw na terenie 
Obrzyc 

O zakup pomocy dydaktycznych do 
gminnych placówek przedszkolnych 

O opracowanie koncepcji dojazdu do 
Szkoły Podstawowej nr 4 nie przebie
gającego przez teren szpitala w 
Obrzycach - tak aby samochody i 
autobus mogły dojeżdżać bezpiecznie 
w pobliże szkoły , wykonanie miejsc 
postojowych, zadaszonej wiaty dla 
oczekujących dzieci 

O podniesienie poziomu bezpieczeń
stwa dla dzieci i młodzieży porusza
jących się wzdłuż ul Poznańskiej do 
szkól poprzez zamontowanie stalego 
punktu kontroli prędkości 

O wydanie przygotowanego przez pra
cowników Szpitala w Obrzycach opra
cowania- poświeconego walorom ar
chitektonicznym, historycznym i przy
rodniczym tej części Międzyrzecza 

O wspieranie rozwoju turystyki na te
renie Gminy Międzyrzecz poprzez 
opracowanie i wydanie przewodnika 
prezentującego walory turystyczne in
formacyjnych historyczno- kulturowe 
Ziemii Między rzeckiej (trasy zmotory
zowane, piesze, rowerowe, kajakowe) 

O remont ogrodzenia i nawierzchni kor
tu tenisowego przy ul. Poznański ej 
Niezależnie od przedstawionych po

wyżej działań , w ciągu minionych dwóch 
lat pełnienia funkcji Radnego Rady Miej
skiej w Międzyrzeczu zaangażowany 
bylem i jestem m.in. w: 

• działania na rzecz poprawy warun
ków funkcjonowania, poszukiwania kon
cepcji pomocy i rozwoju Muzeum w Mię
dzyrzeczu 

• inicjatywy wspierające organiza
cyjne i finansowe funkcjonowanie Szpi
tala w Obrzycach (dobrego szpitala o 
szerokiej ofercie oddziaływań terapeu
tycznych oraz jednego z największych 
pracodawców na terenie Gminy) 
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• działania ułatwiające funkcjonowa
nie lokalnych inicjatyw środowiskowych , 
w tym m. in. dalsze ukazywanie się lo
kalnej gazetki pracowników i mieszkań
ców środowiska obrzyckiego 

Mam nadzi eję, że te pomysły i ini
cjatywy, których nie uda ło s i ę jeszcze 
do końca zrealizować , znajdą swój 
szczęśl iwy finał w drugiej cz ęści kaden
cji obecnej Rady Miejskiej. Ze swojej 
strony nadal obiecuję mieszkańcom 
Międzyrzecza sumienność , uczciwość 
i zaangażowan i e w wypełn i an i u swojej 
funkcji oraz otwartość na podejmowa
nie i wspieranie inicjatyw służących Mię
dzyrzeczowi, Gminie oraz ich miesz
kańcom . Jednocze ś nie pozostając 
wci ąż otwartym na Państwa problemy, 
sugestie i zapytania chcę poinformo
wać , że w drugiej części obecnej kaden
cji Rady Miejskiej za ważne uważam na
stępujące sprawy naszego miasta : 

1. Wyjaśnien i e wszelkich zarzutów ~ 

oraz wątpliwości związanych z funkcjo
nowaniem władz gminy oraz spółek ko
munalnych; przywrócenie klimatu za
ufania mieszkańców wobec władz sa
morządowych Międzyrzecza . 

2. Zakończenie (i realizacja nowych) 
kluczowych inwestycji , w tym m.in. (bu
dowa basenu, odbudowa Domu Kultu
ry , droga do św . Wojciecha, drogi na 
osiedlu w Bobowicku, druga nitka ob
wodnicy w powiązani~ z budowa nowej 
S3, uzbrajanie kolejnych działek pod bu
downictwo mieszkaniowe, budynek 
dworca PKP, itd.) 

3. Mieszczące się w zakresie możli
wości i uprawnień Gminy dzia łania 
wspierające przetrwanie i rozwój Szpi
tala w Obrzycach (jak p isałem powyżej, 
nie tylko dobrego szpitala o szerokiej 
ofercie oddziaływań terapeutycznych 
ale też jednego z największych praco
dawców na terenie Gminy) 

4. Wspieranie powiatu w działaniach 
na rzecz ratowania oraz poszukiwania 
pomysłów rozwojowych dla Między
rzeckiego Muzeum, utworzenie zespo
łu radnych gminnych i powiatowych pra
cujących nad tymi zagadnieniami, po
szukiwanie form możl iwego wspierania 
muzeum przez gminę i jeszcze więk
szego zaangażowania w jego problemy · 
oraz funkcjonowanie . 

5. Opracowanie kompleksowego 
projektu rozwoju tu rystycznego gmi
ny (we współpracy z powiatem), wy
tyczenie powiązanych ze sobą szla
ków turystycznych , koncepcji przepły
wu turystów, bardziej efektywnej pro
mocji , itp . 

6. Kreowanie, wspieranie organiza
cyjne i finansowe działań i inicjatyw bu
dujących tożsamość naszej lokalnej 
społeczności -kulturalnych, historycz
nych, edukacyjnych, itp. ; tworzenie bar
dziej urozmaiconej i uwzględniającej 
różne oczekiwania oferty w rym zakre
sie; poszukiwanie nowych pomysłów 
oraz koncepcji -w tym na funkcjonowa
nie Międzyrzeckiego Ośrodka Kultury 

W wyrazami szacunku. 

Robert Krzysztof Piela 
Radny Rady Miejskiej 

w Międzyrzeczu 
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Szanowna Pani 
Anna Kuźmińska-Świder 
"Kurier Międzyrzecki" 

W odpowiedzi na Pani prośbę odno
śnie rozliczenia programu wyborczego, 
który prezentowałem w kampanii wybor
czej 2006 r., przedstawiam informację o 
jego realizacji w polowie kadencji. 

Dla przybliżenia przesyłam w załącze
niu główną ulotkę mojego programu, w 
której zapisane zostały główne cele jej 
realizacji; 

*wszystkie moje działania i Rady Miej
skiej w poprzedniej kadencji oraz obec
nej doprowadziły do rozbudowy Między
rzeckiego Parku Przemysłowego co w 
efekcie dały 600-800 nowych miejsc pra
cy. Pozwolilo to na znaczące obniżenie 
bezrobocia w Międzyrzeczu . 

* rozpoczęto budowę krytego basenu
pływalni wraz z zapleczem rozrywkowym 
na Os. Kasztelańskim. Według mojego 
rozeznania obiekt ten zakończony zosta
nie w IV kw. 2009 r., 

*trudno jest realizować wspólne za
dania z partnerem, który nie ma możli-

KURIER MIĘDZYRZECKI 

wości uzyskiwania własnych dochodów 
i o nich decydowania. Dlatego dalej je
stem zwolennikiem remontu kapitalne
go Gimnazjum Nr 1 oraz l Liceum Ogól
nokształcącego , ale remont tego obiek
tu jest wysoki i według nowych propo
zycji Gmina w 2009 r. przystąpi do czę
ści remontu, 

* sprawa kapitalnego remontu ul. Mic
kiewicza oraz Słowackiego w Międzyrze
czu. Klub pierwszej kadencji SLD-UP- i 
PSL wprowadził ten wniosek do planu. Ze 
względu na duże koszty związane szcze
gólnie z realizacją· przebudową, zadanie 
to bylo przesuwane wobec innych inwe
stycji na lata następne. Obecnie przy po
mocy środków rządowych zadanie to zo
stało ujęte w budżecie na 2009 r. 

Za istotne priorytetowe sprawy dla 
Gminy w drugiej polowie kadencji będę 
uważał: 

-zakończenie remontu kapitalnego 
domu kultury, 

-kontynuację budowy sieci kanalizacyj
nych w sołectwach, 

-przebudowę ciągu ulic Świerczew
skiego i Waszkiewicza, 

-dalszą rozbudowę Parku Przemysło
wego, tworzenie nowych miejsc pracy. 

Bogusław Tyburski 

Międzyrzecz, 2008. 12. 14 
Sz.P. 

Anna Kuźmińska - Świder 
Redaktor Naczelny 
"Kuriera Międzyrzeckiego" S.C. 
66 - 300 Międzyrzecz 

W odpowiedzi na Pani pismo z dnia 
26.11 .2008r. odpowiadam na zawarte w 
nim pytania: 

Ad. pkt. l. 
1) rozpoczęcie budowy krytej pływalni , 
2} budowa boiska treningowego na sta
dionie miejskim, 
3} zagospodarowanie terenu w obrębie 
ulic Dąbrowskiego , Kilińskiego i Wasz
kiewicza, 
4) remont pomieszczeń i wymiana urzą 

dzeń znajdujących się w WC na cmenta
rzu komunalnym, 
5} remonty chodników: 
a) przy ul. Libella, 
b) przy ul. Kopernika, 
c) od drogi M-cz- Skwierzyna do bramy 
wjazdowej na OW w Glębokiem, 
6} kontrola działalności Rad Nadzorczych 
spółek gminnych (ZEC-u, MTBS-u, 
PUBR-u i MPWiK -u) w latach 2003 -
2006 w zakresie: 

a) składów osobowych RN, przygoto
wania merytorycznego do pełnienia 
tych funkcji, 

b) wysokości pobranych diet i otrzyma
nych nagród, aktywności poszcze
gólnych członków , ich wkładu w pra
ce danej RN, obecności na posie
dzeniach i czasu, w jakim się one 
odbywały , 

c) porównania wysokości pensji i na
gród prezesów spółek, ich prokuren
tów (gl. księgowych) z wynagrodze
niem i nagrodami otrzymanymi 
przez poszczególne załogi spółek . 

Ad. pkt. 11. 
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1) zakończenie remontu i moderniza
cji Domu Kultury, 

2} remont kapitalny ulic Świerczew
skiego i Waszkiewicza - l etap, 

3} remont kapitalny ulic Słowackiego i 
Mickiewicza, 

4} wykonanie sieci wodociągowej i ka
nalizacji sanitarnej do OW w Glębokiem , 

5} budowa wodociągu z Kurska do Za
mostowa, 

6} budowa parkingu samochodowego 
w pobliżu siedziby Prokuratury i OPS-u, 

7) rozpoczęcie remontu kapitalnego 
budynku Gimnazjum Nr 1 i LO, 

8} remont ciągu pieszo - rowerowego 
w parku przy ul. Stoczniowców Gdań
skich, 

9} podjęcie działa ń w kierunku podnie
sienia estetyki , porządku i czystości w 
mieście , w tym będę zabiegał o zamon
towanie koszy (pojemników) na odchody 
psów, 

1 O) w ramach dozwolonego prawa 
wspieranie działań w kierunku dofinan
sowania remontu muzeum i zamku, a tak
że zakupu sprzętu medycznego dla na
szego szpitala, 

11) wraz z zakończeniem budowy no
wego gmachu Komendy Policji , która na
stąpi pod koniec roku 2009 lub w roku 
201 O podejmę działania w kierunku za
łożenia kamer służących do monitorowa
nia miasta. 

Z okazji nadchodzących Świąt Boże
go Narodzenia życzę Pani i calemu ze
społowi redakcyjnemu dużo radości , cie
pła rodzinnego i oczekiwanych prezen
tów pod choinką. 

W Nowym 2009 Roku życzę tylko sło
necznych i radosnych dni , dużo wszel
kiej miłości , spełnienia planów, zamierzeń 
i najbardziej skrytych marzeń . 

Z wyrazami szacunku: Radny . 
Józef Kaczmarek 
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(Dobry/zły) burmistrz wość . Dobrze, jeś l i zarzuty potwi erdzą się, 
a jak nie? Jeśl i nie to burmistrz będzie w 
bardzo kłopotliwej sytuacji . 

Zatrzymanie burmistrza i jego zastępcy 
wstrząsnęły całym miastem. Takiego roz
woju wydarzeń nikt się nie spodziewał , 
nawet sam burmistrz. Internetowe fora roz
grzane były do czerwoności. Liczba odwie
dzin najpopularniejszego forum znacznie 
przekroczyła liczbę mieszkańców naszej 
gminy. Padaly różne komentarze: od tych 
najbardziej krytycznych wobec działań bur
mistrza, aż po glosy pochwały dla zaanga

.żowania włodarza w sprawy miasta. Jak 
zawsze w takich sytuacjach społeczeństwo 
jest podzielone. Jedni uważają , że bardzo 
dobrze się stało ; że prokuratura dokonała 
zatrzymania burmistrza i to w tak efektow
ny sposób wyprowadzając go z ratusza w 
kajdankach. Z kolei inni twierdzą, że bur
mistrz nie jest pospolitym przestępcom i nie 
powinien być tak traktowany. Pikanterii ca
łej sprawie dodaje fakt, że owe zatrzyma
nie miało na celu złożenie wyjaśnień przed 
prokuraturą , a nie było zatrzymaniem na 
wniosek prawomocnego wyroku sądu . In
nymi słowy każdy z nas może zostać wy
prowadzony w kajdankach ze swojego 
miejsca pracy na przesłuchanie na 48 go
dzin, właściwie bez podania przyczyny. 
Burmistrz to przecież osoba zaufania pu
blicznego, wybrana w wolnych wyborach, 
więc robienie widowiskowego show z za
trzymania jest naprawdę nie na miejscu. 

WINNY CZY NIEWINNY? 
Sposób zatrz.ymania nie ma nic wspól

nego z tym czy burmistrz jest winny zarzu
canych mu czynów, czy nie. W żaden spo
sób nie bronię tu działań Tadeusza D., który 
jeśli działał niezgodnie z prawem, powinien 
ponieść konsekwencje. Skoro prokuratura 
przedstawiła na tyle mocne dowody w spra
wie, że doprowadziło to do zatrzymania Ta
deusza D. na 3 miesiące to znaczy, że 
prawdopodobieństwo popełnienia prze
stępstwa musiało być znaczne. Jednak o 
winie oskarżonego zdecyduje sąd, a nie 
prasowe spekulacje. Na wyrok sądu w tej 
sprawie przyjdzie nam poczekać, ale już 
za dwa lata kolejne wybory, w których 
mieszkańcy będą mogli wypowiedzieć się, 
czy nadal ufają obecnemu burmistrzowi. 

PRZYCZYNY ZATRZYMANIA 
Wiele się mówi o przyczynach zatrzy

mania, te jednak dalej pozostają w sferze 
spekulacji, gdyż zarzuty podane przez pro
kuraturę są na tyle ogólnikowe, że ciężko 
stwierdzić , kogo i czego dokladnie dotyczą . 

Tak na prawdę nikt z nas nie zna szczegó
łów materialu dowodowego i dlatego też fe
rowanie wyroków, zanim zajmie się tym sąd 
to spore nadużycie. 

KOLEJNY PRECEDENS? 
Obawiam się, że w przypadku nasze

go burmistrza może się powtórzyć sytuacja 
z Gorzowa, kiedy to prezydent Tadeusz 
Jędrzejczak został wybrany na kolejną ka
dencję mimo ciążących na nim zarzutów 
(proces sądowy dalej jest w toku) . W Mię
dzyrzeczu może być podobnie, gdyż w po
wszechnym odczuciu społecznym bur
mistrz zrobił dużo dla naszego miasta. 
Choć nie są to wyłącznie jego zasługi , gdyż 
spora część inwestycji została przygotowa
na za rządów świętej pamięci Wladyslawa 
Kubiaka przez Pana Adama Kozińskiego 
odpowiadającego za długofalowy plan in-

westycyjny. Ale tak to j uż jest, że pamięta 
my tych, co otwierają nowe inwestycje, a 
nie tych, co przyczynili się do ich powsta
nia naiwnie myśląc, że cały proces budo
wy drogi zajmuję kilka miesięcy . Tymcza
sem w dobie zaawansowanych technolo
gii , proces przygotowania dokumentacji 
oraz zapewnienie finansowania zajmują 
więcej czasu niż wdrożenie tego w życie. 

OCENA DZIAŁALNOŚCI .. . 
Trzeba jednak przyznać burmistrzowi, 

że zrobił bardzo wiele dla miasta pod 
względem inwestycyjnym. Gdyby nie jego 
działalność na pewno nigdy by nie powstal 
park przemysłowy. Można by się sprze
czać , że nie tak miało to wyglądać, ale fakt 
jest faktem, że są tam firmy zatrudniające 
sporą rzeszę ludzi jak na gminę tych roz
miarów. Pewnie, że zawsze chciałoby się 
więcej, ale przekonanie, że do Międzyrze
cza lub innej gminy tej wielkości pracodaw
cy zatrudniającego kilka tyśięcy osób jest 
oczywistą naiwnością. Nawet największe 
aglomeracje miejskie z zapleczem akade
mickim takie jak Warszawa, czy-Poznań 
mają olbrzymie problemy z przyciągnię
ciem takich inwestycji, ze względu na kon
kurencję sąsiednich krajów. 

Dla pełnej oceny działalności burmistrza 
należy zaznaczyć fakt, że w 2004 roku 
weszliśmy od Unii Europejskiej, co dało 
możliwość pozyskania dodatkowych pie
n iędzy z programów unijnych oraz zwięk
szenie inwestycji w gminie, co pozornie 
sprawiło wrażenie , że burmistrz niczym 
magik nagle "wyczarował" dodatkowe pie
niądze , których poprzednie władze nie wi
działy. Choć trzeba przyznać , że pozyska
nie środków unijnych na dofinansowanie 
inwestycji w dużej mierze zależy od spraw
ności magistratu, czyli również działalno 
ści burmistrza. Są gminy, gdzie ze wzglę
du na brak odpowiedniej kadry oraz wie
dzy, nawet nie starają się o unijne dofinan
sowanie projektów, bo najzwyczajniej nikt 
z tego nic nie rozumie. 

Ostanie 5 lat znacząco zmieniło nie tyl
ko Międzyrzecz , ale także całą Polskę , a 
ocenę działalności burmistrza pozosta
wiam czytelnikom, którzy najlepiej wiedzą , 
co się zmieniło . 

OSOBISTA TRAGEDIA 
Teraz spojrzyjmy na sprawę bardziej 

ludzkimi oczami. Spróbujmy sobie wyobra
zić sobie jak czuje się burmistrz, który jak 
wszyscy wiemy całym sercem oddawal się 
działalności społecznej . Parniętamy jak 
emocjonalnie podchodził do wszystkich 
spraw, wygłaszał płomienne przemówie
nia, po prostu tym żył. Aż tu nagle zostaje 
oskarżony i zatrzymany jak przestępca. To 
musi być niesamowity cios nawet dla czło
wieka o. tak silnej psychice. A jednak ra
czej nie został zatrzymany za niewinność 
albo uchybienia formalne tylko poważne 
zarzuty. Nawet, jeśli stawiane zarzuty po
twierdziłyby się , to jednak mimo wszystko 
budzi się w człowieku współczucie. Choć 
jeśli coś złego robił to musiał sobie zda
wać sprawę , że prędzej czy później ujrzy 
to światło dzienne. Tu rodzi się uczucie 
sprawiedliwości , że w sumie dobrze, że 
ujęto potencjalnych przestępców w białych 
kołnierzykach i dosięgła ich sprawiedli-

KONIEC PRYWATY 
Afery mają to do siebie, że nawet, jeś li 

nikt nie zostanie osądzony to oczyszczają 
środowisko polityczne z osób, które są nie
kompetentne lub skore do korupcji. Nie jest 
tajemn icą , że wszystkie działania burmi
strza miały cichą aprobatę rady miejskiej, 
która zastanawi ająco jednogłośnie przyj
mowala projekty przedstawiane przez ma· 
gistrat Nawet glosowania nad budżetem 
odbywały się bez żadnej dyskusji albo gło 
sów sprzeciwu, co w organie wybranym 
przez wyborców jest nie do pomyślen ia . 
Widział ktoś kiedyś kilkunastu Polaków 
zgadzających się w każdej sprawie? Ktoś 
powie, może projekty burmistrza były tak 
dobre. Możliwe , tyle, że rolą rady jest sta
nowienie uchwal i kontrola ich wykonania. 
Ostatecznie to rada decyduje, co będzie 
się działo w mieście , a nie burmistrz. Oczy
wiście nie można popadać w populizm i 
twi erdzić , że rada miasta musiała wiedzieć, 
co robi burmistrz, bo od tego są organy ści
gania, ale wszyscy wiemy, że w magistra
cie i spółkach zależnych została zbudowa
na sieć powiązań wielokrotnie opisywana 
przez prasę , która skutecznie chroniła rzą-
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dzącą ekipę. Tylko przypadek zdecydował, 
że afera wyszła na jaw, jednak o zasadno
śc i oskarżeń zdecyduje niezawisły sąd . 
Ważne jest to żeby nie mylić ocen dzia

łalności burr:n istrza z aferą, która wyszła w 
ostatnim czasie. Dla popełnionego prze
stępstwa nie powinno być żadnego pobła
żania , zwłaszcza , jeśli chodzi o publiczne 
pieniądze , gdyż każda złotówka powinna 
być kila razy obejrzana zanim zostanie wy
dana. Jeśli stawiane zarzuty potwierdzą się 
dla mnie oczywi stą sprawą jest, że T ade
usz D. nie powinien sprawować tak wyso
kiego stanowiska, przy całym szacunku dla 
jego zasług , dla miasta. 

Marek Zientecki 
ia Ekonomiczna w Poznaniu l 

Produet Managment 
Abertay University (UK) l 

Marketing 
Harvard University (USA) l 

Finance 
http://marekzientec

ki.fm .interia.pl/ 

Oświadczam, iż nie bylem w żaden spo
sób inspirowany do napisania tego artyku
łu przez kogokolwiek. Jest to efekt moich 
własnych przemyśleń i subiektywnego od
bierania świata przez moją osobę. 
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BURMISTRZ MNIE NIE KUPIŁ ... 
ninowi, brakuje mi zwi ększonych nakła 
dów na kulturę i edukację. Brakuje: 
przedszkola, placów zabaw z prawdzi
wego zdarzenia. 

A.Ś.: Raczej bez entuzjazmu 
przyjął Pan moją propozycję rozmo
wy. Dlaczego? 

B.Cz .: Bo tak naprawdę nie wiem , 
jako kto mam występować . Czy jako 
przewodniczący Rady? A wtedy rodzi s i ę 
pytanie, dlaczego po dwóch latach? Czy 
jako osoba prywatna? Wtedy, ktoś może 
pomyśleć , że chcę się tlumaczyć , lub zo
stać burmistrzem. Bo takie glosy też się 
pojawiają . 

A.Ś.: Nasza rozmowa będzie doty
czyła spraw ważnych dla miasta, a 
które swój początek miały przed ro
kiem 2006. Jak ocenia Pan siebie, 
jako przewodniczącego Rady? 

B.CZ.: Siebie zawsze jest najtrudniej 
oceniać . Jeżeli mialbym mówić o Radzie 
Miejskiej, której mialem nieklamany za
szczyt przewodniczyć , musiałbym się 
cofnąć w czasie. Trzeba opowiedzieć o 
atmosferze, w jakiej myśmy kandydowa
li. · Poprzednia Rada kończyła swą ka
dencję w atmosferze niechęci ze strony 
mieszkańców . Międzyrzecznie zarzucali 
jej brak twórczego dzialania. Widziano 
ty lko jalowe spory, kłótnie i brak wspól
pracy z burmistrzem. Zaistniala potrze
ba rozmawiania i działania , a nie kryty
kowania. Gdy zostałem przewodniczą
cy m, pastanawilem sobie , że Rada, 
którą kieruję zmieni opinię mieszkańców 
o tym organie samorządowym . Postano
wil iśmy wspólnie wypracowywać ró~ne 
projekty. Daliśmy Panu burmistrzowi zie
lone światło do dzialania, postanowili
śmy mu nie przeszkadzać , ale oczywi
ście kontrolować jego poczynania. 
Stwierdziliśmy , że kreatorem i gospoda
rzem Gminy jest Pan burmistrz. Pozwo
liliś my mu realizować jego wizję Gminy, 
uważam , że to się sprawdzilo. 

A.Ś.: Czyli wizja burmistrza była 
wizją radnych? 

B. CZ.: Tak. Może nie wszystkich rad
nych, ale większości na pewno. 

A.Ś.: A które elementy tej wizji 
uważa Pan za sukces? 

B.Cz. : Przede wszystkim rozwój go
spodarczy. Międzyrzecz byl wtedy po
strzegany jako zaścianek Słubic czy Su
lęcina. Często nam wytykano, że tam się 
wszystko rozwija , a u nas nic się nie 
dzieje. Burmistrz doprowadzi! do tego, 
że ten obraz się zmienil Zyskaliśmy opi 
nię Gminy szybko rozwijającej się . Do
wodem tego jest np.: Park Przemyslo
wy, może nie do końca spełnił on ocze
kiwania mieszkańców , ale wplynąl po
zytywnie na rozwój miasta. 

A. Ś.: A które elementy tej wizji nie 
zostały do końca zrealizowane? 

B.Cz. : Do rozwoju przemysłowego nie 
mam zastrzeżeń . Myśląc o mojej kaden
cji uważam , że nie ma uchwały , której 
mógłbym się wstydzić. Teraz, z perspek
tywy czasu, widzę , że jest jedna uchwa
la, która była przedwczesna. Chodzi o 
pozwolenie na likwidację przedszkola 
przy ul. Chrobrego. Dziś widzę, że są 
braki miejsc przedszkolnych. Wtedy, 
wszystkie dane wskazywały na to , że 

przedszkole to bylo zbędne. Przyszlość 
pokazała , że nie mieliśmy racji. Rację 
mieli rodzice, którzy mówili , że za parę 
lat będziemy tej decyzji żałować. 

A.Ś.: Można, więc powiedzieć, że 
współpraca Rady z burmistrzem ukła
dała się bardzo dobrze. Czy przypo
mina Pan sobie taki projekt burmi
strza, który wzbudził sprzeciw rad
nych? 

B.Cz.: Współpraca uk/adala się do
brze, ale to wcale nie znaczy, że w kulu
arach nie było ostrych rozmów. Żegna
jąc radnych na ostatniej sesji powiedzia
lem, że w ocenie międzyrzeczan by liśmy 

zbyt spokojni , zbyt zgodni . Na Komisjach 
dochodziło często do ostrych sporów. 
Potrafiliśmy jednak osiągnąć konsensus. 

A.Ś.: Ta współpraca układała się 
bardzo dobrze, bo zdaniem wielu mię
dzyrzeczan "burmistrz was kupił", 
tzn. zaoferował wielu z radnych, lub 
ich rodzinom, pracę lub inne korzy
ści. Czy Pan podziela tę opinię? 

B.Cz. : Nie znam przypadków rad
nych, którym burmistrz coś zapropono
wał. Powiem jedno, mnie burmistrz nie 
kupił. 

A.Ś.: Do burmistrza radni Pana ka
dencji, mieli duży sentyment, ponie
waż w roku 2006, napisali list, w któ
rym brali go w obronę i wyrażali swą 
lojalność. 

B.Cz.: Jeżeli radni podpisali taką pe
tycję , to wiedzieli co robią . Widocznie wi
dzieli w burmistrzu dobrego gospodarza. 
Osobiście nie pamiętam listu z 2006 roku 
biorącego w obronę burmistrza. 

A.Ś.: Dziś okazuje się jednak, że 
na wspaniałej wizji współpracy Rady 
z burmistrzem pojawiły się rysy w po
staci nadużyć w MPWiK oraz innych 
spraw, które doprowadziły do aresz
towań w Ratuszu, a sięgają korzenia
mi do lat 2002-2003. Czy do Pana 
przewodniczącego docierały jakieś 
sygnały, że w Spółkach Gminy lub w 
decyzjach burmistrza mogą być nie
prawidłowości? 

B.Cz .: Wszystkie glosy sugerujące 
naruszenie prawa przez burmistrza były 
badane przez Komisję Rewizyjną . Ko
misja niektóre sprawy potwierdziła , ale 
nie dotyczyły one funkcjonowania 
MPWiK ani sprzedaży mienia gminne
go. 

A.Ś.: Czy, jako były radny, jest Pan 
zaskoczony wydarzeniami, które 
mają miejsce w naszym mieście? 

B.Cz. : Skala nieprawidłowości w 
MPWiK naprawdę poraża . Przeczytalem 
Protokół Pokontrolny NIK i jestem zaszo
kowany. Nie mogę zrozumieć , jak moż
na było do takich nadużyć doprowadzić? 
Jeśli chodzi o zatrzymania w Ratuszu, 
uważam , że jest za wcześnie, aby foro
wać jakieś opinie. Na pewno to splen
doru Gminie nie przynosi. Nie chce mi 
się wierzyć w zarzuty związane z przyj
mowaniem korzyści majątkowych. Je
stem bardzo wszystkim zaskoczony. 

A.Ś.: Czy planuje Pan swój ponow-

ny udział w wyborach samorządo
wych? 

B.Cz.: Dziś twierdzę , że nie. Odra
dzają mi to również najbliżsi . Z bycia 
przewodniczącym Rady wyciągnąlem 
wiele wniosków. Twierdzę , że między
rzecznie nie znają zasad funkcjonowa
nia organów samorządowych. Nie znają 
podziału kompetencji poszczególnych 
osób w Ratuszu i Radzie. Dlatego za 
wszelkie niepowodzenia w Gminie ob
winiają dwie osoby: burmistrza i prze
wodniczącego Rady Miejskiej . Będąc 
osobą publiczną zyskuje się raczej wro
gów, niż przyjaciół. Raczej przeciwni
ków, niż zwolenników. 

A. Ś.: Czego międzyrzeczanom po
trzeba dziś w naszym mieście? 

B.Cz.: Jako byłego samorządowca, 
niepokoi mnie coraz większy deficyt sa
morządowa budżecie. Fakt, że coraz 
bardziej się zadłużamy. l że nie zapo
biega się temu zjawiskowi , choćby po
przez poszukiwanie środków unijnych. 
Nie wiem , czy Ratusz zaniechał pisania 
wniosków pomocowych? Czy też wnio
ski te, nie są pozytywnie rozpatrywane? 
Nie można , bowiem, moim zdaniem, 
wszystkich inwestycji finansować ze 
środków własnych. A jako międzyrzecza-

A.Ś.: Czy Międzyrzecz jest dobrym 
miejscem do życia dla młodych, wy
kształconych i ambitnych ludzi? 

B.Cz.: To zależy , jak duże są ich am
bicje. Nie ma u nas, bowiem tylu zakła
dów, w których mogliby się realizować 
zawodowo. Międzyrzecz , nie jest, więc 
miejscem dobrym dla mlodych. Chociaż 
jeżeli będziemy inwestować w kulturę , 
edukację , sport, turystykę nasze miasto 
może stać się wspanialym miejscem do 
samorealizacji na plaszczyznach poza
zawodowych. 

A.Ś.: Dziękuje za rozmowę. 
B.Cz. : Korzystając z lamów KM 

chcialbym wszystkim mieszkańcom na
szego miasta życzyć, aby Boże Naro
dzenie (którego czas wlaśnie świętuje
my) odnaleźli w sobie. 

Anna Kużmińska - Świder 
PS

1
: Listu radnych, o którym jest 

mowa powyżej nie podpisal jedynie Zbi
gniew Dębicki. 

PS2: W następnych miesiącach chda
labym porozmawiać z: przewodniczącą 
Komisji' Rewizyjnej w latach 2002-2006: 
Anną Górzną oraz przewodniczącymi 
Rad Miejskich minionych kadencji : K. 
Pawliszakiem, K. Puchanem i M. Saw
czynem. Oczywiście wszystkie wywiady 
zostaną opublikowane w następnych nu
merach KM. Zapraszam do lektury! 

A. K. S. 

. KURIER MIĘDZYRZECKI 

W odpowiedzi na pytania dotyc74ce programu wyborczego i jego realizacji uprzejmie 
informuję, że zrealizowano lub są w trakcie realizacji : 

·budowa krytej pływalni [nauka pływania , zajęcia korekcyjne, rehabilitacja, lekcje wych-fiz 
dzieci i młodzieży ] 
·budowa boisk ze sztuczną trawą ["Orlik 20 12" i boisko zapasowe stadion M OS iW]
szkolenie, lekcje wych-fiz SP-2, Gimnazjum 1,2 , LO. 
·remont sali gimnastycznej SP-2 ·zajęcia pozalekcyjne (sportowe) 
·dofinansowanie dla klubów sportO\vych (szkolenie młodzieży) i organizacji kulturalno
oświatowych (promocja,koncerty,twórcze spędzanie czasu) 
· sport w szkołach 
-dofinansowanie wiejskich klubów sporto'rvych 
-stypendia socjalne , nagrody i stypendia za wybitne osiągnięcia 
· doposażenie placów zabaw 

Zadania priorytetowe w drugiej połowie kadencji 

l. Remont i modernizacja MOK 
2. Remont i modernizacja Gimnazjum Nr l i LO 
3. Remont 'i przebudowa ulic Waszkiewicza i Świerczewskiego z uwzględnieniem 

ścieżki rowerowej 
4. Budowa ~ini miasteczka ruchu drogowego (doskonalenie nauki jazdy , egzamin karty 

rowerowej) 
5. Monitori g w mieście (najbardziej ne~,-vralgiczne miejsca m in stadion, parki i 

skwery,boiska szkolne ) 
6. Estetyka i czystość miasta 
7. Ochrona środowiska w tym zagospodarowanie turystyczne rzek 
8. Częściowe zagospodarowanie "Łąki kolejowej ' (place zabaw ,boisko dla dzieci i 

młodzieżv z okolic Os Piastowskiego . ul. Chrobrego , Kilińskiego i Waszkiewicza . 

fd//;h, ..8oyc:·k// /<7~//c:l' 

,ra7A'/7 
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Skwierzyn ie na 
oś . L WP Grze

gorz J: lat 45 kiero
wał pojazdem samochodowym typu quad 
w stanie nietrzeźwości . 

- 07 .11. na drodze E-30 w miejscowo
ści Jasieniec nieznany mężczyzna wszedł 
na jezdnię wprost pod nadjeżdżający z 
miejscowości Luto! Suchy samochód oso
bowy Mercedes Sprinter kierowany przez 
Krzysztofa Ch. Lat 39. W wyniku zdarze
nia nieznany pieszy poniósł śmierć na 
miejscu. 

- 12.11. na drodze E-65 w Skwierzynie 
na ul. Międzyrzeckiej nietrzeźwy Jarosław 
S. lat 37 idąc prawą stroną jezdni został 
potrącony przez nieznany pojazd ciężaro 

wy, który oddalił się z miejsca zdarzenia. 
W wyniku zdarzenia pieszy doznał obra
żeń ciała w postaci ogólnych potłuczeń. 

- 14.11. Radosław P.lat 34 wspólnie z 
Czesławem K. lat 52 na jeziorze Glębo-

czek przy pomocy pontonu i sieci rybac
kich dokonali połowu ryb powodując stra
ty w wysokości 1500 zł na szkodę Polskie
go Związku wędkarskiego w Gorzowie 
Wlkp. 

- 18.11. w miejscowości Kalawa z tere
nu cmentarza dokonano kradzieży tablicy 
nagrobnej na szkodę Izabeli J. lat 20 

- 19.11. w Międzyrzeczu przy ul. Ko
pernika nieustaleni sprawcy dokonali 
uszkodzenia karoserii samochodu marki 
VW Transporter i Mitsubishi poprzez za
rysowanie elementów karoserii na szko
dę Adama S. lat 45 

- 19.11. na drodze krajowej E-30 w 
miejscowości Brójce kierujący motorowe
rem Mariusz C. będąc w stanie nietrzeź 
wości , na prostym odcinku drogi , najechał 
na tył stojącego na poboczu samochodu 
ciężarowego marki Renault z naczepą . W 
wyniku zdarzenia kierujący motorowerem 
doznał obrażeń ciała w postaci złamania 
kości piszczelowej lewego podudzia i po-

Sesj_e i budiet 2009 
Byłam na trzech sesjach Rady Miejskiej. 

Posiedzenia zaskoczyły mnie krótkością 
oraz spokojem. Nie było konstruktywnych 
dyskusji i sporów. Liderami aktywności są 
radni: Józef Kaczmarek i Robert Piela. Pod
czas dyskusji o wysokości pensji burmistrza 
radny J. Gądek powiedział : "Za taką pra
cę , taka pensja, to nie jest dużo. Zwłasz
cza, gdy traci się tyle zdrowia. Kto za takie 
pieniądze chciałby pracować? " 

Budżet na rok 2009 został zatwierdzo
ny w stosunku 18:2.0soby wstrzymujące 
się , to: H. Augustyniak i T. Chamienia. Oto 
kilka pozycji z budżetu : 
1. dług- 14 mln 
2. dotacja do Izby Wytrzeźwień w Go

rzowie - 1 O ty s 
3. podróże służbowe krajowe - 40 tys 
4. przebudowa i rozbudowa Gimnazjum 

nr 1 i LO- 1mln 345 tys 630 zł 
5. dotacja dla MDK - 1mln 773 tys 

500 zł 
6. budowa centrum rekreacyjnego w 

Gorzycy - 800 tys 
7. remont MDK - Smln 827 tys 
8. basen - dofinansowanie 6mln 960 tys 
9. utylizacja padliny- 15 tys 
1 O. leczenie bezdomnych zwierząt -

30 tys 
11. wynagrodzenie Społecznej Komisji 

Mieszkaniowej - 5600 zł 
12. sport w szkołach- 45 tys 
13. piłka siatkowa: klub Orzeł - 1mln 

200 tys 
14. piłka nożna : klub Orzeł- 600 tys 
15. uczczenie 80-tej Rocznicy Powsta

nia Związku Sybiraków - O zł 
16. PTTK Oddział Ziemi Międzyrzeckiej 

-O zł 
17. remont kościoła św. Jana- 50 tys 
18. okna w kościele św. Wojciecha-

40 tys 
1 ę. prace remontowe na zamku -

85 tys 
Po przestudiowaniu Projektu Budżetu , 

znalazłam w nim wiele niezrozumiałych dla 
mnie pozycji. Postawilam, więc sobie, bo 
nie wiem, komu je zadać, następujące py
tania: 
1. Dlaczego wartość majątku MOSiW 

zmniejszyła się o 115 tys 276 zł 91 gr? 
2. Dlaczego wartość majątku MOK 

zmniejszyła się o 28 tys 924 zł? 
3. Dlaczego dofinansowanie z UE wy

niosło w roku 2008 tylko 330 tys? 
4. Co to jest i ile wynosi od osoby opłata 

miejscowa? 
5. Co, w dziale Kultura Fizyczna i Sport, 

oznacza stwierdzenie: "dofinanso
wanie kosztów realizacji inwestycji i 
zakupów inwestycyjnych jednostek 
sektora finansów publicznych" na 
kwotę 760 tys? 

6. Czy miasto udzieliło poręczenia klu
bowi siatkarskiemu Orzeł na kredyt 
w wysokości 300 tys? 

7. Dla kogo zostanie zakupiony samo
chód pożarniczy za 18 tys? 

8. Dlaczego są dwie kwoty na doposa
żenie placów zabaw w gminie: 30 tys 
i 70 tys? 

9. Co oznacza, mało precyzyjna, a czę
sto pojawiająca się pozycja "zakup 
usług pozostałych", np. na kwotę: 
485 tys? 

1 O. Dlaczego są dwie kwoty na stypen
dia dla uczniów: 20 tys i 210 tys? 

11. Ile godzin internetu można kupić za 
200 zł, bo tyle przyznano placówce 
oświatowej? 

12. Co, komu i za ile wynajmuje lub 
dzierżawi MOSiW? 

13. Które obiekty zabytkowe będą kon
serwowane za 200 tys? 

14. W jakim celu i w jakiej kwocie za
ciągnęło kredyt Bobowicko, bo te
raz go spłacamy? 
Jako międzyrzeczanka, mam jeszcze 

wiele pytań, bo chciałabym zrozumieć isto
tę wielu wydatków. Podziwiam radnych, 
którzy na sesji budżetowej o nic, nikogo nie 
pytali. Co znaczy dwuletnia praktyka? 

15. Kto remontował tzw. hotel pielę
gniarski w Obrzycach i kto odebrał fu
szerkę (jak wynika z głosów radnych i 
mieszkańców)? Ile ta fuszerka nas 
kosztowała? 

Zachęcam do lektury budżetu zamiesz
czonego nastronie Biuletynu Informacji Pu
blicznej. Swoje wątpliwości i więcej py
tań zamieszczę na stronie www.kurier
miedzyrzecki.pl 

Anna Kuźmińska - Świder 

został na obserwacji w szpitalu w Między
rzeczu. 

- 19.11 . nieletni uczeń jednego z gim
nazjów w Międzyrzeczu telefonicznie po
wiadomił sekretariat Gimnazjum o podło
żonym na terenie szkoły ładunku wybucho
wym. Dyrektor szkoły podjął decyzję o 
ewakuacji uczniów oraz personelu. Ewa
kuowano 60 osób. W wyniku przeprowa
dzonego sprawdzenia minersko-pirotech
nicznego terenu szkoły nie ujawniono żad
nego ładunku wybuchowego. Sprawca fał
szywego alarmu został ujawniony w wyni
ku działań operacyjnych Policji. 

- 20.11. w Skwierzynie w jednym ze 
sklepów policjanci ujawnili wyroby alko
holowe w postaci : wódek i win bez zna
ków akcyzy, ponadto właścicielka sklepu 
nie posiadała zezwolenia na sprzedaż wy- . 
robów alkoholowych powyżej 18 procent 

- 20.11. na drodze krajowej E-30, po
między miejscowościami Luto! Suchy
Miedzichowo Jolanta F. lat 43, kierując sa
mochodem osobowym marki Opel Ome
ga, na luku drogi z nieustalonej przyczy
ny zjechała na przeciwległy pas ruchu i 

Zenon Krukowski 

uderzyła w naczepę jadącego z przeciw
ka samochodu ciężarowego marki Re
nault, odbiła się od niej, powróciła na pra
wy pas ruchu a następnie ponownie zje
chała na lewy pas, spychając na pobo
cze jadący z przeciwka samochód marki 
Renault T rafie, a następnie zderzyła się z 
samochodem marki Ki a Sorento, kierowa
nym przez Stanisława N. lat 43. W wyni
ku zdarzenia Jolanta F. doznała obrażeń 
ciała w postacizłamania lewej nogi 

- 21.11. w Trzcielu nieustalony spraw
ca po uprzednim przecięciu plandeki z 
wnętrza naczepy dokonał kradzieży 21 
sztuk odkurzaczy marki Bosch o wartości 
8900 zł 

- 22.11. nieustalony sprawca po 
uprzednim wybiciu szyby dokonał włama
nia do samochodu marki VW Golf skąd 
dokonał kradzieży dwóch poduszek po
wietrznych oraz nawigacji GPS, powodu
j ąc straty w wysokości 3250 zł na szkodę 
Pawła B. 

Oficer Prasowy KPP 
w Międzyrzeczu 

sierż. Justyna Łętowska 

Międzyrzecz, 12. 12.2008r. · 

"Kurier Międzyrzecki" 
Dotyczy: Waszego pisma z dn. 26.11.2008r. 
Od 6-?lat nasz Szpital Powiatowy w Międzyrzeczu , podobnie jak zdecydowa

na większość szpitali w kraju , znalazła się w bardzo trudnej sytuacji finansowej. 
Dość często pojawiały się , w związku z tym , ponure pomruki o likwidacji jednego 
ze szpitali w powiecie. Później słyszało się podobne zamiary puszczane w for
mie plotek, przez nieznane siły nieczyste , a dotyczące już konkretnie Oddziału 
Ginekologiczno-Polożniczego w Międzyrzeczu, który wg nich mial nieuchronnie 
przejść w niebyt. 

Nie wyobrażam się by pacjentki z Międzyrzecza i całej Ziemi Międzyrzeckiej mu
siały tułać się po nieznanych im szpitalach ościennych przy okazji porodów, z powo
du powikłań ciąży czy innych, często nagłych , kobiecych problemów zdrowotnych. 
Podobne uciążliwości musieliby dzielić tam mężowie i rodziny w związku z transpor
tem tam i z powrotem, odwiedzinami i spełnieniem różnych , innych formalności. 

W tej sytuacji postanowiłem kandydować do Rady Miasta, aby bliżej poznać pro
blem i mieć możliwość wpływania na niego, poznać zamiary i starać się przewidy
wać skutki . Po prostu trzymać rękę na pulsie losów Szpitala, a szczególnie Oddziału 
Ginekologiczno- Polożniczego jako najbardziej zagrożonego. 

Drugie zadanie to wspieranie mądrych i korzystnych dla Międzyrzecza n pomysłów , 
inicjatyw i decyzji dotyczących wszystkich dziedzin życia w Międzyrzeczu i Gminie. 
Obecnie wyżej opisana sytuacja uległa znaczącej poprawie. Zmodernizowano traktat 
komunikacyjny oddziału, podwyższono standard pokoi, umożliwiono porody rodzinne 
i pokoje poporodowe z łazienką, prysznicem, toaletą i spaniem dla męża . 

Dzięki poprawie bazy oddziału wzrosła jego atrakcyjność . Zwiększyła się ilość 
porodów i operacji ginekologicznych. W ślad z tym wzrosła wartość kontraktów, a 
tym samym wyraźnie poprawiła się rentowność oddziału . Na obecny, bardziej opty
mistyczny stan szpitala, a w szczególności Oddziału Ginek. - Poloż. i jego atrakcyj
ność złożyła się: 

- mądra i profesjonalna gospodarka wspólnym groszem prowadzona przez Dy
rektora SP ZOZ mgr Leszka Kolodziejczaka, 

- duża wiedza i doświadczenie , poprawna organizacja, spokojna, systematyczna 
i ciężka praca Ordynatora Oddz. Ginek. - Poloż. lek. med. Sławomira Bartkowiaka 
wspierana wspólnym wysiłkiem praca calego zespołu , 

- zdecydowana postawa w temacie "być albo nie być oddziału " Siostry Oddziało-
wej mgr Agaty Musiał i calego personelu, poparta sumienną pracą , · 

- życzliwość i wydatna pomoc finansowa Rady Miasta i Zarządu Miasta. 
W drugiej części kadencji Rady mam zamiar spełnić podobną rolę . 

Zenon Krukowski 
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fałszywy ałilfDI bombowy 
Glu pi wybryk gimnazjalisty spa

raliżowal pracę szkoły i utrudn ił 
przez kilka godzin dojazd do do
mów mieszkańcom oś . Kasztelań
skiego w Międzyrzeczu. W środę 
19 listopada br, około godziny 
14:30 do sekretariatu Gimnazjum 
nr 2 w Międzyrzeczu zadzwonił 
anonimowy rozmówca i oznajmił , 
że w szkole jest podłożona bom
ba. Dyrekcja szkoły o t reści roz
mowy telefonicznej natychmiast 
powiadomiła policję i zarządzono 
ewakuację. Lekcje właśnie się 
kończyły i około 70 osób, znajdu
jących się w szkole, bez paniki 
opuściło budynek. Po kilkunastu 
minutach pod Gimnazjum podje
chały samochody policji , straży 
pożarnej i pogotowia. T e ren wokół 
szkoły został zabezpieczony przez 
policyjne radiowozy, zablokowano 
drogi dojazdowe do szkoły. Sprowadzony 
na miejsce zdarzenia patrol minersko-piro
techniczny dokladnie sprawdził wszystkie 
pomieszczenia budynku, łącznie z dachem. 
Nie znaleziono nic podejrzanego, lecz aby 

wykluczyć wszelkie zagrożenie do końca , 
sprowadzono pirotechników z Komendy 
Wojewódzkiej Policji w Zielonej Górze. 
Dwaj pirotechnicy przywieźli ze sobą spe
cjalnie przeszkolonego psa, owczarka nie-

Uwaga na włamywaczy!!! 
Policjanci z Międzyrzecza ostrzegają 

przed włamywaczami. 
Policjanci z Międzyrzecza w ostatnich 

tygodniach otrzymali kilka zgłoszeń o wła
maniach do budynków mieszkalnych. 
Łupem złodziei padał głównie sprzęt kom
puterowy, sprzęt AGO, oraz biżuteria , czę
sto jest to dorobek calego życia mieszkań
ców. Większość włamań ma miejsce w go
dzinach popoludniowych i wieczornych. 
Kradzieże mieszkaniowe są dokonywane 
także przez osoby podające się za urzęd
ników, pielęgniarki , opiekunów społecz 
nych lub przedstawicieli handlowych, któ
rzy po wejści u do mieszkania kradną kosz
towności lub pieniądze . 

Policjanci z Międzyrzecza przypominają : 
e znaczna liczba włamań dokonywa

na jest dzięki wiadomościom uzyskanym 
lub przekazywanym nieświadomie przez 
znajomych, czasami członków rodziny ; nie 
przekazuj informacji o swoim stanie 
majątkowym osobom obcym, 

e jedną z metod sprawdzania obecno
ści domowników jest kontrolowanie przez 
włamywaczy skrzynek pocztowych; jeżeli 
opuszczamy lokal na dłużej, poprośmy 
kogoś z rodziny lub dobrych, zaufanych 
znajomych, aby wyjmowali listy, wieczorem 
zapalali światło, włączali radio oraz obser
wowali Twój dom, czy nie kręcą się przy 
nim nieznajomi; najlep.szym "stróżem" 
Twojego majątku jest dobry sąsiad , 

e opuszczając lokal zawsze zamykaj 
drzwi i zabezpieczaj okna oraz wejścia bal
konowe, 

e kiedy zauwai.ysz, że w Twoim bu
dynku lub w jego pobliżu kręci się osoba 
nieznajoma - podejrzana powiedz o tym 
dzielnicowemu lub powiadom najbliższy 
posterunek Policji - policjanci przyjadą na 
miejsce i sprawdzą tą osobę (telefony 
alarmowe to: 997 i 112), 

e nigdy nie otwieraj nieznajomym, ani 
drzwi do mieszkania, ani wejściowych na 
klatkę otwieranych domofonem. 

KPP w Międzyrzeczu 

i)v1qdry Polak po szkodzie" 

en tylu w najbl iższym 1· arty u-
nikacyjnych. Sugerujemy Państwu kolekcjonowanie poszczególnych odcinków, aby zło
żyć z nich "poradnik poszkodowanego w wypadku komunikacyjnym". W ostatnich latach 
na naszych drogach pojawiły się tys iące samochodów sprowadzonych zza granicy, nie 
zawsze najmlodszych, często w fatalnym stanie technicznym. Wzrostowi liczby aut nie 
towarzyszy niestety poprawa stanu naszych dróg, ani tym bardziej umiejętności kierow
ców. Wręcz przeciwnie, mimo stosunkowo lekkiej zimy drogi przypominają szwajcarski 
ser, a drogowcy nie nadążają z naprawami. T a ki stan powoduje wzrost liczby wypadków 
drogowych, często tragicznych w skutkach. Właśnie o tych skutkach, i o możliwościach 
pomocy będzie traktować seria artykułów naszego tygodnika. Skupimy się przede wszyst
kim na zdarzeniach, w których ucierpieli uczestnicy- kierowcy, pasażerowie i piesi . 

· Co to takiego polisa OC i dlaczego warto ją wykupić? 
Każdy kierujący , w razie policyjnej kontroli winien okazać , (prócz prawa jazdy i dowodu 

rejestracyjnego) aktualną polisę ubezpieczeniową OC. Dokument ten chroni posiadacza 
pojazdu przed finansowymi skutkami wypadku. Wykupując polisę , w siedzibie firmy ubez
pieczeniowej, czy też u agenta ubezpieczeniowego, kupujemy finansowe bezpieczeń-

ciąg dalszy na str. 16 

mieckiego. Pies także nie znalazł żadne
go podejrzanego ładunku i około godziny 
19 okazało się , że był to tylko fałszywy 
alarm. W tym czasie międzyrzeccy policjan
ci prowadzili działania operacyjne mające 
na celu ustalenia sprawcy fałszywego alar
mu. Zaawansowane metody poszukiwa
nia, bez trudu pozwoliły nam ierzyć telefon, 
z którego zadzwoniono i sprawca został 
ustalony. Głupi wybryk zaangażował do 
akcji ponad 20 pracowników policji , straży 
pożarnej, pogotowia ratunkowego i szko
ły . W zabezpieczeniu trzeba było użyć 5 
samochodów policji i służb ratowniczych. 
Zablokowane ulic przez kilka godzin utrud
niło dojazd do domów mieszkańcom du
żego oś Kasztelańskiego. Sparaliżowało to 
pracę szkoły nie tylko tego dnia, ale także 
kolejnego. Ewakuowani uczniowie musieli 

pozostawić w szkole swoje tornistry i nie 
mogli przygotować się do lekcji. 

Jeszcze tego samego dnia policja za
trzymała 15 - letniego ucznia tej szkoły , 

który przyznal się do winy. Za swój czyn 
odpowie przed Sądem Rodzinnym i Nie
letnich. Jaka zeznał policji , chciał w ten 
sposób uniemożliwić swojej matce kontakt 
z nauczycielami. 

W wypadku, gdy sprawca jest 
nieletni, kosztami przeprowadzonej akcji, 
która zaangażowała na kilka godzin służ
by policji, straży pożarnej i pogotowia, ob
ciążani są rodzice. A koszty te są nie małe. 
Zaznacza zastępca komendanta powiato
wego policji w Międzyrzeczu nadkom. Ro
bert Konieczny. T o powinna to być prze
stroga i nauczka dla innych. Dodaje. 

Tekst i foto : Andrzej Chmielewski 

AUXILIA- NASZ~ MISJ~ JEST 
POMOC POSZKODOWANYM 

WWYPADKACH 
Odniosłeś obrażenia w wypadku: komunikacyjnym, rolniczym lub w 

pracy. 
Zginął Ci ktoś bliski?- zgłoś się po odszkodowanie !!! 

POMOŻE CI AUXILIA 

Oferta Auxilii obejmuje usługi dla osób, które uległy wypadkowi i po
niosły Szkodę na mieniu lub osobie. Jest skierowana do osób, które od
niosły obrażenia lub straciły bliskich w wypadku komunikacyjnym. Po
magamy również tym, którym uszkodzono pojazd, zniszczono rzeczy lub 
towary w wypadku albo którzy stracili zarobki z powodu wypadku. 

ALE TO NIE wszysTKO!!! 

Pomagamy również w takich zdarzeniach jak: eksplozje, porażenia prą
dem, urazy wywołane przez urządzenia mechaniczne, wypadki kolejowe, 
i inne. Osoby które odniosły obrażenia w wyniku zaniedbań osób odpo
wiedzialnych za utrzvmanie dróg i chodników w należVtym stanie oraz w 
wyniku katastrofy budowlane j też mogą liczyć na naszą pomoc !!! 

Klient nie ponosi żadnych opłat wstępnych. 

W przypadku objęcia sprawyprogramem NNNP (Największe Nieszczę
śc ie 

Największa Pomoc), czyli po stwierdzeniu 50% i powyże j uszczerbku na 
zdrowiu klient może otrzymać 10 000 złotych "zaliczki", darmowe wspar
cie psychologiczne oraz prawne w sprawach karnych. 

Z Auxilią współpracują najlepsi adwokaci i radcy prawni w kraju 
przydzielani poszkodowanym od momentu przyjęcia sprawy osoby 
poszkodowanej i to oni prowadzą wszelkie postępowania przed są
dowe i sądowe. 

Jest jedną z pierwszych firm funkcjonujących na rynku. 

Już od 10 -ciu lat prowadząca sprawy o odszkodowania do 10 
lat i powyżej l O - ci u lat od momentu wystąpienia zdarzenia, posia
dająca ogropme doświadczenie i wiedzę w sprawach dotyczących 
odszkodowań jej sprawność i oferta sprawiają, że jest unikalna na 
ryku odszkodowań. 
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Przede wszystkim ... nauka 
Poznawanie historycznych dziejów naszego miasta, całej Ziemi Lubuskiej, 

dużych polskich miast- w ty m roku Wrocławia i Gorzowa Wlkp. -oraz 
największych miast Europy - Paryża, Wiednia, Berlina, Drezna, Pragi to 
najważniej sze zadania realizowane przez MUTW w tym roku. Wyjazdy do 
tych miast poprzedzone były spotkaniami w trakcie których przybliżono 
słuchaczom dzieje niektórych historycznych obiektów ujętych w progra
mie zwiedzania a także przekazano prospekty pięknie opracowane przez p. 
W. Kuczyńską i p. I Mastalerz. Słuchacze byli, więc do tych wyjazdów 
wyjątkowo starannie przygotowani. Tematykę historyczną realizowaliśmy 

także na niezwykle ciekawych wykładach dr B. Grabowskiej -"Sztuka 
Międzyrzecza i jego okolic w średniowieczu" i dr. M. Tureczka z Uniwer
sytetu Zielonogórskiego z cyklu "Nasz regionalizm". Na cieszących się wiel
kim powodzeniem zajęciach zespołu prowadzonego przez mgr L. Nowa
czyńską ... z literaturą na ty ... słuchacze poznali twórczo~ć wielu wybitnyc~ 
pisarzy i poetów i sami znakomicie czytali i deklamowali fragmenty prozy 1 
poezji. Do atrakcyjnych i ciekawych form kształcenia ustawicznego zalicza
my także organizowane u nas od dwóch lat spotkania z Filharmonią Po
znańską. Na 15 działających uniwersytetów lubuskich tylko w Międzyrze
czu urządzane są takie spotkania z muzyką. Dla średnio -70 słuchaczy jest 
to w każdym miesiącu autentyczna "uczta duchowa" Niezwykłym osiągnię
ciem MUTW jest zorganizowanie nauki języków obcych. W tym roku na
ukę języka angielskiego rozpoczęło 32 słuchaczy, niemieckiego 27 a fran
cuskiego 9 studentów. W dobie komputerów nasi słuchacze chcą byś z tymi 
urządzeniami absolutnie "na bieżąco" . W tym roku 42 osoby rozpoczęły kurs 
przyswojenia podstawowych umiejętności obsługi komputera i już teraz po 
kilku zajęciach z zadziwiającą swobodą korzystają z internetu. BRAWO. 
Wielka w tym zasługa naszego kolegi Rysia Perdona, który prowadzi ten 
kurs bez żadnej finansowej gratyfikacji. Wielkie dzięki! 

Z literaturą na ty ... 
W październiku 2008r. wznowiła działalność sekcja literacka. Tematem 

rozważań był problem- czy "inny" jest gorszy? Wykład wygłosiła przewodni
cząca sekcji Lidia Nowaczyńska. Mówiła o tym, jak trudno jest nam pogo
dzić się z odmiennością gustów i upodobań bliźnich i jak wiele agresji budzi 
inny kolor skóry, narodowości o raz wyznanie. Wykład zakończyła przyto
czeniem pięknej myśli poety ]. Tuwima, która niestety wciąż jeszcze pozo
staje w sferże marzeń, a która brzmi: "Poucz nas Panie, że pod słońcem 

Twoim nie masz Greczyna ani Żyda. Jest tylko jedna wielka rodzina ludz
ka". Temat wykładu został zilustrowany utworamiM. Kuncewiczowej, K. C. 
Norwida, ks.]. Twardowskiego, G. Herlinga- Grudzińskiego, Wł. Broniew
skiego, Cz. Miłosza i A Szczypiorskiego. Utwory zaprezentowali z ekspresją 
i po aktorsku: Danuta Kosadko, Janina Gajewy, Lidia Nowaczyńska , Kry
styna Zimna, Andrzej Kiczka. W zajęciach uc~e~tniczył~ ~6 słuc~~cZ?' , co 
stanowi ponad 50% ogółu członków UTW. ZaJęCia sekCJI literackleJ c 1eszą 
się niezmiennym, ogromnym powodzeniem. W bieżącym "roku akademic
kim" do sekcji zgłosiło się ponad 80 słuchaczy. 

Listopadowe zajęcia sekcji literackiej całkowicie odbiegały od dot. ste
reotypu. Był to wieczór pełen wróżb, magii, czarów i zaklęć. W atmos~erę 
wieczoru wprowadziła zebranych Lidia Nowaczyńska ubrana w przepięk
ny strój wróżki, z czarodziejską, błyskającą różnymi kolorami świateł 
różdżką i z czarnym kotem na rękach . Już od progu sali ro~poczęła .~;c~a
cję stosownego do okoliczności wiersza. Zaprezentowała tez "montaz Wier
szy M. Jasnorzewskiej -Pawlikowskiej i K.]. Gałczyńskiego P?świ.ęcony .a~
drzejkowym wróżbom i czarom. Ciekawie i dowcipnie opowJedzJała o zro
dłach tradycji andrzejkowych. 

Zdolnościami aktorskimi popisywała się w komicznym monologu Da
nuta Kosadko. A potem nastąpiło szaleństwo wróżb , konkursów, przy
słów i zagadek. Wszystko odbywało się "w czarodziejskich dekoracjach" 
i w blasku nastrojowych światełek. Trudno nie wspomnieć o artystycznie 
zastawionych stołach, na których można było do woli konsumować ciast- · 

ka, owoce, soki. Wiele inwencji i trudu wykazały w tym zakresie członki
nie zarządu sekcji Irena Mastalerz i Jolanta Walczak. Dobre samopoczu
cie uczestnicy wieczornicy zawdzięczają, jak zawsze Krystynie Pawłow
skiej i Oli Nowak- Banak, których dziełem były pomysłowe dekoracje 
oraz wszelkie prace techniczne. To były wyjątkowe, niezapomniane, za
czarowane andrzejki. 

Lubuskie uniwersytety w Międzyrzeczu 
26 listopada gościliśmy w Międzyrzeczu dilerów lubuskich uniwersyte

tów trzeciego wieku. W sali sesyjnej Ratusza z inicjatywy Prezesa UTW w 
Zielonej Górze mgr Zofii Banaszak zarządy uniwersytetów podzieliły się 
swoimi doświadczeniami i sukcesami i ustaliły kolejne robocze spotkanie 
zarządów w Suiechowie 18 marca 2009. 

A kto finansuje wyjazdy słuchaczy ? 
Wyjazd do Paryża - koszt 950 zł +80 w całości pokryli słuchacze z wła

snych środków 
-do Wiednia 410 zł+ 40 w całości pokryli słuchacze z własnych środ

ków 
-do Wrocławia 110 zł w całości pokryli słuchacze z własnych środków 
-do Drezna 100 zł w całości pokryli słuchacze z własnych środków 

.... i wszystko jasne l 
Prezes MUTW Antoni Thocz 

W N owym Roku 2009 wszystkim 
naszym słuchaczom - dużo szczęścia, 

radości i zadowolenia na cały rok akademic
ki życzy Zarząd MUTW a sympatykom, 

sponsorom i przyjaciołom naszego uniwer
sytetu najserdeczniejsze podziękowanie i 

wielkie wyrazy uznania przesyłają - wszyscy 
słuchacze MUTW 
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8 grudnia 2008 r. w Zespole Szkół Rol
niczych im. Zesłańców Sybiru w Bobowic
ku odbyła się konferencja szkoleniowa pt." 
Edukacja skuteczna przyjazna i nowocze
sna -od przedszkola do matury " W kon
ferencji wzięli udział dyrektorzy wszystkich 
typów szkół z powiatu międzyrzeckiego . 
Celem konferencji była przede wszystkim 
prezentacja nowych podstaw programo
wych oraz uzasadnienie potrzeby obniże
nia wieku rozpoczynania nauki w szkole i 
omówienie pakietu działań zapewniają
cych lepsze szanse edukacyjne dzieci roz
poczynających naukę w szkole. Spotkanie 
rozpoczęło się o godzinie 1 0.00. Oficjalne
go otwarcia konferencji dokonał dyrektor 
Wydziału Nadzoru Pedagogicznego z Ku
ratorium Oświaty w Gorzowie Wlkp.- Jan 
Butrym. Starszy wizytator Alicja Górska 
z Kuratorium Oświaty w Gorzowie Wlkp. 
zaprezentowała planowane zmiany w sys
temie oświaty na lata 2009-2015. Następ
nie uczestnicy pracowali w grupach. 

1. Jak usprawnić dostosowanie oferty 
przedszkolnych do potrzeb lokalnych? Ja
kie widzę szanse i zagrożenia dla upo
wszechnienia wychowania przedszkolne
go w naszym regionie? - kadra kierowni
cza przedszkoli pracowała pod kierunkiem 
Ewy Bączkowskiej- starszego wizytatora 
z Terenowego Zespołu Wizytatorów w Mię
dzyrzeczu 

2. Jak podnieść jakość organizacji pra
cy szkoły podstawowej, w świetle propo
nowanych zmian podstawy programowej? 
Jakie widzę możliwości i ograniczenia?
kadra kierownicza szkół podstawowych 
pracowała pod kierunkiem Jolanty Luba
czewskiej Koordynatora z T e renowego 
Zespołu Wizytatorów w Międzyrzeczu 

3. Jak organizować pracę gimnazjów i 
liceów zgodnie ze zmianami proponowa
nymi w podstawie programowej? Jakie wi
dzę możliwości i ograniczenia?- kadra kie
rownicza gimnazjów i liceów pracowała 
pod kierunkiem Beaty Wachowiak - star
szego wizytatora z Kuratorium Oświaty w 
Gorzowie Wlkp. 

4. Potrzeby modernizacji sieci szkolnej 
i przedszkolnej w powiecie- grupa przed
stawicieli samorządu lokalnego i pracow
ników nadzoru pedagogicznego pracowa
la pod kierunkiem Alicji Górskiej. 

Na zakończenie podsumowano pracę 
w grupach a wypracowane wnioski starszy 
wizytator Alicja Górska z Kuratorium 
Oświaty w Gorzowie Wlkp. przedstawi Mi
nistrowi Edukacji Narodowej. 

Za przygotowanie konferencji dyrek
tor Wydziału Nadzoru Pedagogicznego z 
Kuratorium Oświaty w Gorzowie Wlkp.
Jan Butrym gorąco podziękował dyrekto
rowi Zespołu Szkół Rolniczych im. Zesłań
ców Sybiru w Bobowieku Romanowi No
wakowi. 

Roczny program współpracy z 
organizacjami pozarządowymi i 

podmiotami prowadzącymi 
działalność pożytku publicznego 
Zgodnie z ustawą z dnia 24 kwietnia 

2003 r. o działalności pożytku publiczne-
go i o wolontariacie (Dz. U. Nr 96, poz. 873 
z póżn. zm.), opracowany został roczny 
program współpracy z organizacjami po
zarządowym i i podmiotami prowadzącymi 
działalność pożytku publicznego. Celem 
programu jest budowanie partnerstwa po
między powiatem międzyrzeckim i organi
zacjami pozarządowymi oraz efektywne 
wykonywanie zadań publicznych. Rozwój 
powiatu międzyrzeckiegoi poprawa warun
ków życia jego mieszkańców jest nadrzęd-

Konferencja w Zespole Szl{ół Rolniczych 
iiTI. Zesłańców Sybiru w Bobowiclzu 

nym zadaniem samorządu powiatowego. 
Już wkrótce w prasie lokalnej i na stronie 
internetowej www.miedzyrzecz.staro
stwo.bip.net.pl zostaną ogłoszone konkur
sy na następujące zadania: 

1 . W obszarze kultury: 
Zadanie: Wspieranie konkursów, kon

certów i wykładów o zasięgu powiatowym: 
1) konkurs piosenki - dofinansowa

nie w kwocie 4 000,00 zł, 
2} konkurs recytatorski - dofinanso

wanie w kwocie 2 000,00 zł, 
3} koncertu instrumentalnego- dofi

nansowanie w kwocie 4 000,00 zł, 
4) wykład monograficzny na temat 

kultury , sztuki, ochrony dóbr kultury i 

tradycji - dofinansowanie w kwocie 
5 000,00 zł. 

2. W obszarze kultury fizycznej: 
Zadanie: Wspieranie zawodów sporto

wych o zasięgu powiatowym: 
- tenis stołowy - dofinansowanie w 

kwocie 1 000,00 zł. 
- biegi przełajowe - dofinansowanie 

w kwocie 1 000,00 zł. 
- wyścig rowerowy o Puchar Staro

sty Międzyrzeckiego- dofinansowanie w 
kwocie 3 000,00 zł. 

3. W obszarze promocji: 
Zadanie : Powierzenie zorganizowania 

imprezy powiatowej - Prezentacje gmin 
powiatu międzyrzeckiego - kwota 
10 000,00 zł. 

Zapraszamy organizacje pozarządo
we i instytucje uprawnione do ubiegania 
się o dotacje zgodnie z w/w ustawą o skła
danie ofert na zaplanowane zadania. 

Studencka Poradnia Prawna 
Studencka Poradnia Prawna w stycz

niu 2009 r. będzie przyjmowała interesan
tów w dwie soboty 17 i 24 stycznia. Od 31 
stycznia do 20 lutego 2009 r. w związku z 
sesją egzaminacyjną dyżury są odwołane. 

Zgodnie z wcześniejszymi założeniami 
studenci realizują już lekcje z podstaw pra
wa w Liceum Ogólnokształcącym w Mię
dzyrzeczu im. Heliodora Święcickiego. 
Poruszane są wybrane zagadnienia z pra
wa cywilnego, karnego a w szczególności 
odpowiedzialności karnej młodzieży . 
Uczniowie z zainteresowaniem uczest
niczą w tych lekcjach. 
Rozstrzygnięcie konkursu EKO-POWIAT 

W dniu 3 grudnia 2008 r. w Starostwie 
Powiatowym w Międzyrzeczu wręczone 
zostały nagrody zwycięzcom konkursu 
EKO-Powiat. Konkurs został przeprowa
dzony zgodnie, z zarządzeniem nr 27/08 
Starosty Międzyrzeckiego z dnia 9 czerw
ca 2008 r. a był adresowany do uczniów 
szkół podstawowych, gimnazjów oraz 
uczniów szkół ponadgimnazjalnych z tere
nu powiatu międzyrzeckiego. 

W kategorii szkół podstawowych nagro
dzone zostały: 

l miejsce- Szkoła Podstawowa w 
Bukowcu (wykonawca: kl. V, opiekun 
grupy - Pan Cezary Golisz) - nagroda 
600,00 zł. 

11 miejsce - Szkoła Podstawowa nr 3 
w Międzyrzeczu (wykonawca: Szymon 
Skrzek, Mateusz Okal, opiekun - Pani Ma
rzena Rojek) - nagroda 500,00 zł. 

W kategorii gimnazja nagrodzono: 
l miejsce - Gimnazjum z Oddziałami 

Integracyjnymi im. Jana Pawła 11 w Przy
tocznej (wykonawca: Redakcja gazetki 
szkolnej "Na luzie", opiekun- Pani Elżbie 
ta Piątyszek) - nagroda 600,00 zł. 

11 miejsce - Gimnazjum nr 2 w Mię
dzyrzeczu (wykonawca: Beata Kukuska, 
Patrycja Nędza , opiekun - Pani Danuta 
Taborek)- nagroda 500,00 zł. 

III miejsce - Gimnazjum nr 1 w Mię
dzyrzeczu (wykonawca: Kl. III c, opiekun 
grupy - Pani Alina lgnatowicz) - nagroda 
400,00 zł. 

W kategorii szkoły ponadgimnazjalne 
nagrody otrzymały następujące szkoły : 

l miejsce - Zespół Szkół Rolniczych 
im. Zesłańców Sybiru w Bobowieku 
(wykonawca: Patrycja Batorska, Alicja T e
rejko, Adrian Skotnicki, Joanna Oleksiak, 
opiekun - Pani Małgorzata Hildebrandt) -
nagroda 600,00 zł 

11 miejsce- Zespół Szkół Budowla
nych w Międzyrzeczu (wykonawca: Ma
rek Dubojski, Jacek Głowski , Tomek Go
łębiewski, Błażej Grabarek, Daniel Jackow
ski, Kamil Kiełbik, Tomasz Maryniak, Ka
mil Młyńczak, Daniel Olszewski, Paweł 
Smętek, Dawid Stępniak, opiekun - Pani 
Alicja Płuciennik) - nagroda 500,00 zł. 

III miejsce · l Liceum Ogólnokształ
cące im. Heliodora Święcickiego w Mię
dzyrzeczu (wykonawca: Marta Woźniak, 
Ewelina Litwin, Karolina Michałowicz, Zu
zanna Marzol, opiekun - Pani Irena Pio
trowska), 

oraz Zespół Szkół Ekonomicznych 
im. Stanisława Staszica w Międzyrze
czu (wykonawca: Małgorzata Koro!, Alek
sandra Kępińska, Aleksandra Michna, 
opiekun- Pani Irena Buzarewicz) - nagro
dy po 400,00 zł. 

Halina Pilipczuk 

Serdeczne podziękowanie 
dla Pani Aleksandry Gendery - O chał 

za piękny wiersz, o moim zmarłym, 
najdroższym mężu, 

Florianie Matusznym 
składa 

żona Irena Matuszna 



Str. 14 KURIER MIĘDlYRZECKI 

Któż nie 
lubi bajek? 
Szczegól
nie takich, 

gdzie dobro zawsze zwyc1ęza a 
zło zostaje ukarane? Niewiele znam 
osób, które w dzieciństwie nie lubi
ły słuchać opowieści o królewnach, 
dzielnych rycerzach, smokach czy 
krasnoludkach. I niewiele też osób 
nie zna opowieści o małej dziewczyn
ce w czerwonej czapeczce, złym wil
ku i dzielnym gajowym. 

Uczniowie klasy III E Gimnazjum 
nr 2 im. Adama Mickiewicza posta
nowili przygotować dla międzyrzec
kich przedszkolaków prezent miko
łajkowy. Razem z panią Beatą Leją i 

W mroźny niedzielny poranek 14 grud
nia pod kościołem św. Jana Chrzciciela 
zaroiło się od aniołów ... Dużych i małych, 
niemożliwie zmarzniętych , lecz z wielkimi 
uśmiechami na twarzach. Skrzydla ukryli 
głęboko pod grubymi kurtkami i płaszcza
mi. Trochę się pogniotły , ale nie straciły 
swoich cudownych właściwości! 

Zaczęło się od słów : "T ego szczegól
nego dnia, w oczekiwaniu na Pana -
uczniowie, rodzice oraz nauczyciele Szko
ły Podstawowej nr 2 w Międzyrzeczu chcą 
z Państwem przeżyć wspólnie jeden dzień 

w modlitwie i czekaniu. Kwestę świą
teczną przygotowaliśmy z myślą o najuboż
szych dzieciach naszej szkoły , dla których 
cały świat to tylko dom, ulica, 
na której mieszkają i to miasto - Między

rzecz. A przecież Polska to piękny kraj. 
Pomóżmy im zobaczyć coś więcej, coś 
dalej ... " Przy wtórze boskich dźwięków 
Antiquo more rozpoczęliśmy kwestowanie. 

Wokół kościola pod wezwaniem św. 
Jana Chrzciciela zrobiło się odświętnie. 
Stragany uginały się pod ciastami, ozdo-

niżej podpisaną postanowili przypo
mnieć im historię Czerwonego Kap
turka. 5 grudnia przedszkolaki przy
wędrowały razem ze swoimi pania
mi do hali widowiskowo - sporto
wej. Z powodu ograniczeń lokalo
wych musieliśmy wystawiać bajkę 
dwa razy, ale to była czysta przyjem
ność. Najpierw odwiedziły nas 
przedszkolaki z Przedszkola nr l 
"Pod Jarzebinką" oraz z Przedszko
la nr 6 im. Jana Brzechwy. Na 
"drugą" zmianę dotarły dzieci z "Baj
kowej Krainy", czyli Przedszkola nr 
4 oraz z Przedszkola nr 3. 

Myślę, że dzieciom podobało się 
przedstawienie. Żywo reagowały na 
to, co się działo na scenie, chętnie 

bami świątecznymi, bombkami, ozdobami 
z gipsu, stroikami! Nie sposób wymienić 
tu wszystkich aniołów, które przygotowały 
te piękności i świetności! Oto niektórzy z 

nich: pani Zofia Kasprowicz i uczestnicy jej 
zajęć artterapii, Ewa Zabielska i uczniowie 
z kola plastycznego, Aleksandra Mucha i 
uczniowie z prowadzonej przez nią grupy 
socjoterapeutycznej, Barbara Sieniawska 
i dzieci z kółka gipsowego, panie pracują
ce w świetlicy szkolnej: Edyta Denisewicz, 
Aneta Gnybek i Iwona Adamska. Pyszne 
ciasta, które okazały się hitem tego nie
dzielnego poranka upiekli państwo : Pieprz
ka, Machajewska, Kaluska, Golec, Baczyk, 
Bińczak, Stępak, Dominiak, Romanowska, 

] eąt to piękri.y dar i trudne zadanie,\Vyrazić sie~ ' 
bie, swoją tożsamość; godność, człowieczeństwo. o 

·czym trzeb~ pamiętać w proguNoweg9 Roku? Wy
raz!Ć . siebie poprzez trzy podstawowe dążenia: w'dół ~ ku sobie i ku 
własnej sytuacji psychofizyc~nej, wszerz -:ku spotkaniu z B()Ę"iem. 
Człowiek, ~tóry dorasta .<io św~ętośct i . respektvje(.~łasną godn.ość 
któś, któ potrafi dojrzale myśleć, m<idrze' kochać f ofiarnie pracować. 
A więc Szczęść Boże wszystkim mieszkań ~ . i Międzyrzeckiej " 

;:"f:l:. ~}~· ,,;~&· ' r~;~±::: s· · <;r~ •. żYcz§: · + {~. , ;"•· f 

ks. Tadeusz Kondracki -·Kustosz Sanktuarium 
-,.;:;::wt+ 

uzupełniały opow1esc narratora. 
Wiele entuzjazmu wywołała w nich 
postać rapującego wilka. Nie uszła 
też ich uwadze scena, gdy wilk, przy
łapany przez gajowego oddaje zje
dzoną przed chwilą babcię i Czer
wonego Kapturka. Bo w naszej baj
ce nie było scen przemocy i wilk 
wyszedł cało z tego zamieszania. 
Ogląda po prostu teraz świat przez 
kraty warszawskiego zoo. Postać 
gajowego tak podobała się dzie
ciom, że, jak powiedziała mi pani 
Małgosia z "czwórki", pewnie teraz 
wszyscy chłopcy w przedszkolu 
będą gajowymi. 

Nie byłoby tego przedstawienia, 
gdyby nie nasz pan dyrektor Krzysz-

T roszyńska, Grząślewicz, Brem ska, Daj
warska, Daum, Tarnowska, Rzepecki, Or
don, Łuczak, Kafka, Kubaszewska. 

Kwestujący przygotowali dla międzyrze
czan różne adwentowe zadania. Przy wej
ściu głównym do kościola można było pod
jąć się najtrudniejszego, nazwanego "pre
zentem dla Jezusa". Goście mogli wyloso
wać konkretne zadanie pracy nad sobą w 
przygotowaniu do świąt. Na jednej z kar
tek znajdowały się słowa: Ty powinieneś 
być w stajence Cichym Wołkiem. Masz 
więc za zadanie - strzec snu Dzieciątka 
przez pilne unikanie tego co zagłusza ci
szę. T o zadanie zachęcało do pracy nad 
sobą : unikanie hałasu. Przy szopce z pu
stym jeszcze żłóbkiem można było poda
rować sobie chwilę zadumy, wyciszenia. 
Honorową wartę przy niej pełnili harcerze 
z naszej szkoły . Na bijącym bielą sercu, 
które organizatorzy nazwali "Serduszko dla 
bliźniego" można było zapisać życzenia dla 
wybranych osób. Dzięki uprzejmości księ
dza Marka Walczaka stały się one później 
ozdobą kościoła. Ogrodzenie świątyni zdo
biła zaś "lekcja Tradycji Adwentowej". Or
ganizatorzy zachęcali do zatrzymania się , 
poczytania i indywidualnych przemyśleń . 
Za montaż szopki oraz żłóbka i stanowi
ska na kartki z życzeniami odpowiedzialny 
był pan Jaromir Konieczny, sołtys Piesek. 
Wywiązał się z powierzonego zadania w 
iście anielski sposób! 
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tof Marzec, który przychylił się do 
naszego pomysłu i pozwolił nam tro
szeczkę zdezorganizować życie 
szkoły. Nie zaistniałoby ono również 
bez chętnych do współpracy mło
dych ludzi: Natalii Mokrzyckiej, Pa
trycji Pacholczyk, lgi Pańczuk, Mag
daleny Ślusarek, Oli Czerniewskiej 
oraz Kacpra Wesołowskiego. To ich 
mogli zobaczyć na scenie najmłod
si międzyrzeczanie. 

Dziękujemy wszystkim przed
szkolakom i ich wychowawczy
niom, że przyjęły nasze zaprosze
nie. Obiecały, że przyjdą do nas 
jeszcze. Zresztą ... zamówiły sobie 
nową bajkę. 

Iwona Żmuda 

Nasze szkolne talenty, cz~olanta Je
lonek, Cezary Pawelski, Marta Byk, Karo
lina Wróbel i Natalia Wójcik zaprezentowa
ły montaż słowno- muzyczny. Dzięki nim 
zrobiło się jeszcze radośniej i trochę cie· 
piej! Padly ważne słowa : Święta Bożego 
Narodzenia przypominają nam o pięknie 
wartości ludzkich, na które istnieje ogrom
ne zapotrzebowanie w dzisiejszym świe
cie pełnym okrucieństwa, ludzkich drama
tów, rozczarowań. T ego dnia zgromadze
ni przy świątyni ludzie, kwestujący i modlą
cy się na mszy, mogli uczynić ten świat 
choć trochę lepszym miejscem. Każdy 
uśmiech dziecka, które zostanie obdaro
wane możliwością wyjazdu na ferie, to 
przecież nieoceniony skarb! 

Zastępami aniołów międzyrzeckich do
wodziły 14 grudnia i wiele dni wcześniej 
(sic!) organizatorki, panie Ludmiła Gogoc 
i Teresa Flisikowska. Nie da się opisać, 
ile piór straciły, mobilizując rzesze tych , 
którzy w ogóle nie wierzyli , że skrzydla 
mają lub zdążyli o nich zapomnieć! Udało 
się. Dziękujemy Wam, bracia aniołowie i 
siostry anielice, za wsparcie naszej kwe
sty! Szczególne podziękowania na skrzy
dla aniola naczelnego, czyli Księdza Pro
boszcza Marka Walczaka ! Za gościnę, 
pomoc i anielską cierpliwość . Pewnie nie
długo znów zawitamy z jakąś prośbą J. Na 
koniec zaś dziękujemy wszystkim współ
pracującym z organizatorami rodzicom i 
uczniom, którzy zmarzli w ten zimowy po
ranek okrutnie! Fajnie było tam marznąć 
właśnie z WAMI! 

Dziękujemy w imieniu dzieci, które są 
już trochę bliżej Krakowa. Ukochanego 
miasta Jana Pawła 11, do którego będą 
mogły w tym roku nasze aniołki (także te z 
różkami J) pojechać! 

Małgorzata Szeremet 
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Specjaliśatchiro;gil 1ogól · . 
(choroby dróg żółcioF)'ch, jelita grubego;·hem§roidy, 
żylaki kończyn dolnych, zakrzepic:e, stor>ac,ukrzycowa, 

badania rektoskopowe) · · 

Przyjmuje w śro<:Jy 
w godzinach od 16°0 do .11;?0 

Międzyrzecz, ul. ąynek 2 
przy aptece "Ratuszowa" 

teł. O 502 55 15 79 .. ' 

PRYWATNY GABINEI' LEKARSKI 

Teresa Maleńczyk - Taborowska 

Specjalista chorób welVI1ętrznych 
Przyjmuje w czwartki 

w godzinach od 1630 do 18°0 

Międzyrzecz, os. Centrum 3 
przy aptece ,Aspirynka" 

(wejście od strony osiedla) 

teł. O 600 317 241 

STANISłAW KLISOWSKI 
specjalista otolaryngolog 

Choroby uszu, nosa i gardła u dzieci i dorosłych. 
Zabiegi operacyjne w narkozie. 

Badanie słuchu audiometryczne. 

Przyjmuje 09.01 i 23.01.2009 
od godz. 17.00- 18.00 

Międzyrzecz ul. Konstytucji 3 Maja 16 
za apteką "Nagietek" 

Telefon {095)741-69-41 kom. 0602 224 290 

janusz ]askowicz 
Specjalista ortopedii 
i chirurgii urazowej 
Przyjmuje w poniedziałki 

w godzinach od 15°0 do l 7°0 

Międzyrzecz, ul. Rynek 2 
przy aptece "Ratuszowa" 

teł. O 601 55 61 67 

.ApteKa Grodilffi, ul. Zacnodnia SA 

Przyjmuje w środy w godzinach od 16~30 do 17:30 

<'Kontakt tel. cdom (095) 741-81-48 
H.tb .apteka (095) 741-60-48 

źall:ur·ze••uo~sot•ov~os;ci, 
kn,zv~sóV'łi elmo~cJctnalnych. _ 

L0GICZNA 
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Motto: 
"W rodzinie i w szkole nie może zabrak

nąć wychowania dla szacunku, dla życia, 
dla dobra i piękna. " 

Jan Paweł 11 
Integracyjny system kształcenia i wy

chowania polega na maksymalnym włą
czaniu młodzieży niepełnosprawnej do pla
cówek oświatowych, umożliwiającej jej do
rastanie i naukę w gronie zdrowych rówie
śników . Celem integracji jest umożliwienie 
wszystkim osobom prowadzenia normal
nego życia i możliwie na tych samych wa
runkach. Klasa integracyjna to klasa, w któ
rej uczy się od 15 do 20 uczniów, w tym 3-
5 uczniów z orzeczeniem o potrzebie 
kształcenia specjalnego - niepelnospraw
nych. W klasach tych pracuje dwóch pe
dagogów: nauczyciel prowadzący, który 
uczy danego przedmiotu, tak jak w każdej 
klasie i nauczyciel wspomagający - peda
gog specjalny. Klasy integracyjne realizują 
podstawę programową kształcenia ogólne
go. Ilość godzin dydaktycznych jest taka 
sama, jak w pozostałych klasach na da
nym poziomie edukacyjnym. System oce
niania w klasach integracyjnych jest spój
ny z Wewnątrzszkolnym Systemem Oce
niania. Nauczyciele uczący w klasach in
tegracyjnych są zobowiązani do dostoso
wania wymagań edukacyjnych do możli
wości ucznia, u którego stwierdzono spe
cyficzne trudności w uczeniu się lub defi
cyty rozwojowe, uniemożliwiające sprosta
nie wymaganiom, wynikającym z progra
mu nauczania. 

Główne zadania klasy integracyjnej to: 
* integrowanie niepełnosprawnych i 

zdrowych w naturalnym środowisku rówie
śniczym, 

* prowadzenie zajęć grupowych aktyw
nymi metodami opartymi na współpracy , 

* nauczanie wielopoziomowe w ramach 
wspólnego programu nauczania poprzez 
modyfikowanie go do potrzeb i możliwości 
konkretnego ucznia, 

* stymulowanie rozwoju ucznia niepel-

iJviqdry .Polak 
po szkodzie". 

ciąg dalszy ze str. 11 

stwo w razie nieszczęśliwego zdarzenia. 
Czy warto wykupić polisę OC? Oczywiście. 
Jest ona obowiązkowa-w razie stwierdze
nia przez policyjną kontrolę, iż nie posia
damy polisy, grozi nam szereg konsekwen
cji. Nasz samochód zostanie odholowany 
na policyjny parking (auto bez polisy nie 
może poruszać się po drodze) na nasz 
kosżt, nas obciąży mandat, oraz punkty 
karne, dodatkowo będziemy musieli zapła
cić równowartość 500 euro kary na rzecz 
Ubezpieczeniowego Funduszu Gwarancyj
nego. 

Gdzie warto wykupić polisę OC? Odpo
wiedź jest prosta -tam gdzie najtaniej. Każ
da polisa, niezależnie od jej ceny, gwaran-

KURIER MIĘDZVRZECKI 

nosprawnego i przygotowanie go do po
konywania trudności w życiu społecznym , 

* nauczanie tolerancji , otwartości na in
nych poprzez oddziaływanie na uczucia i 
wyobraźnię. 

Zespól Szkól Budowlanych w Między
rzeczu jako placówka z klasami integracyj
nymi edukuje w zakresie ustalonego pro
gramu nauczania oraz daje szansę na
uczenia się czegoś bardzo ważnego -to
lerancji i szacunku dla innych. Przygotowa
nie uczniów z orzeczeniem o potrzebie 
kształcenia specjalnego do wyboru zawo
du jest jednym z najważniejszych zadań w 
całokształcie pracy z młodzieżą w naszej 
szkole. Uczniowie mają możliwość nauki 
w liceum o profilu ochrona i kształtowanie 
środowiska oraz w szkole zawodowej, 

gdzie mogą uzyskać kwalifikacje w zawo
dzie: technolog robót wykończeniowych 
oraz malarz-tapeciarz. 

Klasy integracyjne w naszej szkole za
częły funkcjonować trzy lata temu. Idea 
integracji uczniów zdrowych i tych o spe
cjalnych potrzebach edukacyjnych znala
zła w naszej placówce wspaniały grunt do 
rozwoju. Propagują ją nie tylko pedagodzy 
i rodzice dzieci z klas integracyjnych, ale 

tuje nam rezerwę 1.500.000 euro przezna
czoną na tzw szkody osobowe (ranni w 
wypadkach- odszkodowanie, zadośćuczy
nienie, koszty leczenia, ofiary śmiertelne
odszkodowanie dla najbliższej rodziny), 
oraz 300.000 euro na szkody rzeczowe 
(koszt naprawy rozbitych samochodów). To 
są sumy określone ustawowo (ustawa z 
dnia 22.05.2003r., Dz. U. Nr 124).Wyso
kość opłaty za wydanie polisy zakłady 
ubezpieczeń uzależniają od wielu czynni
ków, m.in. wieku posiadacza pojazdu, jego 
doświadczenia jako kierowcy, bez szkodo
wego przebiegu ubezpieczenia w latach 
poprzednich, itp. Dla nas ważne jest jed
no: świadomość, że na poszkodowanych 
czeka łącznie 1.800.000 euro odszkodowa
nia w każdym wypadku, jaki się wydarzy 
na naszych drogach. Za miesiąc opisze
my dokładnie, w jakich przypadkach nale
ży się odszkodowanie, odpowiemy też na 
pytanie, w jakiej wysokości możemy się 
spodziewać wypłat. Marek Grządko 

również wszyscy pracownicy i uczniowie 
szkoły. W klasach integracyjnych ZSB sta
ramy się zapewnić młodzieży możliwie 
optymalne warunki rozwoju, uwzględnia
jąc specyfikę trudności uczniów oraz da
jąc możliwość stymulowania ich mocnych 
stron. Nasza szkoła stara się zaintereso
wać swoją bogatą i różnorodną ofertą edu
kacyjną nie tylko rodziców, ale i środowi
sko lokalne. Nauczyciele dostosowali pro-

gramy kształcenia, wychowania i opieki do 
potrzeb środowiska . 

W bieżącym roku szkolnym jest sześć 
klas integracyjnych, w tym 4 klasy w liceum 
profilowanym i 2 w szkole zawodowej. 
Obok uczniów pelnosprawnych uczęsz
czają do nich uczniowie chorzy somatycz
nie, niepełnosprawni ruchowo, z zaburze
niami emocjonalnymi oraz uszkodzonym 
wzrokiem i słuchem. 

Z chwilą podjęcia decyzji o utworzeniu 
oddziałów integracyjnych rozpoczęto dzia
łania mające na celu sprostanie specyficz
nym potrzebom nowo przyjętych uczniów. 
Zniesiono bariery architektoniczne: zbudo
wano podjazd przed wejściem, dostosowa
no toalety, szkolę wyposażono w windę. 

Powodzenie szkolne jest ważnym ele
mentem sukcesu życiowego. Nie zawsze 
osoby o podobnej niepełnosprawności 

· mogą osiągnąć to samo. Zależy to od wła
ściwości intelektualnych, osobowościo
wych i postaw środowiska, w jakim 
żyją . Właśnie nasza szkoła z klasami inte
gracyjnymi daje takie możliwości . Tak na
prawdę nie ma "przeciętnych" uczniów -
uczniowie różnią się cechami osobowości, 
zdolnościami i upodobaniami. Każdy 
uczeń wymaga indywidualnego podej
ścia, ale warto pamiętać, że niezbędne jest 
lączenie indywidualizacji i współpracy tak, 
by uczeń mógł osiągnąć maksimum swo
ich możliwości i być szczęśliwym w zgra
nej klasie. Jednym z celów realizowanych 
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przez naszą szkolę jest adaptacja ucznia 
niepełnosprawnego do życia w społeczeń
stwie. "Sposoby" edukacji niepełnospraw
nych uczniów mają wpływ na ich rozwój nie 
tylko intelektualny, ale też emocjonal
ny i społeczny , często też kształtują ich 
dalsze losy życiowe. 

Aktywnie prowadzona praca edukacyj
na odgrywa ważną rolę w integracji ze spo
łeczeństwem , pomaga usunąć lęk i obawy 
przed bezużytecznością w ich życiu , daje 
im przekonanie, że są potrzebni otocze
niu, w którym żyją . Uczniowie ci , jak każdy 
człowiek, mają prawo do realizacji marzeń, 
aspiracji życiowych, pracy zarobkowej, a co 
za tym idzie niezależności ekonomicznej, 
co ma wpływ na ich akceptację społeczną. 
Dyrekcja naszej szkoły jak i nauczyciele 
dokładają wszelkich starań, by młodzież 
mogla uczestniczyć w miarę swoich możli
wości w dodatkowych zajęciach pozalek
cyjnych, kolach zainteresowań, konkur~ach 
i wycieczkach. W szkolnej ofercie jest miej
sce na organizację zajęć sportowych, in
formatycznych, fotograficznych, artystycz
nych. Dużą popularnością cieszy się kółko 
plastyczne. Zajęcia odbywają się raz w ty
godniu. W miarę upływu czasu chętnych 
do uczestnictwa w zajęciach jest coraz 
więcej . Są to zarówno uczniowie pełno
sprawni, jak też niepelnosprawni. Na za
jęciach młodzież ma możliwość rozbudza
nia i rozwijania swoich zainteresowań , 
zdolności i umiejętności plastycznych oraz 
technicznych. 

Uczniowie wykonują wiele ciekawych 
prac, które eksponowane są w szkole. 
Większość z nich zostanie przekazana na 
licytację , która odbędzie się w związku z 
XVII Wielką Orkiestrą Świątecznej Porno
cy dnia 11 stycznia 2009 roku. Nasi ucznio
wie szkoły chętnie uczestniczą w życiu 
szkoły, biorą udział w konkursach szkol
nych, pozaszkolnych, olimpiadach. W mi
nionym roku uczniowie realizowali cieka
we projekty w ramach akcji Gazety Wybor
czej "Uczniowie z klasą" . Tradycją szkoły 
stal się również "Dzień bez barier" organi
zowany jako turniej międzyklasowy. W 
szkole odbywają są również imprezy kla
sowe: między innymi Dzień Chłopaka , an
drzejki , mikołajki, wspólna Wigilia, Walen
tynki. Uczniowie mają również możliwość 
wyjazdu na wycieczki, m. in. do Wrocła
wia, Berlina oraz innych ciekawych miejsc. 
W bieżącym roku zorganizowano wiele 
wystaw, konkursów i przedsięwzięć edu
kacyjnych związanych z historią szkoły. 

Podjęte przez nas działania świadczą o 
tym, że jesteśmy placówką twórczą, 
otwartą na nowe pomysły, nie bojącą się 
wyzwań. 

Anna Napieraj 
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~- XIX SPOTKANIA 
GRUP KOLĘDNICZYCH 
l JASEŁKOWYCH 

PREZENTACJE POWIATOWE 

dla zespołów szkół podstawowych 
i gimnazjów 

7 stycznia 2009 r. godz.1 0.00 

Sala w l nternacie 
Specjalnego Ośrodka 

Szkol no-Wychowawczego 
w Międzyrzeczu 

"liothaj 
żytie" 

Pod tym tytułem odbyło się 8 grudnia 
2008 r. w Teatrze Lubuskim im. Leona 
Kruczkowskiego w Zielonej Górze wido
wisko słowno-muzyczne , zorganizowa
ne w ramach obchodów 55-lecia Radia 
Zachód . 

Pomyslodawcą i autorem scenariusza 
był Donat Linkowski . W programie wy
stąpi ły zespoły ludowe i grupy śpiewa 
cze z terenu województwa lubuskiego: 
zespól śpiewaczy "Drzewiczanie" z Ko
strzyna, kapela koźlarska "Kotkowiacy" 
ze Zbąszynka , kapela "Syrba" Elżbiety 
Stachowiak z Wichowa w gminie Brzei
nica z parami tańczącym i z zespołu "Źró
dełko ", także z Wichowa, zespól śpie
waczy "Pod Różą " z Żagania , zespól 
śpiewaczy "Gościeszanki " z Gościszo
wic w gminie Niegoslawice, zespól lu
dowy "Pod Gruszą" z Kurska w gminie 
Międzyrzecz , zespól śpiewaczy "Canti
lena" z Czerwieńska . 

Wykonywane piosenki , muzyka były 
bardzo różnorodne . Na repertuar skła 
dały się piosenki dawne i współcześn i e 
skomponowane. Często przedstawiano 
je w nowych aranżacjach . 

W widowisku wykorzystano fragment 
piosenki Danieli Hetko "Moja mała ojczy
zna" oraz wiersze Danuty Sławińskiej z 
Mirostowic Górnych i Stanisławy Szcza
panik z Żar . Wiersze czytała Barbara 
Felska-Grzegorska z zespołu Drzewi
czanie. Koncert poprowadził Do na t Lin
kowski. Wspaniała atmosfera widowiska 
przeniosła się na widzów, którzy śpie 
wali wspólnie z wykonawcami oraz 
gromkimi brawami nagradzali wszystkie 

Zapraszamy 

prezentacje. 

M t t:; O Z Y RZEC l< l 
05ROOCI< I(U L.T URY 

Wśród widzów gościli liczni przedsta
wiciele Kół Gospodyń Wiejskich i zespo
łów śpiewaczych , którzy przed rozpoczę
ciem widowiska zaprosili gości na de
gustację pysznych ciast. Dużym powo
dzeniem cieszyły się wypieki Pań z ze
społu " Kęszyczanki" z Kęszycy Leśnej i 
"Pod Gruszą" z Kurska. 

Na ręce prezesa Radia Zachód p. Mi
chała Frąckowiaka i redaktora p. Dona
ta Linkowskiego zespoły składały gratu
lacje z okazji jubileuszu oraz dziękowa
ły za wspaniałą współpracę . 

Już niedługo międzyrzeczanie będą 
mogli usłyszeć na żywo zespoły - laure
atów Radiowej Listy Przebojów "Na 
Swojską Nutę " . Zespoły wystąpią w 
dwóch grupach, część w sobotę 24 
stycznia 2009 r. o godz. 14.00 w kościele 
p.w. św. Jana Chrzciciela w koncercie 
kolęd i pastorałek , a część w niedzielę 
22 lutego 2009 r. o godz. 14.00 w hali 
sportowej z piosenkami plebiscytowymi . 
Zapraszamy. 

Międzyrzecki Ośrodek Kultury 

Zespół "Pod Gruszą" z Kurska 
na scenie teatru łubuskiego w 

Zielonej Górze 

GIMNPPRIX 
w tańcu towarzyskim 
W każdym roku szkolnym pary tanecz

ne międzyrzeckiego i gorzowskiego Klu
bu Tańca Towarzyskiego FAN DANCE 
uczestniczą w klubowym rankingu 
"GRAND PRIX". Pierwsze spotkanie od
było się 23 listopada w Centrum Tańca 
A. i G. Deptów w Gorzowie Wlkp. Łącznie 
na parkiecie wystąpiło ponad 1 00 par. 

Turniej odbył się w czterech częściach , 
w których startowały pary podzielone na 
poszczególne grupy wiekowe i kategorie 
taneczne. Międzyrzeckie pary, trenujące 
pod kierunkiem instruktora Pana Piotra 
Soi uplasowały się następująco : 

· W kategorii wiekowej do 9 lat 

II I miejsce Szymon Woźni ak i Nina 
Strzelecka 

· W kategori i 1 0-11 lat 
IV miejsce Bartek Woźniak i Aleksan

dra Śliwińska oraz Mateusz Paszko i Mi
lena Ziębakowska 

II I miejsce Michał Okal i Zuzia Rywak, 
Marek Leżyński z Klaudią Osadnik 

11 miejsce
1
- pokonując 15 par zaję li 

M ichał T elega i Marika Szlachtycz 
· W kategorii par rekreacyjnych powy

żej 141at 
- para Mateusz Osadnik i Jessica 

Żebrowska - przechodząc eliminacje i 
awansując do finału uplasowała s i ę na VI 
miejscu 

· W kategorii 12-13 lat bezkonkuren
cyjna okazała się nasza para Kamil Do
browolski z Karoliną Kukiełką zajmując w 
tej kategorii l miejsce. 

· W kategorii par sportowych wzięły 

udz i ał dwie międzyrzeckie pary Maciej i 
Anna Barszcz ak oraz Nikola i T o masz Li
sek. Maciej z Anią zajęli III miejsce za
równo w tańcach standardowych jak i tań
cach l a tynoamerykańskich . Kolejny turniej 
GRAND PRIX odbędzie się w lutym w 
Międzyrzeczu . Serdecznie zapraszamy. 

Turniej GWIAZDKOWY 
w Myśliborzu 

Ogólnopolski Turniej Tańca Towarzy
skiego GWIAZDKA odbył się 14 grudnia 
w Sali widowiskowej Myśliberskiego 
Ośrodka Kultury. Pary taneczne z nasze
go Klubu zajęły w finalach miejsca: 

· Wojciech Sikorski i Karolina Tylkow
ska w kat. wiekowej pow. 151at kl. C 

- 11 miejsce w tańcach standardowych 
- III miejsce w tańcach latynoamery-

kańskich 

· Maciej Barszczak i Ania Barszczak w 
kat. wiekowej 14-15 lat kl. C 

- 11 miejsce w tańcach latynoamerykań
skich 

Gratulujemy udanych startów 
wszystkim parom. Umiejętności na
szych tancerzy z grup zaawansowa
nych i początkujących będzie można 
podziwiać podczas koncertu XVII Fi
n ału Wielkiej Orkiestry Świątecznej 
Pornocy w dniu 11 stycznia 2009r. w 
międzyrzeckiejhali sportowej. Począ
tek imprezy o godz. 16.00. 

M i ędzyrzecki Ośrodek Kultury 
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Ostatniego dnia listopada mlodzież klas 
integracyjnych ( lącznie 95 uczniów) Gim· 
nazjum nr 2 w Międzyrzeczu wraz z opie
kunami udala się na dwudniową wyciecz-

Integracja w Warszawie 
czym jest prawdziwa INTEGRACJA. 

Bylo to możliwe dzięki naszym uczniom 
i ich wychowawcom i nauczycielom: p. J. 
Nowak, p. R. Marcinkowskiej, p. B. Siecz
ce, p. l. Żmudzie, p. G. Korowackiej, p. P. 
Krukowi, p. B. Stachurskiej, p. M. Pawiic
kiemu, p. M. Matczak i p. S. Furtakowi. 

kę do '(Jarszawy. . ~~ił~ . . , . . 
Wyjazd ten byl dla naszych lf:;.-·- ~'"~~ punktualniB spotkalismy s1ę pod 

uczniów bezplatny, ponieważ opla- ~:$· \ szkolą o 2:45. Mimo nocnej pory i 
eony zostal ze środków pozyska- . ~( ) niskiej temperatury humory dopisy-
nych w ramach programu wy rów- ''. waly wszystkim, o czym można bylo 
nywania szans edukacyjnych dzieci ~~~ się przekonać w rozśpiewanych au-
i mlodzieży w 2008 roku . Realizowany tokarach . Na miejsce dotarliśmy 
przez nasze gimnazjum program "Tacy okolo 10:00, a spotkanie ze stolicą rozpa-
sam i" skierowany jest szczególnie do częliśmy od Powązek. Wielokrotnie ucznio-
uczniów ni apelnosprawnych i dlatego na wie zatrzymywali się spa-
wycieczkę udaly się wlaśnie klasy integra- cerując po alejkach 
cyjne. C alkowity koszt wycieczki to 24 700 cmentarza nad grobami 
zł. Przygotowania do wycieczki rozpoczę- sławnych osób, dostrze-
ly się dla uczniów już 14 listopada - wów- gali też wyszukane epita-
czas to zostal ogloszony konkurs pod ha- fia .Tego dnia zwiedzili-
slem "Przewodnik po Warszawie". Mlo- śmy także Muzeum 
dzieżopracowywala pod kierunkiem swych T ech n i ki i Muzeum Woj-
wychowawców przewodniki po stolicy przy- ska Polskiego. Podziwia-
gotowując się tym samym do obcowania z liśmy też panoramę War-
obiektami dziedzictwa kulturowego Polski szawy z tarasu widoko-
i Europy. Wszystkie prace zostaly ocenio- wego Palacu Kultury i Na-
ne bardzo wysoko przez komisję konkur- uki. Wieczorem zaś wraz 
sową w skladzie B. Sobańska , E. Bialuga z przewodnikami space-
i l. Patrzala. Różnorodność form (prezen- rowaliśmy po Warszawie. 
tacje multimedialne, przewodniki drukowa- Drugi dzień w stolicy 
ne i prace wykonywane technikami pla- zaczęliśmy śniadaniem w 
stycznymi) sprawila, że nie można bylo jed- Trojce - przesympatycz-
noznacznie wylonić zwycięscy. nej restauracji mieszczą-

Dyrekcja naszego gimnazjum ufundo- cej się na parterze Pala-
wala, więc nagrodę dla wszystkich uczniów cu Kultury i Nauki. T ego dnia także wraz z 
klas integracyjnych. Pan Jacek Czopor (kie- przewodnikami zwiedzaliśmy centrum 
rownik wycieczki), który również ogląda! Warszawy, podziwialiśmy 
przygotowane przewodniki postanowi! tak- Łazienki , a następnie uczestniczyliśmy 
że pokryć część kosztów nagród. W ten w lekcji muzealnej ,,Wilanów perlą baroku" 
sposób podczas wyjazdu wszyscy dostali wlaśnie z wilanowskim palacu. Nasze spa-
przepyszne desery lodowe w stylowej tkanie ze stolicą zakończyliśmy na lotnisku 
karczmie Basior w drodze powrotnej do Okęcie , gdzie z tarasu widokowego mogli-
Międzyrzecza. Ponadto uczniowie faktycz- śmy oglądać startujące i przylatujące sa-
nie zaangażowani w przygotowanie prac moloty. l w naszym przypadku sprawdzilo 
dostali po powrocie slodkie upominki. Wy- się przyslowie "Wszystko, co dobre szyb-
jazd do stolicy by l z pewnością dla naszych ko się kończy" . Niemniej rozśpiewane au-
uczniów wielkim przeżyciem. Wszyscy tokary 1 grudnia okolo 18:00 wyruszyly w 

"Trójka" to chyba jedna z najciekawszych stacji radiowych, która swoją ofertą progra
mową rzetelnie wypelnia misję publiczną . Proponuje swoim sluchaczom programy roz
rywkowe i informacyjne na najwyższym poziomie. Niczym starożytny mówca nie zapomi
na o żadnej z kwintyliańskich zasad: uczy, bawi i wzrusza swoich sluchaczy. W paździer
niku i listopadzie stacja prezentowala kolejną edycję programu .Trójka przekracza grani
ce". Czterech reporterów wędrowalo po Stanach Zjednoczonych, by przyjrzeć się temu 
państwu i mieszkających w nim ludziach w przeddzień wyborów nowego prezydenta. W 
ten sposób powstal "Raport o USA". Warto bylo posluchać tych reportaży, gdyż pokazy
waly, jak różnorodny, trudny do zamknięcia w jakiekolwiek ramy, jest to świat. Częstokroć 
postrzegany przez Polaków przez pryzmat banalnych sitcernów i tanich hollywoodzkich 
produkcji. W jednej z mniejszych miejscowości reporter rozmawia! z mlodymi chlopakami, 
którzy marzą o kursie tańca nowoczesnego prowadzonym przez ich idola, znanego tan
ce(za. Jest to bardzo trudne i drogie przedsięwzięcie , lecz ci mlodzi ludzie nie czekają , aż 
ktoś im je zorganizuje. Ćwiczą taniec w miejscowym domu kultury, który udostępnia im 
bezpiatnie salę. W zamian uczą tańca male dzieci, organizując im w ten sposób w cieka
wy i rozwijający sposób czas. W wolnych chwilach zarabiają ulicznymi pokazami. Za jakiś 
czas uda im się zebrać calą potrzebną kwotę. Wniosek? Moglibyśmy uczyć się od nich 
trudnej sztuki podejmowania inicjatywy. U nas często slychać : w Międzyrzeczu nic się nie 
dzieje, nie ma kina, nie ma basenu, nie ma ciekawych 
możliwości spędzania wolnego czasu. Zamiast narze
kać, można po prostu wziąć się do pracy. 

W naszej szkole nie brakuje twórczych ludzi goto
wych do podejmowania wyzwań , którym patronuje 
pani dyrektor Maria Slomińska. Ile pracy poświęcają 
Panie Siuta i Barczewska, prowadzące teatrzyk "Ana
nas" i drużynę harcerską! Nikt nie zliczy godzin prze
pracowanych przez panie Kasię Chmielewską , Gra
żynę Blochowicz i Zosię Kasprowicz, rozslawiających 
Międzyrzecz koncertami zespolu "Antiquo more". 
Warto też wspomnieć o "Rytmixie" prowadzonym 
przez panie Dorotę Zielińską i Sylwię Guzicką . To byl 
kolejny udany rok w ich artystycznym dorobku. Nie 

drogę powrotną . Po drodzeczekalana nas 
we wspominanym wcześniej zajeździe cie
pla kolacja - wilcze kluchy i desery w ra
mach nagród konkursowych. Do Między
rzecza cali, zdrowi, szczęśliwi i nieco zmę
czeni dotarliśmy po 2:00 w nocy. 

Podsumowując wyjazd mogę śmialo 
stwierdzić, żebylon udany. Dla większe -

ści naszych uczniów bylo to pierwsze spo
tkanie ze stolicą , ale nie to jest najważniej
sze. Wycieczka ta byla niepowtarzalną 
okazją do zacieśnienia więzi między 
uczniami zdrowymi i niepelnosprawnymi. 
Okazało się już po raz kolejny, że ra
zem można wiele i nic nie jest prze
szkodą w dobrej zabawie- ani wózek 
inwalidzki, ani kule, ani aparat słucho· 
wy, ani grube okulary, ani cała torba 
leków, które należy przyjmować o ści
śle ustalonych porach. Po raz kolejny 
nasze gimnazjum pokazało światu, 

Wspaniale spisale się także Biuro Uslug 
Turystycznych p. Jacka Czopora, które 
poradzilo sobie z przygotowaniem wyjaz
du dla tak dużej i niejednolitej grupy. 

Na koniec chdalabym opowiedzieć o 
czymś , co nie wiąże się tylko z naszą wy

cieczką. Warszawa nie jest 
zupelnie przygotowana na 
spotkanie z niepalnospraw
nym turystą . Gdyby nie zaan
gażowanie rodzica, nauczy
cieli , kierownika wycieczki i 
panów kierowców nie można 
by bylo dotrzeć i zwiedzić Mu
zeum Techniki, Muzeum Woj
ska Polskiego, Wilanowa, ko
ściolów . Nie można byloby 
zjeść posilku w wielu restau
racjach . We wszystkich tych 
miejscach brak bylo stosow
nych podjazdów i wind - ale 
poradziliśmy sobie i Patrycja 
zobaczyla to, co i inni ucznio
wie. Klęską okazale się nato
miast lotnisko Okęcie - scho
dów na taras widokowy bylo 

bardzo dużo , a klatka schodowa byla za 
wąska by można bylo wnieść Patrycję , któ
ra, na co dzień porusza się na wózku. 

T ak naprawdę wiele do zrobienia w sto
sunku do ni apelnosprawnych ma jeszcze i 
Międzyrzecz i Warszawa. W tym oba mia-
sta są podobne. _ 

Na szczęście jednak większą wartość 
ma prawdziwa integracja społeczna niż 
ta architektoniczna - bo ta pierwsza żad· 
nych schodów się nie boi. 

Koordynator projektu "Tacy Sami" 
Ewelina Białuga 

chodzi jedynie o laury, ale przede wszystkim o cenny czas poświęcony dzieciom. To
warzyszenie dzieciom, spotkania z nimi, rozwijanie ich talentów, wyposażanie w nowe 
umiejętności to największe skarby, jakimi można je obdarować. Tylko w ten sposób mo
żemy rozwijać w nich poczucie wlasnej wartości , które pozwoli im w życiu osiągać sukce
sy. Te mniejsze i te największe! 

W tym roku też po raz kolejny odbyl się "Wieczór świętego Marcina". W Polsce dzień 
św . Marcina świętuje się w Poznaniu, Bydgoszczy i .. . Międzyrzeczu J Ten patron dzieci , 
jeźdźców i podróżników co roku mobilizuje tlumy Poznaniaków bawiących się na ulicy 
jego imienia. U nas i mprezę zainicjowala pani lzabella Berk-Liberkowska, nauczycielka 
języka niemieckiego. Przy wspólpracy z paniami Edytą Denisewicz, Agnieszką Juszczak 
i Zofią Kasprowicz udalo się zorganizować ognisko, przemarsz z latarenkami i przejażdżki 
konne. Choć pogoda próbowala splatać nam figla, wieczór znów okazal się strzalem w 
dziesiątkę! Jak bardzo dzieci potrzebują takich spotkań , gdzie można wspólnie zaśpie
wać, zjeść upieczone kielbaski, zaprezentować z mozolem wykonany lampion! Jednym z 
podstawowych celów tego przedsięwzięcia bylo rozbudzanie w dzieciach potrzeby wspól
nej zabawy. Wydaje się jednak, że powinno to przede wszystkim dotyczyć rodziców, któ
rzy trochę nas jednak zawiedli . Pomimo, że zabawa przy ognisku i wspólne wykonywanie 
lampionów wydają się doskonalą okazją do aktywnego spędzenia czasu z dziećmi, nie 
przyszlo zbyt wielu rodziców. A byly przepyszne rogale marcińskie- nadziewane bialym 
makiem i bakaliami oraz smakowity poncz herbaciany z sokiem pomarańczowym i roz
grzewającymi przyprawami (niebo w gębie !) . A latarenki .. .- przepiękne i pomyslowe! W 

tym roku nagrodzeni zostali: Adam Wojciechowski , Karolina Ro
bak, Wiktoria Łuczak, Anna Zalucka i Wiktor Palczak. W quizie na 
temat św . Marcina pierwsze miejsce zajęla Paulina Strzelewicz z 
kl. VI c. Drugie miejsce podzielily Agnieszka Świątek i Aleksandra 
Guzowska. Trzecie zaś przypadle Agata Lachman. 

Reportażyści radiowej T rójki szukają w świecie miejsc, w któ
rych ludzie robią fascynujące rzeczy. Przyglądają się ludziom prze
kraczających granice. Również granice swoich możliwości lub gra
nice zdrowego rozsądku J W naszej szkole przekraczamy grani
ce zwyklego ludzkiego "nie chce mi się" . Przecież wiadomo, że 
najtrudniejszy jest pierwszy krok. Organizując imprezy dla dzieci, 
poświęcamy często swój wlasny wolny czas. Jednak wierzymy, 
że to nie na darmo. Naprawdę wierzymy w silę tego podarunku! 

Małgorzata Szeremet 
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STYCZEŃ LUTY MARZEC 
1 C NOWY ROK, Mieczysława 1 N Brygidy, Ignacego 1 N Antonina, Albina 
2 P Izydora, Makarego 
3 S Danuty, Genowefy 
4 N Anieli, Tytusa 

5 P Szymona, Edwarda 
6 V'} Kacpra, Melchiora, Baltazara 
7 S Lucjana, Juliana 
8 C Seweryna, Erharda 
g P Marcjanny, Juliana 

1 O S Bonifacego, Walarii 
11 N Honoraty, Matyldy 

12 P Arkadiusza, Benedykta 
13 V'} Weroniki, Bogumiła 
14 S Feliksa, Hilarego 
15 C Dąbrówki, Pawła 

2 P Marii, Miłosława 
3 V'} Błażeja, Oskara 
4 S Andrzeja, Weroniki 
5 C Adelajdy, Agaty 
6 P Doroty, Bohdana 
7 S Romualda, Ryszarda 
8 N Piotra, Sebastiana 

g P Apolonii , Cyryla 
10 V'} Elwiry, Jacka 
11 S Marka, Olgierda 
12 C Eulalii, Aleksego 
13 P Katarzyny, Grzegorza 
14 s WalenteW , Zenona 
15 N Jowity, austyna 

2 P Heleny, Krzysztofa 
3 V'} Kunegundy, Maryny 
4 S Kazimierza, Łucji 
5 C Adriana, Fryderyka 
6 P Róży, Wiktora 
7 S Pawła, Tomasza 
8 N Beaty, Jana 

g P Franciszki , Katarzyny 
10 V'} Cypriana, Marcele9o 
11 S Konstantego, Edwma 
12 C Bernarda, Grzegorza 
13 P Bożeny, Krystyny 
14 S Matyldy, Leona 
15 N Ludwiki , Klemensa 

16 P Marcelego, Włodzimierza 
17 S Antoniego, Mariana 
18 N Małgorzaty , Piotra 

1g P Henryka, Mariusza 
20 W Fabiana, Sebastiana 
21 ś Agnieszki, Jarosława 
22 C Wincentego, Anastazego 

16 P Danuty, Szymona 
17 V'} Zbigniewa, Łukasza 
18 S Konstancji, Maksyma 
1g C Konrada, Henryka 
20 P Leona, Ludmiły 
21 S Eleonory, Feliksa 
22 N Małgorzaty , Marty 

16 P Izabeli , Hilarego 
17 V'} Zbigniewa, Reginy 
18 S Cyryla, Edwarda 
1g C Bogdana, Józefa 
20 P Klaudii, Wincentego 
21 S Benedykta, Lubomiry 
22 N Katarzyny, Bogusława 

23 P Ildefonsa, Rajmunda 
24 S Rafała, Felicji 
25 N Miłosza, Pawła 

23 P Romy, Damiana 
24 V'} Bogusza, Macieja 
25 S Cezarego, Wiktora 

23 P Pelagii, Feliksa 
24 W Gabriela, Marka 
25 ś Marii, Marioli 

26 P Pauliny, Polikarpa 
27 V'} Przybysława, Ilony 
28 S Agnieszki, Juliana 
2g C Franciszka, Zdzisława 

26 C Aleksandra, Mirosława 
27 P Anastazji, Gabriela 
28 S Romana, Makarego 

26 C Emanuela, Teodora 
27 P Lidii, Ernesta 
28 S Anieli , Antoniego 
2g N Wiktoryna, Eustachego 

30 P Martyny, Macieja 
\.. 31 S Marceli na, Ludwika 30 P Amelii, Jana 

\.. 31 W Balbiny, Kornelii 

KWIECIEŃ MAJ CZERWIEC 

Kurier ------
ze c ki 

MIESIĘCZNIK INFORMACYJNY MIĘDn:RZECZAN 

1 Ś Teodory, Grażyny 
2 C Franciszka, Władysława 
3 P Ryszarda, Pankracego 
4 S Izydora, Wacława 
5 N Ireny, Wincentego 

6 P Celestyny, Wilhelma 
7 V'} Donata, Rufina 
8 S Julii, Dionizego 
g C Marii, Dymitra 

1 O P Makarego, Michała 
11 S Fili ~a, Leona 
12 N Wl LKANOC, Zenona 
13 P Przemysława , Idy 
14 V'} Waleriana, Justyna 
15 S Wacławy, Anastazji 
16 C Benedykta, Julii 
17 P Roberta, Rudolfa 
18 s Bogusławk , Apoloniusza 
1g N Adolfa, Wodzimierza 

20 P Agnieszki, Czesława 
21 W Feliksa, Konrada 
22 ś Łukasza, Leonii 
23 C Wojciecha, Jerzego 
24 P Horacego, Grzegorza 
25 S Jarosława, Marka 
26 N Marzeny, Klaudiusza 

27 P Zyty, Teofila 
28 V'} Walerii, Pawła 
2g S . Piotra, Roberta 

1 P ŚWIĘTO PRACY, Filipa 
2 S Zygmunta, Anatola 
3 N Marii , Antoniny 

4 P Moniki, Floriana 
5 V'} Ireny, Waldemara 
6 S Judyty, Jana 
7 C Benedykta, Ludmiły 
8 P Stanisława, Marka 
g S Grzegorza, Karoliny 

10 N Antonina, Izydora 

11 P Filipa, Franciszka 
12 V'} Pankracego, Dominika 
13 S Glorii, Roberta 
14 C Bonifacego, Wiktora 
15 P Zofii, Berty 
16 S Andrzeja, Wieńczysława 
17 N Weromki, Wiktora 

18 P Aleksandry, Eryka 
1g V'} Mikołaja, Piotra 
20 S Bazylego, Bernardyna 
21 C Tymoteusza, Wiktora 
22 P Heleny, Julii 
23 S Iwony Emilii 
24 N Joanny, Zuzanny 

25 P Grzegorza, Urbana 
26 V'} Filipa, Pauliny 
27 S Juliusza, Izydora 
28 C Augustyna, Wiktora 
2g P Magdaleny, Teodozji 

1 P Gracjany, Jakuba 
2 V'} Marianny, Erazma 
3 S Leszka, Tamary 
4 C Franciszka, Karola 
5 P Bonifacego, Walarii 
6 S Norberta, Dominiki 
7 N Roberta, Antoniego 

8 P Maksyma, Medarda 
g W Pelagii, Felicjana 

10 ś Małgorzat~, Bogumiła 
11 C Barnaby, adomiła 
12 P Jana, Leona 
13 S Antoniego, Lucjana 
14 N Bazylego, Justyny 

15 P Jolanty, Witolda 
16 V'} Aliny, Justyny 
17 S Laury, Adolfa 
18 C Elżbiety, Marka 
1g P Gerwazego, ProJazego 
20 S Bogny, Bogumiły 
21 N Marty, AliCJi 

22 P Pauliny, Flawiusza 
23 V'} Wandy,J enona 
24 S Danuty, Jana 
25 C Łucji , Wilhelma 
26 P Jana, Pawła 
27 S Władysława, Marii 
28 N Ireneusza, Leona 
2g P Piotra, Pawła 

30 C Katarzyny, Mariana 30 S Feliksa, Ferdynanda 
31 N Anieli , Petroneli 

30 W Emilii, Lucyny -
"~- • 



LIPIEC 
1 ś Haliny, Mariana 1 S Justyny, Piotra 1 vy Bronisławy, Idziego 
2 C Marii, Urbana 2 N Kariny, Gustawa 2 S Juliana, Stefana 
3 P ·Anatola, Jacka 3 P Augusta, Lidii 3 C Izabeli, Szymona 
4 S Teodora, Elżbiety 4 vy Dominika, Protazego 4 P Lilianny, Rozalii 
5 N Karoliny, Antoniego 5 S Stanisławy, Marii 5 S Doroty, Wawrzyńca 
6 P Dominika, Łucji 6 C Sławy, Jakuba 6 N Beaty, Eugeniusza 
7 vy Cyryla, Metodego 7 P Doroty, Kajetana 7 P Reginy, Melchiora 
8 S Elżbiety, Adrianny 8 S Cypriana, Emiliana 8 vy Marii, Nestora 
g C Weroniki, Zenona g N Romualda, Romana g S Piotra, Sergiusza 

10 P Amelii, Filipa 10 P Borysa, Wawrzyńca 1 O C Łukasza, Mikołaja 
11 S Kaliny, Ol~ 11 vy Zuzanny, Włodzimierza 11 P Jacka, Feliksa 
12 N Weroniki, enryka 12 S Klary, Lecha 12 S Marii, Gwidona 
13 P Małgorzaty, Ernesta 13 C Diany, Hipolita 13 N Eugenii, Filipa 
14 vy Izabeli, Franciszka 14 P Alfreda, Euzebiusza 14 P Bernarda, Cypriana 
15 S Włodzimierza, Henryka 15 S Marii, Napoleona 15 vy Albiny, Nikodema 
16 C Marii, Benedykta 16 N Joachima, Rocha 16 S Edyty, Kornela 
17 P Aleksego, Bogdana 17 P Jacka, Joanny 17 C Franciszka, Justyny 
18 S Kamila, Szymona 18 vy Bronistawa, Klary 18 P Józefa, Ireny 
1g N Wincentego, Wodzisława 1g S Bolesława, Juliana 1g S Konstancji, Januarego 
20 P Czesława, Hieronima 20 C Bernarda, Sobiesława 20 N Faustyny, Filipa 
21 vy Daniela, Wiktora 21 P Joanny, Franciszka 21 P Jonasza, Mateusza 
22 S Albina, Pankracego 22 S Cezarego, Tymateusza 22 vy Maurycego, Tomasza 
23 C Bogny, Apolinarego 23 N Apolinarego, Filipa 23 S Tekli, Bogustawa 
24 P Kingi, Krystyny 24 P Bartłomieja, Jerzego 24 C Gerarda, Teodora 
25 S Krzysztofa, Jakuba 25 vy Luizy, Ludwika 25 P Aurelii , Kleofasa 
26 N Anny, Grażyny 26 S Marii, Zefiryny 26 S Justyny, Cypriana 
27 P Julii, Natalii 27 C Józefa, Moniki, 27 N Kosmy, Damiana 
28 vy Wiktora, Innocentego 28 P Augustyna, Patrycji 28 P Wacława, Marka 
2g S Marty, Olafa 2g S Jana, Sabiny 2g vy Michaliny, Franciszka 
30 C Julity, Ludmiły 30 N Róży, Szczęsnego 30 S Hieronima, Wiktora 
31 P Ignacego, Heleny 31 P Bohdana, Rajmunda 

PAźDZIERNIK LISTOPAD GRUDZIEŃ 
1 C Danuty, Remigiusza 1 N Seweryna, Wiktoryny 1 vy Natalii, Edmunda 
2 P Dionizego, Teofila 2 P Bohdana, Bożydara 2 S Balbiny, Pauliny 
3 S TeresY., Gerarda 3 vy Sylwii, Huberta 3 C Franciszka, Ksawerego 
4 N Rozalii, Franciszka 4 S Karola, Olgierda 4 P Barbary, Hieronima 
5 P Igora, Placyda 5 C Elżbiety , Sławomira 5 S Sabfi, Gerarda 
6 vy Artura, Brunona 6 P Feliksa, Leonarda 6 N Emi iana, Mikołaja 
7 S Marii, Marka 7 S Antoniego, Florentyna 7 P Ambrotego, Marcina 
8 C Brygidy, Pelagii 8 N Sewera, Wiktora 8 vy Marii, Swiatoslawa 
g P Dionizego, Ludwika g P Teodora, Ursyna g S Leokadii, Wiesława 

10 S Paulina, Franciszka 1 O vy Leona, Andrzeja 10 C Julii, Daniela 
11 N Aldony, Emila 11 S Bartłomieja, Marcina 11 P Domazego, Waldemara 
12 P Eustachego, Maksymiliana 12 C Renaty, Witolda 12 S Aleksandra, Adelajdy 
13 vy Edwarda, Teofila 13 P Mikołaja, Stanisława 13 N Łucji , Otylii 
14 S Bernarda, Liwii 14 S Serafina, Agaty 14 P Alfreda, Izydora 
15 C Jadwigi, Teresy 15 N Alberta, Artura 15 vy Celiny, Waleriana 
16 P Aurelii, Ambrożego 16 P Gertrudy, Edmunda 16 S Albiny, Zdzisławy 
17 S Małgorzaty, Wiktora 17 vy Salomei, Grzegorza 17 C Łazarza , Jolanty 
18 N Juliana, Łukasza 18 S Romana, Anieli 18 P Bogusława, Gracjana 
1g P Piotra, Ziemowita 1g C Elżbiety, Seweryna 1g S Dariusza, Gabriela 
20 vy Ireny, Jana 20 P Feliksa, Anatola 20 N Bogumiły , Dominika 

Q 21 S Urszuli, Hilarego 21 S Janusza, Konrada 21 P Tomasza, Tomislawa 
~ 22 C Filipa, Kordelii 22 N Cecylii, Marka 22 vy Honoraty, Zonona 
o 23 P Seweryna, Teodora 23 P Adeli, Klemensa 23 S Sławomiry, Wiktorii ::...: 24 S Marcina, Rafala 24 C WIOILIA, Adama, Ew N 24 vy Flory, Emilii 
~ 25 N Ingi, Darii 25 S Katarzyny, Erazma 25 P BOZE NARODZENI 

~ 26 P Łucjana, Lucyny 26 C Delfina, Sylwestra 26 S Dionizego, Szczepana 
o 27 vy Iwony, Sabiny 27 P Wergiliusza, Maksymiliana 27 N Jana, Cezarego 
~ 

~ 28 S Szymona,Tadeusza 28 S Zdzisława , Jakuba 28 P Teofila, Antoniego 
~ 

2g C Violetty, Euzebii 29 N Błażeja , Saturnina 2g vy Tomasza, Dominika 
f-' 30 P Zenobii, Edmunda 30 P Andrzeja, Justyny 30 S Eugeniusza, lrminy 
e 31 S Urbana, Augusty 31 C Sylwestra, Melanii 
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Agencja Promocji Przedsiębiorczości 

i Kształcenia Ustawicznego Maria Michalska-Majerska 

66-300 Międzyrzecz, ul. Piastowska 11 A · 

teł. 607 070 457 e-mail: michalskamaria@op.pl 

Nie jesteś zadowolony z dotychczasowych zarobków? ~ 
Chcesz zdobyć nowe umiejętności zawodowe? 

Zapraszamy na kursy: 
• kurs małej przedsiębiorczości (jak założyć i prowadzić firmę), 
• kurs kosmetyczki, manicure, makijażu, * 
• kurs tapicera, szwaczki, kelnera, spawalnicze, 
• kurs operatora wózka widłowego 
• kurs opiekunki osób starszych, * 
• kurs sekretarki-asystentki szefa, 
• kursy językowe, komputerowe, * 
• kursy inne - według indywidualnych życzeń © 





NAJWIĘKSZV SKLEP MEBLOWY W REGIONIE 
CENTRUM MEBLOWE 
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O MEBLE ' 
ORLIK 

~ 
HABOR 
Kompletne DACHY 

Sprzedaż i dystrybucja 
Zaopatrzenie 
Wykonawstwo 
Usługi projektowe 

Uwaga! Nowy adres: 
Międzyrzecz, ul. REYMONTA 7 (teren PRIM) 

Nowy nr tel./fax: O. 9 5 7 41 28 43 
te l. kom. 601 700 050 (Pius) 

507 700212 (Orange) 

Więźby 

pakrycia dachowe 

DYSTRYBUTOR REGIONALNY 
NYLONU DEKARSKIEGO: 

membrany, taśmy, akcesoria 
okna dachowe 

rynny 
okna PCV, rolety, parapety 

dacieplenia 

:1 
DACHERMANN 

dachy nowe 
remonty 

renowacje dachów 

pomiary, inwentaryzacje 
dokumentacje 

projekty 

Z zakończeniem działalności sklepu 
Wszystkim klientom, instytucjom, 

zakładom produkcyjnym 
i firmom hurtowym za lata 

współpracy serdecznie dziękujemy. 
Szczęśliwego 

Nowego Roku 2009 

"Bądźcie dobrzy dla siebie i wyrozumiali, 
Żyjcie codziennie w zdrowiu i zgodzie. 
Bądźcie wytrwali i w jedności złączeni, "' 
Nigdy złym słowem lub uczynkiem nie zwiedzeni" 

Kochanym Jubilatom 

Danucie i Stefanowi 
Sobczak 

z okazji 35. Rocznicy Ślubu 
naj serdeczniej s ze życzenia 

składają 

Anita, Piotrek i Damian 
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BAB SKBCA~~~ 
W tym miesiącu również aż tyle osób -zasługują , by pisać ich dużymi litera

mi - naszych lokalnych Honorowych Krwiodawców - czynnie, cząstką siebie, 
pomogło uratować zdrowie i życie wielu osób. DZIĘKUJEMY na lamach Kuriera 

Międzyrzeckiego. Nie ma w tym metafory- każda kropla oddanej krwi, bezcennego leku, 
jest na wagę życia . Dzięki temu mogą być na bieżąco realizowane zabiegi. Dziękujemy 
wojsku, młodzieży . Stałym dawcom, rodzinnie oddającym krew od lat. Osobiście i imien
nie dziękujemy państwu : 

Krzysztof Mrówka, Bogdan Pokolenko, Paw e! Ryznar, T o masz Dudek, Radosław T re
janek, Artur Woźniak, Adam Barlóg, Micha! Buratowski, Arkadiusz Siadak, Jan Pawlik, 
Janusz Bartosiak, Piotr Górecki, Piotr Szeremet, Patryk Polechajlo, Andrzej Czuba, To
masz Ozimek, Karol Barszczak, Sławomir Szulczyk, Justyna Owsiak, Radosław Puk, 
Mateusz Suchecki , Jarosław Szymkowiak, Waldemar Walaszczyk, Sebastian Rejnin, 
Łukasz Flajszer, Martyna Jankowska, Pawel Kozłowski , Przemysław Pcion, Mateusz Su
lik, Janusz Lingo, Mariusz Kamyszek, Mariusz Kapica, Marek Kozak, Łukasz Ceglarz, 
Marian Bulicz, Radosław Talarek, Hubert Kachel, Mateusz Kachel, Piotr Przybylski , Ge
rard Ordon, Krzysztof Batura, Zdzisław Galężewski , Marcin Wojtaś , Łukasz Klimczuk, Bar
tlorniej Żyża , Waldemar Lewandowski, Bartlorniej Kamiński , Mariusz Gajdzi ński , Wojciech 
Sojka, Dominik Frąckowiak , Rafał Humeniuk, Piotr Winnik, Rafa! Michalewski, Bartosz 
Bandas, Kamil Czerwiński , Andrzej Muszyński , Konrad T epper, Adam Kępka , Zbigniew 
Kaźm ierczak, Marcin Mariański, Stanisław Bartkowiak, Grzegorz Jaczoński , Przemysław 
Gordzelewski, Jan Kamiński , Pawel Czekalowski , Marcin Kaniuk, Janina Ogonowska, Da
mian Turczyn, Karolina Cygan, Krystian Trojanowski , Tomasz Pochylski, Alicja Mateja, 
Maciej Mazurek, Mateusz Biedniak, Waldemar Janowicz, Agnieszka Kozdrowska, Anna 
Chwirot, Mirosław Kur, Waldemar Pawlowicz, Marzena Kluczyńska , Maciej Kozie!, Mate
usz Kasprzyk, Jacek Pluciennik, Pawel Strykowski , Adrian Banaś , Daniel Michalski , Pawel 
Plachta, Łukasz Pulak, Tomasz Przeździak, Krystian Ossowski, Mateusz Urbaniak, Ry
szard Bednarek, Łukasz Typański , Pawel Szutkowski, Adam Zlotogórski , Arkadiusz Cie
liński , Kamil Purol, Sebastian Hajda, Konrad Jędraszak, Bartlorniej Kusyk, Krzysztof Bu
ganik, Emilian Makowski, Adrian Brodo, Pawel Wróbel, Zygmunt Pietrolaj, Rafa! Judek, 
Maciej Misiejuk, Cezary Łaszkiewicz , Adrian Czerwiński , Grzegorz Zawada, Tomasz Po
piela, Tomasz Drelich, Rafał Borowiec, Jakub Maciejewski, Patryk Skrzypczak, Radosław 
Gomula, Przemysław Manikowski, Filip Myszczyński , Wojciech Michalak, Jacek Bilon, 
Damian Łyczak, Micha! Drozda, Łukasz Kaśków , Robert Krakowski, Marcin Krawczyk, 
Konrad Ananicz, Bartlorniej Nowogrodzki, Maciej Kusz, Sebastian Golębiowski , Seba
stian Sypniewski , Pawel Kamiński, Sebastian Chamarczuk, Krzysztof Szalkiewicz, Adrian 
Kaik, Łukasz Wypchlo, T o masz Stachowi ak, Piotr Borakiewicz, Adrian Buga nik, Dawid 
Gaj, Bartlorniej Dębowski , Mikolai Kilinowski, Wojciech Klak, Mariusz Nowak, Ernest Szad
kowski, Andrzej Pawłowski , Zofia Zdeb, Piotr Krakowski, Adam Siemiontkowski, Pawel 
Klimczak, Roman Bińczak, Zbigniew Smejlis, Natalia Dziobko, Tomasz Talarek, Bogdan 
Łagoda , Michalina Sobczak, Dariusz Jakubowski, Daniel Goniwiecha, Katarzyna Gmiąt, 
Micha! Wilk, Agnieszka Matyjaszek, Jacek Koch, Andrzej Kur, Roman Napieraj, Piotr Czar
necki , Monika Nyczak, Mariola Szymańska, Dariusz Szymański, Izabela Rusin, Krzysztof 
Kmieci k. Piotr Liwierski, Kacper Lewandowski, Marcin Blaszczyk, Pawel Owczarek, Rafa! 
Nowak, Marcin Haczek, Radosław Kosak, Mariusz Kowalczyk, Mariusz Pielach, Olga Hrab
czak, Marek Szefs, Piotr Stopiński , Zdzisław Bialowski , Paweł Przepiórka, Przemysław 
Raczkowski , Andrzej Smogorzewski, Łukasz Piszczak, Tomasz Kubiak, Antoni Grabiński , 

Mariusz Szulikowski, Marcin lwanicki, Piotr Lebiecki, Mirosław Cieślak, Roman Galecki, 
Bogdan Podyma, Adam Jeśke , Mirosław Jeśke , Jan Podyma, Piotr Ufniak, Jan Kamiński , 
Kamil Pirko, Mateusz Kniaziuk, Maciej Marczykowski, Robert Koniuk, Micha! Piątkiewicz , 
Mariusz Koli ński, Tomasz Semków, Adrian Stróżczyk, Adam Frączek, Adam Tomaszak, 
Piotr Pietrzyk, T o masz Pietras, Adam Binkiewicz, Sebastian Nowicki, Marcin Kononowicz, 
Piotr Mateja, Marcin Siwarga, Daniel Kowaliński , Paweł Brożyna , Jakub Mleczak. 

e-mail : bondom o2.pl ' www.bondom.republika.pl 
Członek Wlkp .. ~towąrzyszenia Pośredników w Obrocie Nieruchom?ściami 

Biuro ubezpieczone, Licencja Zawodowa nr 2783, nr 3465 

Proponujemy Państwu następujace oferty: 
1. MIĘDZYRZECZ - oś. 40-Lecia zabudowane willami. 

Dom wolno stojący o powierzchni okolo 170 m2• 

Parter: sypialnia, przedpokój, kuchnia, łazienka , WC. 
Półpiętro: salon z schodami na piętro . 
Pierwsze piętro : dwie sypialnie, łazienka z WC. 
Przyziemie: pomieszczenia gospodarcze, garaż. 
Działka o powierzchni 1209 m2 z wjazdami z dwóch stron. Na działce budynek gospo
darczy, garaż blaszany z kanałem . Ogrzewanie c.o. tradycyjne. Okna drewniane. 

Budynek zbudowany z suporeksu oraz cegly kratówki ocieplony welną mineralną, 
dach wieJospadowy pokryty dachówką. Okolo 50 m od domu znajduje się sklep spo
żywczy . Cena: 410 000 zł 

2. MIĘDZYRZECZ • mieszkanie przy ul. Konstytucji 3-go Maja, na drugim piętrze o 
powierzchni 89,4 m2

, trzy pokoje, kuchnia, łazienka, przedpokój. W łazience na ścia
nach i podłodze plytki ceramiczne, w pokojach i korytarzu na podłodze panele, na 
ścianach w pokojach tapeta, na korytarzu g ladź szpachlowa. W mieszkaniu ogrzewa
nie z kotłowni w budynku, ciepła woda z elektrycznego podgrzewacza wody. Do miesz
kania przynależy współudział w wysokości 20/100 do wspólnych części budynku i działki. 
Miesięczny czynsz to 222 zł (w tym: woda, ściek i , opal, ubezpieczenie budynku), 69 zł 
fundusz remontowy, 60 z! dla palacza w okresie grzewczym. Cena 166 000 zł 

3. KĘSZYCA LEŚNA - kawalerka na parterze o powierzchni 38,8 m2, z wydzielo
nym drugim pokojem, kuchnia, łazienka , przedpokój. W pierwszym pokoju i kuchni na 
ścianach tapeta, na podłodze wykładzina dywanowa i PCV. W drugim pokoju ściany 
pomalowane, na podłodze wykładzi na dywanowa. W łazience na ścianach panele 
PCV i tapeta, na podłodze wykładzina PCV. W mieszkaniu okna drewniane, skrzynko
we, ciepła woda oraz ogrzewanie z sieci. Cena: 70 000 zł 

Współpracujemy z Bankami w uzyskiwaniu kredytów hipotecznych. 
SERDECZNIE ZAPRASZAMY DO BIURA l NA STRONE INTERNETOWĄ 

ŚWIETO, 
KRWIODAWCOW 

Uczestników spotkania przywita! prezes 
kola Zbigniew Smejlis. Następnie glos za
brał Wacław Gall , który przedstawił rys hi
storyczny kola i działalność bieżącą . 

Kolo powstało 13.12.197 4r. z inicjatywy 
p.plk Cz. Mikołajczyka . Członkami klubu 
zostali uczniowie ZSR, jej absolwenci , pra
cownicy milicji w Międzyrzeczu oraz oso
by cywilne z okolicy. Po przejściu na eme
ryturę prezesem kola został absolwent 
szkoly Władysław Sokołowski. Kolejnym 
prezesem by! Wacław Gall, a obecnie funk
cję tę pełni Zbigniew Smejlis. 

Godnym odnotowania jest fakt , że 
wśród krwiodawców jest wiele kobiet: We
ronika Kosek, Danuta Roszak, Monika Za
wadzka i inne. Członkiem klubu jest Kazi
mierz Myślicki , który oddal1 06 l krwi i Zo
stał odznaczony \Złotym Krzyżem Zasług i 
oraz odznaczeniem "Kryształowe Serce". 

Kilkadziesiąt litrów krwi oddali: Janusz 
Barszczak, Jarosław Barszczak, Mie
czysław Popiel, Ryszard Perdon, Józef 
Kaczmarek, Zbigniew Smejlis, Wacław 
Chorąży, nie sposób wymien ić wszystkich, 
ale każdemu z osobna należą się slowa 
uznania i podziękowania. Klub w okresie 
swojej działalności spotyka! się zawsze z 
życzliwą pomoc~ dyrektora szkoły Józefa 
Papaja, Adama Zyly oraz Romana Nowa
ka. Następnie glos zabral dyrektor szkoly, 
który przywitał wszystkich zebranych. Mi-

Ewa Miszczak i Iwona Stachowiak 

n utę ciszy uczczono nieżyjącego pierwsze
go prezesa Czesława Mikołajczyka. Sta
rosta Remigiusz Loren z w ciepłych slowach 
wypowiedział się wszystkich krwiodawców 
klubu, dziękując wszystkim za "dar życia " . 
Na ręce prezesa starosta przekazał sym
bo liczną pamiątkę . Prezes klubu Zbigniew 
Smejlis wręczyi Akt Nadania Medalu 50-
lecia. Otrzymali je: G. Mikołajczyk, K. My
ślicki, J. Barszczak, J. Barszczak, M. Po
piel , R. Sobina, R. Czernianik, W!. Soko
łowski, J. Kaczmarek, R. Stępień , M. No
wacki, Zb. Smejlis, R. Nowak, A. Żyla , M .A. 
Rymaszewscy, A. Tyszko, Z.K. Kuklowie, 
M. Gwalt, D. Mukomilow, M. Judek. Na
stępnie wręczono dyplomy i podziękowa
nia wielu działaczom i spons::1rom klubu. 
D. Matla otrzymała Honorową Odznakę III 
ST. Zasłużony dla PCK. Mlodzi Honorowi 
Dawcy otrzymali nagrody książkowe . 

Glos zabral A. Żyla , który podziękowal 
za otrzymane wyróżnienie , podziękowal 
równ i eż za krew, którą otrzyma! podczas 
niedawnego pobytu w szpitalu, za klimat 
który wytworzy! się w tej szkole dla H.D.K. 
Szef Rejonowego Sztabu Ratownictwa 
Mi rosław Janz podziękowal wszystkim 
krwiodawcą za oddaną krew, życząc dużo 
zdrowia i dalszego poświęcenia. 

Kolejno glos zabrali: K. Myślicki, J. Kacz
marek, którzy w ciepłych slowach wypowia
dali si ę o działalności klubu, o absolwen
tach ZSR w Bobowicku. Na zakończenie 
glos zabrał prezes Zarządu Powiatowego 
PCK R. Wojniusz, · który podziękowal 
wszystkim odznaczonym i wyróżnionym. 
Po części oficjalnej wszyscy uczestnicy 
zostali zaproszeni na uroczystą kolację. 

Wacław Gall 
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Zbiórka odzieży w O SiW Międzyrzecz 
W ramach naszej współpracy z Ośrodkiem Pornocy Społecznej w Mię

dzyrzeczu uczestnicy "Klubu Aktywnych" wraz z kadrą zorganizowali zbiór
kę odzieży dla najbardziej potrzebujących- podopiecznych OPS . 

. Akcję rozpoczęto poprzez przygotowanie ogłoszeń i afiszy, które następ
me zostały rozwieszone przez "klubowiczów" na terenie naszego miasta 
jak również na terenie Ośrodka. Informacja o zbiórce zamieszczona została 
także w Gazecie Lubuskiej. Do akcji czynnie włączyli się uczestnicy, kadra 
jak również społeczność lokalna. Zbiórka trwała dwa tygodnie- zakończyła 
się 12 grudnia 2008. Również tego dnia przedstawiciele Klubu Aktywnych 
wraz z opiekunami przekazali zebraną odzież Kierownikowi Ośrodka Po·· 
r:nocy ~P?łecznej w Międzyrzeczu, pani Halinie Skrzydło , która zapewniała, 
ze odz1ez trafi do tych najbardziej potrzebujących. 

Całe przedsięwzięcie przebiegało bardzo sprawnie w miłej atmosferze. 
Klubowicze mają pomysł, że już wiosną przeprowadzą kolejną taką akcję. 

Opiekun Klubu Aktywnych 
Pedagog Ośrodka: Aneta Szymańska 

Projekty w Specjalnym Ośrodku 
Szkolno - Wychowawczym 

W roku szkolnym 2008/2009 od paź
dziernika do grudnia w Specjalnym Ośrod
ku Szkolno - Wychowawczym w Między
rzeczu realizowane były dwa projekty w 
ramach programu wyrównywania szans 
edukacyjnych dzieci i młodzieży. Oba 
przedsięwzięcia wchodzą w skład rządo
wego programu "Aktywizacja jednostek 
samorządu terytorialnego i organizacji po
zarządowych " . 

Pierwszy projekt zatytułowany "Spraw
ni w działaniu - program aktywizacji 
uczniów" swoim zakresem obejmuje zaję
cia terapeutyczne dla dzieci niepelno
sprawnych intelektualnie w stopniu umiar
kowanym i znacznym, zajęcia kola infor
matyczno -fotograficznego dla uczniów z 
niepełnosprawnością intelektualna w stop
niu lekkim, zajęcia kola turystyczno -kra
joznawczego skierowane do dzieci zainte
resowanych zagadnieniami związanymi z 
geografią , przyrodą i turystyką oraz dzia
łania samorządu szkolnego skierowane na 
propagowanie postaci Marii Konopnickiej, 
która niedawno została wybrana jako przy-

szły patron naszego Ośrodka. Na realiza
cję tego projektu uzyskaliśmy ze środków 
publicznych dotacje w kwocie ponad 1 O 
tysięcy zł . 

Drugi projekt nosi tytuł "Szkolą rozma
itości " . W jego zakresie przewidziane są 
działania w różnorodnych dziedzinach 
edukacyjnych. W ramach zajęć teatrzyku 
szkolnego "Arlekin" wprowadzona zosta
nie nowa forma teatralna - teatr lalkowy, 
który pozwoli realizować się twórczo dzie
ciom nieśmialym, obawiających się bez
pośredniego kontaktu z publicznością. Na 
zajęciach historycznych "Śladami historii" 
uczniowie szkoły podstawowej oraz gim
nazjum poznają kulturowe dziedzictwo 
Ziemi Międzyrzeckiej oraz miejsca zwią
zane z początkami naszego państwa -
Gniezno, Poznań, Biskupin. W "świecie 
szyszkowych ludków" to zajęcia z zakre
su rzemiosła artystycznego, gdzie ucznio
wie zapoznają się z różnorodnymi techni
kami artystycznymi oraz sposobami obrób
ki różnych materiałów. Warsztaty z papie
roplastyki odbywać się będą pod hasłem 

"Cuda z papieru". Uczniowie będą mogli 
tworzyć swoje dzieła za pomocą oryginal
nych technik np. witrażu , wydzieranki lub 

· origami. Klub milośników gier planszowych 
to zajęcia skierowane głównie do wycho
wanków internatu. Przeprowadzone zo
staną rozgrywki i konkursy poszczególnych 
gier między grupami wychowawczymi. W 
ramach zajęć sportowych zorganizowane 
zostaną wyjazdy na basen. Celem tych 
wyjazdów jest przede wszystkim wspoma
ganie rehabilitacji ruchowej. Odbędą się 
również zawody sportowe dla dzieci z nie
pelnosprawnością intelektualna w stopniu 
umiarkowanym i znacznym pod hasłem 
"Mała olimpiada sprawnościowa". Charak
ter psychologiczno - pedagogiczny będą 
miały zajęcia terapeutyczne prowadzone 
metodą Weroniki Sherborne. W warszta-
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tach tych uczestniczyć będą głównie dzie
ci młodsze naszego,Ośrodka. 

Na realizację tego projektu uzyskaliśmy 
ze środków publicznych dotację w kwocie 
ponad 9.000,00 zł. 

Dzięki tym dodatkowym środkom finan
sowym możemy uatrakcyjnić i znacząco 
wzbogacić ofertę edukacyjną skierowaną 
do naszych uczniów. Realizując poszcze
gólne elementy obu projektów umożliwia
my im zdobycie nowych umiejętności , po
szerzenie treści programowych, rozwijanie 
zainteresowań , poznanie nowych miejsc, 
co w konsekwencji powinno zaowocować 
pokonaniem własnych slabości i ograni
czeń związanych z niepełnosprawnością 
intelektualną . 

Dyrektor SOSW: 
mgr Arletta Stachecka 
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E uro-):lCl ~Cl ~ię 
Ośrodek Pornocy Społecznej w Międzyrzeczu informuje, że dnia 16 grudnia tego roku 

zakończył realizację Projektu wspólfinansowanego przez Unię Europejską w ramach Eu
ropejskiego Funduszu Społecznego- "Rozwój i upowszechnianie aktywnej integracji osób 
bezrobotnych przez Ośrodek Pornocy Społecznej na terenie gminy Międzyrzecz. Nasz 
Projekt jest odpowiedzią na sytuację na rynku pracy w gminie. Przed zaprojektowaniem 
dz i ałań skierowanych do beneficjentów ostatecznych Pracownicy Ośrodka d iagnozę spo
łeczną, z której wynika, że na koniec 2007 r na terenie naszej gminy było 1.586 osób 
bezrobotnych, w tym 917 osób długotrwale bezrobotnych. Dlatego też celem głównym 
projektu była realizacja działań na rzecz integracji społecznej osób zagrożonych wyklu
czeniem i wycofaniem społecznym, którzy wymagają kompleksowego wsparcia łączące
go aktywizację zdrowotną i społeczną przez realizację aktywnej integracji i pracy socjal
nej. Grupę beneficjentów ostatecznych stanowilo 8 osób bezrobotnych. Wynikające z za
wartego z uczestnikami Projektu kontraktu socjalnego instrumenty o charakterze aktywi
zacyjnym były systematycznie wdrażane . Nasi beneficjenci przeszli przez szereg diagno
stycznych badań medycznych, co dało im wgląd w swój stan zdrowia i wspólnie z leka
rzem rodzinnym wytyczyło indywidualne kierunki ewentualnego leczenia i profilaktyki zdro
wotnej. Wsparcie na tym obszarze stanowiły zajęcia z pielęgniarką środowiskową , z któ-

"WIEŚCI GMINNE" z Pszczewa i okolic 
Mi esięcznik pod takim tytułem ukazuje się od wakacji. Jako pismo Gminnego Ośrodka 

Kultury w Pszczewie. Choć liczy tylko 12 stron zawiera wiele urozmaiconych tekstów oraz 
bogaty serwis fotograficzny. W numerze październikowym najbardziej zainteresował mnie 
artykuł T omasza Schuberta o egzekucji na jesionach z Policka, ponieważ jestem przeciw
na bezmyślnej wycince drzew. Pismo dokumentuje życie w Gminie Pszczew. Gratuluję 
redaktor naczelnej Małgorzacie Marchewce pomysłu i życzę wytrwałości na przyszłość. Z 
powodu braku stopki redakcyjnej nie mogę wymienić pozostałych dziennikarzy. Tak trzy-
mać! Anna Kuźmińska • Świder 

Ps. Trzymając w ręce cieniutki i czarno-biały numer" Wieści" przypomniałam sobie, że 
18/at temu Kurier wyglądał podobnie, a co z niego wyrosło!!! 

rych uczestnicy wynieśli wiedzę na temat udzielania pierwszej pomocy i profilaktyki zdro
wotnej. Uczestnicy przeszli przez zajęcia z zakresu psychoedukacji. W ramach Projektu 
zrealizowaliśmy również bloki tematyczne z zakresu aktywizacji zawodowej osób bezro
botnych i z zakresu prawa pracy i zagadnień z zakresu kodeksu rodzinnego .. Zorganizo
waliśmy także wycieczkę do Wrocławia i wyposażyliśmy uczestników w odzież . Wszystkie 
wymienione działania ukierunkowane były na samodzielność życiową bezrobotnych klien
tów pomocy społecznej. Jesteśmy pewni, że po przebytym treningu nasi beneficjenci będą 
umieli zadbać o siebie i o swoje rodziny. Realizacja tego projektu przyczyniła się do zmia
ny podejścia do pomocy społecznej i spowodowało, aby oferowana pomoc lepiej służyła 
wychodzeniu z obszaru niedostatku. 

Anetta Dziębowska: Specjalista pracy socjalnej- Menadżer Projektu 

NA ~ŻY O 
RADIO VI A LI J.\. PJRZBBOJÓ~V 

~r~A S'~VOJSlKĄ NUTĘQ' 

KOLĘDY I PASTORAŁK I 

24 stycznia 2009r. godz. 14 °0 

Kościół p. w . św. Jai1a Chrzciciela 
-vv 1\.1iędzyrzeczu 

\VSTĘP \VOLN"Y ZAPR.ASZAMY 

j/).'J •'·J().f;_.fli! 

Ra~ie lachsd Parafia p. w. św. Jan~ Chrzd dela 
w l\fitdzyruczu 

u 1 ~ r.- 7 v ~ ':1 r: 1~ l<" 1 
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Firma franszyzingowa "MIKO M -AUTO" Projekt Ekspert 
S,ęrwi~ ,M. L!man działająca w ramach Stowarzyszenia Inżynie
rów iTechników Mechaników Polskich świadczy usługi w za-
kresie: .x: · 

* doradztwa technicznego'i prawnego oficerom wypad
ków drogowych i ich ródzinom, 

* całkowitej likwidacji szkód komunikacyjnych dla firm 
tiOezpiE~czeniówycli", 

* dochodzenia roszczeń odszkodowawczych od podmio
tów polskich· i· zagranicznych, 

* SJ! .erzą~nia ecen;.technicznych, 

. · * · o.J.eśi~riia wartoś~i pojazdów i maszyn, 

· * anaiizy\wypadków drogowych, 
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,,MEfALOPIAS1YKA'' 
OGRODZENIA. BALUSTRADY. 

Międzyrzecz 
Daniel Przybysz 

PROJEKT, DORADZIWO, 
WYKONANIE I MONTAŻ: 

• ogrodzeń ze stali (w tym bramy przesuwne, 
uchylne, z automatyką lub bez) 

• ogrodzeń z drzewa ze stelażami stalowymi 
• ogrodzeń z siatki 
• balustrady wewnętrzne i zewnętrzne 
• zabezpieczenie antykorozyjne: cynkowanie 

ogniowe, malowanie proszkowe inne indywidu
alne zamówienia 

Kontakt: teł. O 604 288 l 75 

OBCHODY ŚWIĘTA 
NIEPODLEGŁOSCI 
Okolicznościowy koncert odbył się w przeddzień Dnia Niepodległości w Klubie Garni

zonowym w Międzyrzeczu. Specjalny program artystyczny przygotowali uczniowie Pań
stwowej Szkoły Muzycznej l st. w Międzyrzeczu. Wystąpiły zespoły: skrzypcowy pod kie
runkiem Jolanty Helwig, chór szkolny - który przygotowała Alina Plebanek, zespól gitaro
wy pod przewodnictwem autora tekstu, solista Daniel Sierbin oraz zespól wokalny Pauliny 
Karpciw. Ciekawy i niebanalny program z kompozycjami min.: Wojenko, wojenko, Pierw
sza brygada, Biały krzyż, Pięknie żyć poruszył słuchaczy służby penitencjarnej. Uroczy
stość zbiegła się z uroczystą akademią szanownych słuchaczy. Nie mogło zabraknąć 
bardziej wyrafinowanego artystycznego programu. Utwory Jana Sebastiana Bacha, Wol
fganga Amadeusza Mozarta czy Mikołaja Gomółki wykonane przez uczniów szkoły mu
zycznej szczerze wzruszyły niejedno serce w mundurze, czego dowodem były życzliwe i 
gorące oklaski. 

Wśród gości obecni byli min.: burmistrz Międzyrzecza Tadeusz Dubicki, ks. proboszcz 
parafii Pięciu Braci Męczenników Wacław Sutkowski, dyr. Szkoły Muzycznej Małgorzata 
T e lega i inni. Dobre warunki do rozegrania przed koncertem zapewniła Wiesława Muraw
ska - kierownik Klubu Garnizonowego. 

Z muzycznym pozdrowieniem: Zdzisław Musiał 

e Koncert Filharmoników Poznań
skich 24 listopada br. z programem mi
strzów flamandzkich na dwa flety tra ver
so, trąbkę barokową i klawesyn (z ko
nieczności elektroklawiatura) przypomi
nał trochę sierpniowe koncerty w Para
dyżu . Piękno muzyki granej na kopiach 
starych instrumentów na moment cofnął 
słuchaczy o kilka stuleci wstecz. Muzy
ka Marin Maraisa, Jana Sebastiana Ba
cha czy Jerzego Filipa Tellemanna cu
downie muskala zmysły słuchu. Jednak 
najlepszym miejscem dla tego typu mu
zyki nie są sale koncertowe, lecz kościo
ły, zamki. Te magiczne dźwięki żyją w 
tych miejscach. 

e 2 grudnia nasza szkoła była orga
nizatorem Regionalnych Przesłuchań 
Klas Fortepianu. Gościliśmy młodych 
pianistów szkól muzycznych naszego re
gionu. Przyszli muzycy podpatrywali , jak 
grają ich koledzy. Przesłuchania przy
gotowują i uczą jak uczniowie powinni 
radzić sobie z emocjami - a te zapewne 
były nie małe. Dobra atmosfera, życzli
wa komisja i sprawna organizacja po
magały przezwyciężyć emocje i trudy pu
blicznych wystąpień. 

e 15 grudnia br. odbył się ostatni w 
tym roku koncert Filharmonii Poznań
skiej. Tematem była muzyka kompozy
torów polskich min.: Ignacego Jana Pa
derewskiego, Stanisława Moniuszki czy 
Jerzego Wasowskiego zgrabnie połą-

czona z kolędami. Przyznam, że trady
cyjne kolędy : " Przybieżeli do Betlejem" 
czy "Bóg się rodzi" wykonywane na oso
bliwe trio: sopran, fortepian i perkusję 
zabrzmiały pięknie i uroczyście. Muzy
cy urozmaicili te kolędy rytmami latyno
amerykańskimi. 

e Co roku przed świętami Bożego 
Narodzenia wszyscy pracownicy szkoły 
muzycznej uczestniczą w spotkaniu 
opłatkowym. Na spotkanie przybyli też 
emerytowani nauczyciele i pracownicy 
obsługi a także przedstawiciele Rady 
Rodziców przy PSM l st. w Międzyrze
czu. Dyrektor szkoły Małgorzata Telega 
życząc min.: zdrowia i wszelkiej pomyśl 
ności odczytała nadesłane życzenia . 
Wspólne śpiewanie i granie kolęd stało 
się już tradycją naszej szkoły. Abyśmy 
w zdrowiu i pogodzie ducha wytrwali 
kolejny rok. 

W Nowym 2008 Roku życzę czytelni
kom KM sukcesów oraz wielu pięknych 
i niezapomnianych chwil w obcowaniu z 
muzyką . 

Z muzycznym pozdrowieniem: 
Zdzisław Musiał 

Państwowa Szkoła Muzyczna l stop
nia w Międzyrzeczu serdecznie zapra
sza mieszkańców naszego miasta na 
KONCERT NOWOROCZNY, który od
będzie się w dniu 8 stycznia (czwartek) 
2009 roku o godz. 17/00. 

Oś. Centrum 1 O, te l. 095 7 41 24 44 

Zapraszamy Państwa na wyjątkowy 

Koncert Noworoczny 
w wykonaniu duetu lutniowego 

z Warszawy. 

Program koncertu składać się będzie z utworów 
renesansu i wczesnego baroku. Obejmie utwory na 

instrumenty niezwykle rzadkie : lutnię , gitarę barokową i teorbę. Ta ciekawa muzyczna 
podróż po Europie stanowi wyjątkową szansę , aby usłyszeć brzmienie instrumentów z 
epoki i przepiękną muzykę tamtych czasów. 

18 stycznia 2009 r. 
o godz. 19.00 Klub Garnizonowy 

Tworząc zespól pod nazwą DUET LUTNIOWY Anna Kowalska i Anton Birula posta
nowili zwrócić uwagę na mało znany lub nieco zapomniany repertuar przeznaczony dla 
lutni i innych podobnych instrumentów szarpanych dawnych epok (teorba, gitara baro
kowa ... ). Polączeni wspólną fascynacją pragną zainteresować melomanów przede 
wszystkim muzyką pisaną w czasach zlotego okresu lutni. 

Jako Duet Lutniowy Anna i Anton współpracowali z wieloma zespołami muzyki daw
nej i kameralnej oraz słynnymi solistami. Wielokrotnie brali udział w rozmaitych festiwa
lach muzyki dawnej i kameralnej min w Holandii, Niemczech, Belgii, Bułgarii, Rosji, 
Polsce, Francji na Łotwie i Litwie. Wyjątkowe miejsce zajmuje stała współpraca arty
stów z Warszawską Operą Kameralną. 

Koncertom Duetu Lutniowego towarzyszy prezentacja instrumentów z epoki wraz z 
komentarzem o wykonywanej muzyce. 

Anna Kowalska- studiowala lutnię u prof. Toyohiko Satoh (Japonia) w Królewskim 
Konserwatorium w Hadze i u Nigela Northa (Wielka Brytania) oraz gitarę klasyczną u 
prof. Anatolija Cwetkowa i Michaiła Radiukiewicza (Rosja) Takie rozlegle wykształce
nie umożliwia jej wykonywanie kompozycji od renesansu do współczesności. 

Anton Sirula (studiował lutnię u prof. Toyohiko Satoh (Japonia) w Hadze i u prof. 
Konrada Junghane/a (Niemcy) w Kolonii. Występowal jako solista i kameralista. Reali
zując na teorbie basso continua koncertowal z wieloma zespołami. Wielokrotnie uczest
niczy/ w wykonaniu wszystkich oper C/audio Monteverdiego w Warszawskiej Operze 
Kameralnej. 

Zespół Muzyki Dawnej • Antiquo More 
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[ł]KJDICHER 

CZYSZCZENIE: 
- dywanów, wykładzin 

- tapicerki meblowej i samochodowej 

USŁUGI WYKONYWANE U KLIENTA 
CENY KONKURENCYJNE! ZADZWOŃ! 

kom. 661 055 417, tel. 095 742 12 51 

Naprawy sprzętu K1V 
Drobne akcesoria, piloty na zamówienie 

Serwis TV "Dom Rzemiosła" 
ul. 30-go Stycznia 39 

teJ. 095-7 42-2287 
Pn - Pt: 9:00 - 17:00 ; Sobota: 9:00 - 13:00 

Środa: nieczynne (praca w terenie) 

SERWIS KOMPUTEROWY DŻAK 
U · i serwis na telefon z do· azdem do klienta! 

* Diagnostyka usterek komputerowych 
*Instalacja i konfiguracja systemów 
*Projektowanie stron internetowych 
* Tworzenie baz danych pod kątem potrzeb klienta 
* Profesjonalna naprawa porysowanych płyt CD/DVD 
* Odzyskiwanie utraconych danych 
* · ektowanie i tworzenie 

podłóg i parkietó-w, 

szpachle gipsowe. i ·~~ra 
tel. (095) :74'l» 22. '~7lub()Qp :8.~ .b'i ;. s25 · 

Zarząd Cmentarzy Komunalnych Gminy Międzyrzecz 

Products P.H.u. z.P.chr. 

USŁUGI 
CMENTARNE l POGRZEBOWE 

66-300 Międzyrzecz, ul. Konstytucji 3-go Maja 35 
tel . (095) 742 82 85, 0606 837 843 (czynny całą dobę) 

NASZA FIRMA OFERUJE: 
* kompleksową organizację pogrzebów 
* transport karawanem (kraj i zagranic_a,. __ n ,.",, r 

* budowę grobowców 
sprzedaż trumien, odzieży i wieńców 

WIBRO 
BETON 

Bloczki betonowe fundamentowe 8-15 
z atestem wg. PN-EN771-3:2005 

PRODUKCJA -SPRZEDAt 

tel. (095) 741 18 57 
(068) 38 252 31 

Oferuje: 
e układanie glazury 

- e montaż regipsów (klej i stelaż) 
e szpachlowanie, tynkowanie, malowanie 

e układanie paneli podłogowych 
e drzwi i okien 

BIURO PROJEKTOWO • USŁUGOWE 
Inż. Wojciech GÓRZNY 

Os.Gen.Sikorskiego 9 
66-300 Międzyrzecz 
. (0-95) 742 92 05 

• Projekty budowlane i technologiczne Doradztwo tec:hniczne * 
Wyceiy i kosztorysy * 
Opinie tec:hniCZJie 

* Modernizacja i rozbudowa budynków istniej~cych 
* Nadzór i kierowanie robotami budowlanymi 

SPRZEDAŻ "PROJEKTÓW GOTOWYCH., 

> lJ~LUGI KIJŚNIER~KIE 

~.· )'>;~; 

szycie futer, kożuchów 
·i odzieżyskórzanej 

. MieczysławOleszek 
Międzyrze<?z, ul. Krasińskiego 12D/9 

, teł; (095) 7 41 20 90 

SPRZEDAM 
TRZY GARAŻE w Międzyrzeczu 

przy ul~cy Świerczewskiego (przy Paklicy) . 
Brama wysoka na busa. 
Tel. O 601 552 294 

Q SPRzEDAM KAWAlERKĘ 
:r i{ęszyęy Le~nej · ". 

teł. O 5·1 O l 70 559 
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W ósmym już konkursie czytel
niczym zorganizowanym w tym 
roku przez bibliotekę Klubu Garni
zo nowego w Międzyrzeczu, w 
dniach 15.11-06. 12, wzięło udział 
kilkunastu czytelników. 

Poprawnie na wszystkie 33 pyta
nia odpowiedziało 9 osób: K. Bia
łecki, M. Dulemba, E. Frącko
wiak, Z. Jaroszewicz, E. Łazarz, 
A. Matacz, M. Mazurkiewicz, A. 

Świder, K. Wesołowski . 
Zwycięzcy konku rsu otrzymali 

nagrody książkowe ufundowane 
przez kierownika Klubu Garnizo
noweg o. 

Serdecznie dziękujemy wszyst
kim uczestnikom konku rsów 
przygotowanych przez nas w 2008 
r. za zainteresowanie i ak tywne 
uczestnictwo. 

M. B. 

Właściwie tytuł mówi nam wszystko, ideą projektu jest wzbudzenie od
dolnych działań, mających na celu samodzielne zorganizowanie się spo
łeczności lokalnej, w celu poprawy własnego losu. Idea powstała w redak
cji Magazynu Obywatel i Insty tucie Spraw Obywatelskich. Inspiracją były 
działania podejmowane w Dolinie Strugu, Spychowie i wielu innych miej
scach, które reporterzy z Obywatela odwiedzili i opisali w czasopiśmie. 
Zarówno redakcji Obywatela, jak i Instytutowi Spraw Obywatelskich przy
świecają idee solidaryzmu społecznego, spółdzielczości, pomocy wzajem
nej, demokracji bezpośredniej, ochrony środowiska oraz ekonomi społecz
nej, co znajduje odbicie w treści czasopisma i działaniach społeczników 
związanych ISO i redakcją . Widząc, że udaje się w kilku miejscach zadali
śmy sobie pytanie, czemu w tak niewielu? I co zrobić, by w całej Polsce 
udało się przeprowadzić podobne działania z równie dobrym skutkiem? 
Efektem tych pytań jest inicjatywa Sami Sobie. Dążąc do zrealizowania 
ideałów powołaliśmy stworzyliśmy sieć animatorów lokalnych, których 
zadaniem jest stworzenie Klubów Obywatela. Ich zadaniem jest zebranie 
aktywnych osób i wspólne przeprowadzenie działań mających rozwiązać 
jakiś lokalny problem lub wystąpić z nową inicjatywą. Pod szyldem Klu
bów Obywatela skupiają się bardzo różnorodne działania, duże i małe, o 
duży stopniu trudności w realizacji, jak i całkiem proste. Przykładowo są 
to inicjatywy zmierzające do utworzenia skate parku, stworzenie budżetu 
partycypacyjnego dla gminy, nagłaśnianie informacji o działaniach podej
mowanych przez gminę, mające na celu zachęcenia lokalnej społeczności 
do wyrażenia poparcia dla inicjatywy lub wystąpienie na drogę admini
stracyjną, by ową inicjatywę utrącić, edukacja ekologiczna i społeczna w 
szkołach i wiele innych działań. 

Od listopada działamy też na terenie powiatu międzyrzeckiego. Na po
czątku skierowaliśmy swoje działania do młodzieży szkolnej, której poma
gamy odnaleźć niezależny punkt widzenia oparty na rzetelnych informa
cjach pochodzących z różnych źródeł. Następnym punktem strategii bę
dzie aktywizacja młodzieży do udziału w życiu społecznym i uwrażliwie
nie na problemy społeczności lokalnej. Wszystko być może brzmi górno
lotnie jednak uczniowie Gimnazjum w Pszczewie już realizują cykl repor
taży i prezentacji dotyczących miejscowości z Gminny Pszczew, jak rów
nież problemów z jakimi borykają się ich mieszkańcy. Szukają też możli
wości wypowiedzenia swojego zadania i opowiedzenia o swoich proble
mach na łamach Gazetki Szkolnej. Szukamy osób zainteresowanych współ
pracą, więcej informacji robdek@wp.pl w temat emaila proszę wpisać tytuł 
SAMI SOBIE. 

R.J. 

NIC NIEWAŻ~CY KŁOPOT 
Parę dni temu, robiąc zakupy w supermarkecie, bylam świadkiem zaskakującej sytu

acji. Ale zanim cokolwiek opowiem, zacznę od pytania. Kto z nas nie zna wszechobec
nych dziś polietylenowych reklamówek nazywanych potocznie foliówkami bądź jednora
zówkami? Na pewno wszyscy. Dostajemy je wszędzie , gdzie to możliwe : w sklepie, na 
targu itd. Następnie przychodzimy do domu, rozpakowujemy zakupy i .. . wyrzucamy je do 
kosza. No wlaśnie. Ta z pozoru prozaiczna, przez nikogo nie zauważana , czynność stala 
się gigantycznym problemem, nie dającym spać ekologom. Bo przecież codziennie milio
ny takich zużytych kawalków folii trafia na wysypiska śmieci i zatruwa środowisko .. . Wra
cając do mojej opowieści . Kiedy pakowalam przy kasie zakupy, oczywiście do naszych 
"niezastąpionych " reklamówek, kasjerkazaskoczylamnie następującą informacją: "Za sztu
kę 5gr". Przepraszam, za co? Za tę zwyklą torebeczkę? Wychodząc, dowiedzialam się 
jeszcze, że owa zwykla foliówka nie jest już taka zwykla, tylko ekologiczna i rozklada się 
dużo szybciej od tych poprzednich. Fakt, plastik, czy też polietylen potrafi rozkladać się aż 
do 400 lat. Już tak doedukowana zaczęlam zastanawiać się , co sprawia, że te nowe 
reklamówki są lepsze? Bo przecież od tych szkodliwych różni je tylko specjalny nadruk. 
Jednak na to pytanie ciężko znaleźć prostą i jednoznaczną odpowiedź . Ekolodzy wciąż 
podają jakieś zawile procedury, których najczęściej przeciętny konsument nie potrafi zro
zumieć. Jedno jest pewne. Cząsteczki nowoczesnych foliówek polączone są skrobią i to 
ona robi z nich ekologiczną folię. Slyszalam jednak, że owo biodegradalne cudeńko do 
szybkiego rozkladu potrzebuje specjalnych kompostowników, których, jak fatwo się do
myślić, w Polsce jest jak na lekarstwo. l gdzie tu sens? Więc może supermarkety zwietrzy
ly w tej wielkiej międzynarodowej kampanii jakieś zyski? Wszystko jest możliwe, ponie
waż niektóre z nich wprowadzily opiaty za wspomniane "zle" woreczki. A może po prostu, 
poddając się światowemu trendowi, chcą zniechęcić klientów do ich kupowania? Szcze
rze mówiąc można się w tym wszystkim pogubić i utonąć w morzu plastiku. 

Ja rozumiem, że ekologiczne torby to te jednorazowe papierowe oraz te lniane wielo
krotnego użytku i oczywiście jestem jak najbardziej za takim dbaniem o naszą piękną 
planetę. Ale ludzie! Nie dajmy się zwariować! Ekologiczny plastiki? Przepraszam. Biode
gradalny? Jakoś nie chce mi się wierzyć, że coś w tym jest. W końcu plastik, nawet ten 
przyjazny środowisku, to zawsze plastik. Nie będę jednak dalej wglębiać się w problem 
przyjaznych dla środowiska foliówek i analizować ich sklad chemiczny, ponieważ nie po
siadam do tego odpowiednich kompetencji. Nie mam też zamiaru nastawiać się na atak 
jakiegoś zapalonego wybawcy przyrody. Należaleby się tylko zastanowić, czy w tym roz
poczętym szumie medialnym jest w ogóle jakiś sens? Bo ilu z nas zrezygnuje z foliówek, 
sądząc, że jedna więcej nic nie zmieni? Nie oszukujmy się! Jak świat dlugi i szeroki ludzie 
będą zanieczyszczać przyrodę, efekt cieplarniany będzie się powiększać, aż w końcu 
ziemię naszych przyszlych pokoleń zaleją lodowce. Ale co to kogo obchodzi. Przecież od 
zawsze byliśmy egoistami. 

Na koniec maly apel. Kupujmy lniane torby! Nie dosyć, że są ladne, gustowne i trwale, 
to jeszcze przyjazne dla środowiska i przy okazji dla nas. Przynajmniej będziemy mogli 
chodzić po ulicach bez obawy, że jakiś ekolog fanatyk obrzuci nas jajkami. 

Anna Bojko -----------------------------------------
~~) Dnia 05.12.2008r w naszej szkole odbyły się Mikołajki. Każdą 
· •• ,,"_,_.: z klas odwiedził św. Mikołaj wraz ze swoją świtą (czyli świątecz

nie przebranym samorządem szkolnym, z Markiem Praczykiem jako Mi
kołajem na czele) i obdarował słodkościami. Na długiej przerwie odbył się 
apel, na którym przeprowadzony został konkurs na najlepszego renifera. 
Nagroda- dzień rotacyjny- powędrowała do klasy Ie. 

Natalia Dziedzic 
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- Idziemy na "Mądre Dziecko" - mówi 
prowadząc wnuczka z~ajom~. -do _D:Vój
ki. Co to jest "Mądre Dz1ecko ? Na mieJscu 
w świetlicy natrafiam na panią Dagmarę 
Grześkowiak. To młodsza grupa pięcio- i 
sześciolatków. "Mali Odkrywcy" to wstęp 
do starszej grupy. 

Ośmioro dzieci. Pierwszy punkt - cu
kierek na zachętę . 

- Idziemy na nasz dywan czarodziej
ski. Razem z nauczycielką siadają w krę
gu na dywanie .. B!is~o siebie_. Przypo_mi~ 
nają sobie swoje 1m1ona. Kazde z dmc1 
jest zauważone. 

Przypominanie poprzedniego spotka
nia. - Zwierzątka domowe, jakie znacie? 
Czy macie jakieś w domu? Pani Dagma
ra każdemu dziecku poświęca uwagę . W 
tle z magnetofonu cicha muzyka F. Cho-

pina. Jedno z dzieci p ~~.ii~~tvi:!~fL;;;!łi:a~ 
swojego ukochanego 
oglądana , podziwiana. 

T e raz ćwiczenie ko 
Potwierdzanie poczucia betp1ec:zen 
u dziecka, jego należ 
noty. Wyspa 
anem", musimy 
rzecz przetrwania- w grupie. Nie 
się bliskości , na dywanie trzeba się 
ścić - coraz mniejszy jego obszar 
cza nauczycielka, postarajmy się 

Lekcja w formie zabawy. Rozpoznawa
nie wyrazów. Kilkanaście tabliczek, które 
dzieci "czytają ". To tzw. globalne czyta
nie. Odejście od tradycyjnej nauki czyta
nia przez literkowanie. Metoda jest bar
dziej efektywna. Uczy się dziecko c~y~a
nia całych wyrazów od razu. Pozna]ą Je, 
wielekroć używane przez nauczycielkę, 
wieloma zmysłami. Słyszą je, widzą napi
sane na tabliczkach , które dotykają rącz
kami. Pracę obu pólkul mózgowych syn
chronizuje się poprzez specjalne ćwicze
nia, jak np. żonglowanie piłeczkami. Za
chęca się do rysowania obiema rękami. 

Pójście za dziecięcą wyobr~źnią.- Co_ 
jest nam niezbędne na naszej bezludnej 
wyspie? Trzeba wymyślić sposób na upo
lowanie zwierzęcia. - Jakie macie pomy
sły? 

Postaci z przeczytanych przez mamy 
bajek, telewizyjne dobranocki i popular
ne dziecięce komiksy. Pani Dagmara daje 
się wypowiedzieć dzieciom. Zachęca 
dziewczynki, by również powiedziały coś 
od siebie. W założeniu dzieci mają mieć 
możliwość w różny sposób wypowiedzieć 
siebie. Głębiej uświadomić sobie swoje 
"ja". l wykorzystać do zabawy całą swoją 
osobowość. Emocje, to ważne , by nie były 
schowane. Wyrabiać w dziecku przeko
nanie, że wszystko potrafi, że sobie da 
radę . Umiejętnie podtrzymywać wiarę we 
własne siły. 

Starsza grupa "Mądrych Dzieci ". Pani 
Dorota Grzeskowiak prowadzi z nimi za
jęcia już drugi rok. Rozmawiam z rod~i
cem. Dlaczego przyprowadza tu swoJe 
dzieci? - Zacieka~i/a mnie nauka szyb
kiego czytania, lepszego przysw_~j~ni~ 
wiadomości. Dzieci muszą się rozWija c tez 
poza szkolą . Dużo dobrego słyszalem o 
pani Dorocie ... Skąd?- To małe miasto, 
od ludzi. . 

Czas nieuchronnie płynie jak rzeka. 
Ambitny tekst z Hojmara von Ditfurtha 
"Dzieci wszechświata". Myślę, czy nie za 
poważny ... Elementy starożytnej filozofii, 
Heraklit dla kilkuletnich dzieci. 

Pani Dorota - Podejdźcie dzieci, bli
żej... Zobaczymy, jak zachowa się z mo-
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czona nitka oblepiona krysztalkami soli, 
jeżeli się ją podp~li .. : Zaciekawi?ne_miny 
dzieci. Każde zaJęcia zaczynaJą s1ę od 
takich doświadczeń. Żeby przyciąg nąć 
uwagę dziecka. Pokazać coś i nauczyć -
metodą poglądową. Dzieciaki opowiadają 
o tych doświadczeniach potem w domu, 
koleżankom . Zapam i ętują . 

Czytanie aktywne. Z wykorzystaniem 
rysunków zrobionych przez dzieci na mar
ginesie- piktogramów ilustrujących tekst. 
- Opowiedz, o czym jest tekst ... nie, nikt 
nie kazał ci się nauczyć go na pamięć .. . 
Własnymi słowami , zachęcając do po
prawnego budowania zdania. 

Króciutka rozgrzewka w ramach dwu
zinnych zajęć . - Wyciągnijmy ręce ... 

dotlenić mózg. 
spostrzegawczości. Mózg nie 

l 

ma swoje drugie 
. Dzieci znajdują między 

elementów. Jako nagrodę 
zadania każde wybiera z 

rku. Z taśmy ci-

- Przez orzvoadek 
o zajęciach. Przyszlam or-
ganizacyjne. Stwierdziłam, że . . po-
mysł. Widzę postępy w czytam u. Ama ma 
większą chęć do uczenia się i lepiej rozu
mie, co czyta. 

Pani Baczyk mówi do dzieci tylko po 
angielsku. W normalnym tempie, nie za 
wolno, nie za szybko. Pytam potem, czy 
te dzieci już długo uczą się języka. Nie, 
niedługo ... Widzę po minach, że rozumieją 
polecenia. Rozumieją język mów_iony. 
Sześcioro dzieci w grupie. Pozna]ą od 
razu cale wyrazy. Znają bardzo dużo słó
wek ... Czasowniki , rzeczowniki. Pani Ka
tarzyna ilustruje nowe słowa gestem, po
kazuje, jaką długą trąbę ma słoń , jak wy
gląda człowiek, którego boli ząb. Jump 
znaczy skakać- grupa, razem z nauczy
cielką, prezentuje znaczenie słowa ... Jak 
robi małpa? .. Dzieci dobrze się bawią. 
Atmosfera jest swobodna. Spontaniczna, 
ale jest też dyscyplina. l praca. Wszyst
kich, dzieci, nauczycielki. .. Dla każdego 
dziecka jest też , co jak zauważylam jest 
tu normą , cukierek. Mała słodka nagroda 
za pracę. 

Anna Grześkowiak uczy znaków Zo
diaku i nazw planet Układu Słonecznego , 
ich wzajemnego względem siebie położe
nia, metodą kojarzenia- tu z różnymi czę
ściami ciała, ze zdarzeniami. Przynosi to 
efekty, wiadomości wchodzą do głowy . 
Ośmioro dzieci nie nudzi się na tej lekcji. 
Można w ciekawy sposób mówić o fizy
ce. O energii elektrostatycznej. Na pew
no polubią ten temat, poprzez skojarze
nie z "przyklejonymi" do ścian balonika
mi, które energicznie pocierane o nie przy
ciągają papierowe skrawki, jak je nazywa 
pani Anna - pchełki. Każde z dzieci ma 
swój balonik, wykonuje eksperyment. 
Uciecha na twarzach. Jeden z chłopców 
komenderuje swojemu - stój i nie ruszaj 
się! Balonik jest posłuszny .. .. 

Wielotorowe kształcenie . Bardzo 

duże znaczenie na nauka pisania cyfr 
naraz obiema rękami. Potem trzeba ob
rysować całokształt i powstaje "Ludzik". 
Żeby jednocześnie pracowały obie pól
ku le mózgowe. 

Wracam do pani Doroty Grześkowiak i 
jej grupy. Zacznę od końca . Po wizycie w 
S. P. nr 2 kupilam sobie kostki do gry i 
piłeczki do żonglowania. Mam też wskaź
nik do szybkiego czytania. 

Zadania na wyobraźnię . W kwadraty 
dzieci wpisują własną treść , wypełniają je 
rysunkami. Następne zadanie. Wyciąganie 
z własnej pamięci zapamiętanych treści . 
Przyporządkowanie ich liczbom ... Czy to, 
także , wstęp do informatyki. .. Dzięki temu 
lepiej zapamiętujemy liczby, daty, kody. 

Bardzo ważne ćwiczenie. l lubiane 
przez wszystkie dzieci , małe i duże. Żon
glowanie dwoma, docelowo trzema piłecz
kami. - Na piłeczkę nie patrzymy wprost, 
staramy się widzieć jej ruc~ kątem oka ... 
Rozszerzyć pole widzenia. ewiezenie wy
datnie synchronizuje pracę pólkul mózgo
wych. Nie jest prosto, piłeczki uciekają po 
całej sali. -Nie gońcie ich, bierzcie następ
ne z pudla. (do chłopca) -Nigdy nie mów, 
że czegoś nie potrafisz. Cukierek z ko
szyczka. 

Ko' · 

niem ... 
Podobnie jak dzieci, czy 

strukcje liter od razu. Wskaźnik 
nasze oko do pracy. Metoda "kangura 
przeskakiwania po trzy wyrazy, lub wtem
pie, który na razie pasuje twojemu mózg?
wi. Jak wielkie będzie rT]ialo znaczenie 
szybkie czytanie w późniejszej nauce, na 
studiach, nikomu nie trzeba tłumaczyć. 

15 minut takiego czytania codziennie. 
Na koniec zachęcające dzieci do uwagi 

doświadczenie z absorpcją tlenu przez 
spalający się skrawek papieru i tworzą_ce 
się w wyniku tego podciśnienie , które ~cią
ga do pustej butelki ugotowane na m1ękko 
jajko. Myślę , jak wiele intelektualnego wy
siłku wkładają nauczyciele i twórcy progra
mu "Mądre dziecko program nau~i _ cz~ta~ 
nia i rozwoju intelektu" w uatrakcyJnienie, l 
tym samym skuteczność , _uczenia. _ Sięg?
jąc po wszystkie zmysły 1 o.dczuc1a; . boi, 
śmiech , ciepło , zi~no , smaki. .. Ruch 1 za
bawę. Po ciekawość, dziecięcą, .nat_uralną. 
Odnoszone tutaj sukcesy dz1ec1 prze
noszą na szkolne zajęcia . Stają się od
ważniejsze i bardziej aktywne. Wzrasta 
ich poczucie własnej wartości, tego nie da 
się przecenić. Na zajęcia?h nie ma nega
tywnych relacji, jest wzaJemna pomoc. l 
nauka samodyscypliny. Jak mówią panie 
Anna Grześkowiak i Dorota Grześkowiak 
- W dziecku trzeba znaleźć dziedzinę, w 
której jest ono super, taki ?dzie~ziczo~y 
dar. Powiedzieć o tym dziecku 1 pomoc 
mu ten dar rozwijać. 

W S. P. nr 2 zajęcia " Mądre dziecko" 

Str. 33 

metodą Domana prowadzi 7 pań nauczy
cielek z naszych międzyrzeckich szkól, po 
kursach i szkoleniach w Akademii Nauki w 
Poznaniu filia w Międzyrzeczu. Akademia 
istnieje 15 lat. . 

Znajoma o swoim wnuczku - Kamflek 
przychodzi po tych zajęciach taki ... zado
wolony. 

METODA GLENNA DOMANA 
Glenn Doman - amerykański fizykote

rapeuta, twórca metody wczesnej edu~a~ 
cji - metody opartej o naturalne zdolnoSCI 
szybkiego uczenia dzieci w wieku od _o do 
5. Glenn Doman jest absolwentem Uniwer
sytetu Pensylwania z 1946 roku. W latach 
194 7- 1950 wraz z neurochirurgiem T em
ple Fay, Robertem Domanem, Carlem H. 
Delacato utworzył grupę badawczą pracu
jącą nad opracowaniem skuteczniej meto
dy rehabilitacji dla ludzi z uszkodzeniem 
mózgu. W 1955 roku założyłinstytut Osią 
gania Ludzkich Możliwości w Filadelfii . 

" Nie ma korelacji pomiędzy uszkodze
niem mózgu a inteligencją, natomiast ko
relacja istnieje pomiędzy uszkodzeniem 
mózgu a zdolnością przekazywania inteli
gencji ( .. .)Dziedziczenie genetyczne nie 
decyduje o rozwoju i sprawności mózgu w 
tak dużym stopniu jak środowisko bogate 
w różnorakie bodźce stymulujące " (z wy
kładów w Filadelfii w Instytucie Osiągania 
Ludzkich Możliwości - Glenn Doman. 

Glenn Doman opracował metody ma
jące usprawnić dzieci głównie z poraże 
niem mózgowym, a także stymulować w 
najbardziej optymalny sposób wrodzony 
potencjał i możl iwości mózgu małego 
dziecka dla rozwijania jego inteligencji . 
Opublikował wiele opracowań , w których 
zawsze podkreśla fakt, że: 

Każde dziecko w momencie urodze
nia"ma większą inteligencję potencjalną niż 
inteligencja, której używał Leonardo da 
Vinci. Świat uważał, że wzrost i rozwój 
mózgu jest faktem z góry ustalonym i nie
mienialnym, wp(qe,!Rkzeciwnie - ~zrost i 

{ (Jlózgu j~~tftrgcesem dynamicznym 
i#'si.~1~f12[o'ęniającym. Jest to proces, 

-- · ···\~"'Tać zatrzymany. Jest to pro-
yć,zwolniony. Ale najbar
•. ··<7 · ,, oces ten może 

'z"a~tać · przyspiesze-
nia tego- :v daje_" W•· zieciom wzro-
kowe, słuchoWę ( dotykowe informacje o 
zwiększonej częstotliwości, intensywności 
i trwaniu zgodnie z systematycznym spo
sobem, w jaki ludzki mózg rośnie. " lm 
wcześniej zacznie się proces usprawnia
nia lub nauczania dziecka tym będzie on 
łatwiejszy , szybszy i przyniesie wiele suk
cesów, inteligencja to w zasadzie produkt 
trzech zjawisk: umiejętności czytania, 
umiejętności matematyki , pewien zasób 
wiedzy encyklopedycznej. 

Metody nauczania małych dzieci. 
"Małe dzieci raczej uczą się niż bawią 

lub jedzą . Można je nauczyć absolutnie 
wszystkiego, co prezentuje się im w spo
sób rzetelny za pomocą · faktów - fakty są 
podstawą wiedzy ". 

Glenn Doman: "Wprowadzenie proce
su nauczania od najmłodszych lat (a na
wet miesięcy) jest bardzo trafne, ponieważ 
im młodszy mózg tym większe ma poten
cjalne możliwości. 

Do szóstego roku życia następuje rze
czywisty rozwój mózgu, dlatego im mlo~
sze dziecko, tym szybciej i latwiej przyswaja 
sobie nowe informacje dostępne w otacza
jącym je środowisku, jak i te, które prząka
zuje się mu w sposób celowy". 

Iwona Wróblak 
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Dowódca ! 7. Wielkopolskiej Brygad~, ~.fu.ech~?~owane~ ;· z · M1ę
~ećza, gen: bryg. Sławomir Wojci~ćhowski, · "W dniach ' .•. 2~-26 
listop~cł,a br., p~ebY\\'flł ~ . wzYtą w Mommelone; .,we .Francji,•gdzie 
jego żołnierze ,uczestniczą w najwię!is ćwiczeniu Eur 
~ominoiiEffórt 2008 (CEOS). 

W raflla~h· Dnia Dostojnych . Gości bazę . o .. W1ę .• ~~I? 'pr~.e~ • •. .•.•.. , W~.ed-· 
S!(l{Vicięli pań s~ Unii Eu~ppęjs~iej i ~{\TQ;·,.Qpecą[byli ~lfX9R~j§cy,. pqli
ty'cy, .członk9~ie P·(lrlafllentów, dyplofU(lci; ?zefSz~a9u·.~.ęneralt;~~i~i<lP~ji, 
o~<l~ ·4Q igęnerałów różny~ p. , parodpwo~si: . \VI.~.W . pni7,p.~(l~ję;, sz~r~.ęj ~·~(lB~~ 
zpać . ~ię ~e . str~kturąoraz . z<lda~.iami realizowan~.iniJ?r~~.~ .. ~·~r8.k?r-pHs,~ .• 
tąkż~ ··~·~··· szc~.egółami t~aJą9ęgo'.cw.i~zenia CĘ9.8.t.YJ,śifyf{cy ~Y~~'t.iJi fhiej~ 
sca pracy po~zczeg?lnych szt(lbów i do:vód~~·'' tob(lc.~li na ~ł~.~n~ gezy· 
jak Pf.~epst(lwiciele 20 różnych pań.stw, prezentuJący: o?mi~ru1b kultury, 
~acho'Yapia 'i doświadczenia, ·· potrafią spra:vnie . i ~s~utecznie "wępółpraco~ 

"wać 
.. Generał.~ojciech,owskl pozo 
: Q.pwi~·dzic.: syvoich podwłidny~ht;a stanowi~;Ku : ą~m'<)d~:enia PIJt:s~ueJ ;p t 

gady; ,~otQierze~ 17WBZ zrelacjońo'Yali do·wódc,r.ibrv~!adlv. a:KtualJ:]lą ~;ynF, 
a<::ję ,pr(lzprowag~onę działan!a. ·• Szefowie p()~:;zcteJ;~ól!lych kórrtórek .sz1ta 
b'u przedstawili swoje spostrzeżenia i pierwsze. 

oęqą yvła~~.!wie :vY~nzy~tane do, jeszcze ·····' .••...... ···•·· ··•···••···· .. •... ,.. .·. { ... ·. . y.rojsk~mitpa współczesnym pol~ walki.' ~rzy ,, pkazji ~pptkania ,. ze,swoJm qo-
fs)dcą: 'żołnierze zł~żyli mu ży<:;zenia i gratula5j~ z ó~a~ji nofUinafjLna 
stopięń · generała brygady, która · li1iała "miejsce.; podczas. obchodów· Dnia 
l'f:ieppq!egłoś~i w yY arszawie" .. dJVa,. tygodnie.':vc~eśn.iej. '!!! :, ..... ?> ········.iii!)<1.:\ .:t 
; q,ęn::J~ryg . . Słayvo!J1it.>Wojciechoy.rski rOZfU(l"Giał .Hkże .z • dow9gc~ kpr

pusu, hf~~pańskifll g€m: . . b~oni Pedro.,,.,Pitarch~m:t1;?9.yt9c1cawojs~ ~urpp~j
s~iph .9~\(d~o chwali,ł z~angażoyvanie, go~yviadcteHi,a, .pr(lz p~of,ęsjgQaliżm 
żołnier~,z-:·17WBZ. ówił także dużo o .dalsze· ws ół racy jednostki z E: li . .",,·>" ..•••...•... , }tt 

Przekazano 
dowodzenie 
PKWCzad 

29 listopada w bazie 
North Star koło lriby 
przekazano dowodze
nie w Polskim Kontyn
gencie Wojskowych w 
Republice Czadu. Płk 
Maciej Siudak zastąpił 
na stanowisku dowód
cy PKW płk Wojciecha 
Kucharskiego. 

W uroczystości oprócz 
żołnierzy stacjonujących 
na co dzień w głównej 
bazie PKW Czad uczest
niczyli również oficero
wie z grupy przekazania 
dowodzenia, którzy przy
byli z Polski, by nadzoro
wać proces zmiany cza
dyjskiego kontyngentu. 

Obecni byli również chor. sztab. Philippe Oh and- starszy narodowy 
23 - osobowej grupy żołnierzy francuskich stacjotmjących na co dzień w 
North Star oraz przedstawiciele oenzetowskiej misji MINURCAT, a wśród 
nich mjr Marco Guerrom z Ekwadoru i kpt. Dariusz Mioduszewski -
jedyny Polak pracujący w tej misji. W swoim wystąpieniu otwierającym 
uroczystość przewodniczący delegacji płk Mirosław Potocki z Dowódz
twa Operacyjnego SZ RP podziękował dowódcy I zmiany PKW Czad oraz 
wszystkim żołnierzom za bardzo dobrą służbę w ekstremalnie trudnych 
afrykańskich warunkach i powiedział, że "w Dowództwie Operacyjnym na 
bieżąco analizowaliśmy rozwój sytuacji w strefie odpowiedzialności PKW 
Czad oraz działania podejmowane przez kontyngent- nigdy się na was nie 
zawiedliśmy". - Tyle o nas wiemy, na ile nas sprawdzono. Zołnierze pierw
szej zmiany mogą być naprawdę dumni ze swoich dokonań, bo pokazali, że są 
w stanie zrealizować wszystkie stawiane im zadania - podkreślił przewod
niczący grupy przekazania dowodzenia. - Sprawdziliście się wznosząc od 
podstaw polską bazę w niezwykle trudnej strefie klimatycznej pomiędzy afry
kańską sawanną i pustynią, a potem wypełniając zadania mandatowe po
stawione przez ONZ, gratuluję Wam -zakończył swoje przemówienie płk 
Potocki . Dowódcy I i II zmiany PKW Czad podpisali protokoły przekaza
nia dowodzenia. Płk Wojciech Kucharski zwracając się do swoich pod
władnych złożył im serdeczne żołnierskie podziękowania za wspólną służ
bę.- Nigdy się na was nie zawiodłem, dziękuję wam za to- powiedział.
Dla mnie jako dowódcy najważniejsze jest to, że wszyscy moi podwładni cali 
i zdrowi wracają do swoich rodzin. jestem naprawdę dumny, że mogłem wami 
dowodzić - zakończył płk Kucharski 

W pierwszej Zp1ianie PKW Czad brało udział prawie 50 żołnierzy z 17. 
Wielkopolskiej Brygady Zmechanizowanej z Międzyrzecza i Wędrzyna. 

Tekst i foto: mjr Krzysztof Plażuk 
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bryg. Sławomir ~ojs!,eclłowski. Przez tr~ dni: kilkudziesi,ęciu oficeró 
ramienia . NATO, ' d~P~t:,t~~entu kpntrolr 1'1.Q.~.;, q.raz. Dowództwa W o 
Lądowych spraW'?z~łÓ. sfo~ień . przygotowm:li~ :. J?,,~!eli.9~l1jd9 .. realifącji 
dań zgodnie z jego ·przeznaczeniem. Podsuinowującos!atnie mies1ą 
działalności brygady;· można stwierdzić, że pyły one skoncentrowane na 
bardzo intensywnym szkóleniu l bpzmotZRz. W związku z powyższym 
kogo nie powinna dziwić, zasłużona ocena - bardzo dobry, która otwiera 
batalionowi drogę na wyższy poziom zaawansowania. Już w 2010 roku, 
wraz z komponentami z Niemiec, Słowacji, Litwy oraz Łotwy batalion stwO
rzy Grupę Bojową Unii Europejskiej i przystąpiądo półrocznego dyżuru . . 

W środę, lO grudnia, w ostatni dzień kontroli, ćwiczących żołnierzy z'.: .. 
lbpzmotZRz odwiedził Dowódca WojskLądowych, gen. broni Waldemar ; 
Skrzypczak oraz dow?dca 11. Lubuskiej Dr\vizji Kawalerii Pancernej; gen:'' 
dyw. Paweł Lamla. Dowódcy mięli okazję sprawdzić stopień przygotowa- '~ 
nia i wyszkolenia bojowego batalionu. Szkolenie składało się z trzech za
sadniczych elementów, z którymi żołnierze mają możliwość spotkać się ·· 
podczas prowadzenia działań bojowych. Pierwszy polegał na przemiesz
czeniu się kompanii piechoty zmotoryzowanej do rejonu wyjściowego. Żeby 
jednak wszystko nie przebiegało tak gładko, pa}rorczołowy napot~ał za: ' 
walę leśną, która jak się później okazało, była zaminowana. Drużyna roz- ,; 
minowania usunęła przeszkodę umożliwiając po<:Ioddziałom kontynuowa- 1 
nie marszu. DrugillJ ~tapem było wystaw~~pie.lJpezpi.~czenia, któretp 
wykryciu i nawiązaniu kontaktu ognioweg'o; zwrzeciwnikiem · wezwał 
wsparcie w sile plutóriu, 'a następnie razem odljyli ćwiczenie w kierowa 
niu ogniem w obronie. Ostatnim etapem było wyjście plutonu do pościg . 
za wycofującym się przeciwnikiem z pozorowanym zniszczeniem jedneg 
z wozów i ewakuacją rannych z pola walki. Dla zachowania maksymalne 
go realizmu i przygotowania żołnierzy do widoku krwi, do pozoracji zast 
sowano zwierzęce wnętrzności. Pornocni ,w tym przypadku, jak zwykle , 
okazali się członkowie Społecznego Sztabu Ratownictwa Medycznego 'z '' 
Międzyrzecza, którzy. pomogli w praktycznym J)rzygotowańil1 pozor~sji.)~ 
Na poligonie zaprezef1tO\\Jano także wyposażeQi~ 'prużyriy'piechotyZDJO;~~ 
to ryzowanej, ·· strz~lcówvyryborowych oraz . radąr{ pola. walki. Ćwiczenie' ~o'!§ 
było jednym z ~statnich elementów kończącyc~zgrywanie grupy zada7 
niowej. 

Ostatni raz przysięgali z poboru 
-Żołnierze! Przed chwilą, w obecności waszych najbliższych, uro

czyście złożyliście przysięgę wojskową. To niezwykle doniosły mo
ment w życiu każdego z was. To także ważna chwila dla naszej Bry
gady oraz Wojsk Lądowych. Dzisiejsza uroczystość podsumowuje 
epokę armii z poboru, w przeddzień pełnego uzawodowienia. Je
stem przekonany, że wielu z was będzie kontynuować dalszą drogę 
rozwoju osobistego i zawodowego w szeregach l 7. Wielkopolskiej 
Brygady Zmechanizowanej (17lł'BZ) jako żołnierze zawodowi.- zwró
cił się do nowo mianowanych żołnierzy dowódca l 7WBZ, gen. bryg. 
Sławomir Wojciechowski podczas uroczystej przysięgi, która odby
ła się 13 grudnia br. na Rynku w Międzyrzeczu. 

Ostatni miesiąc był dla tych wszystkich młodych mężczyzn okresem 
intensywnego szkolenia unitarnego. W tym czasie udało im się opanować 
niezbędne podstawy żołnierskiego rzemiosła, takie jak: strzelanie, elemen
ty taktyki czy obrony przeciwchemicznej. Najlepsi dostąpili zaszczytu sym
bolicznego złożenia przysięgi wojskowej na sztandar jednostki. Tym ra
zem byli to szer. Maciej Radziszewski, szer. Marcin Miłodrowsi, szer. 
Maciej Buła oraz szer. Piotr Plachimowicz. 

Wielu z tych, którzy ślubowali "służyć wiernie Rzeczypospolitej Polskiej" 
nie czekało na pobór, a świadomie wybrali mundur, gdyż na dłużej pragną 

się związać z międzyrzecką jednostką.- jestem absolwentem liceum o profi
lu wojskowym i bardzo podoba mi się w wojsku, dlatego zdecydowałem się 
zgłosić na ochotnika. -przyznał szer. Maciej Radziszewski z dywizjonu prze
ciwlotniczego z W ędrzyna. - Rodzice szanują mój wybór i są dumni, że będę 
żołnierzem zawodowym Wojska Polskiego. - dodał szeregowy. 

Na zakończenie uroczystości wszystkich przysięgających pobłogosła
wił kapelan parafii wojskowej w Międzyrzeczu, ks. kpt. Mariusz Antczak. 
- Dzisiejsze błogosławieństwo jest wezwaniem Bożej pomocy w pełnieniu żoł
nierskiej służby dla dobra wspólnego- dla dobra naszej Ojczyzny. - podkreślił 
ksiądz kapelan. 

Przysięgę uwieńczyła uroczysta defilada, podczas której przygrywała 
orkiestra reprezentacyjna z 11. Lubuskiej Dywizji Kawalerii Pancernej z 
Żagania. 

Tekst: kpt. Szczepan GŁUSZCZAK 
Foto: chor. Łukasz OLSZEWSKI 

Odkazić b~: walczyć 
Podczas prowadzonych działań · l. kompania piechoty zmotory

zowanej (lkpzmot) z ;l7. Wielkopolskiej Brygady Zmechanizowa
nej w wyniku zastosowania przez przeciwnika broni chemicznej, 

;uległa stweniu': śro~lf!iili VX . ~ Ze '\Vzgłędu , ~a skalę skażenia oraz 
potrzebę • szybkie,~?;" p~~cenia ,. zdolno~~i (bpjowej pododdziału 
}:>odjęto decyzję o;tiżyciu ·· 11. kompanii chemicznej (llkcherri) do 

iJirzeprowadzen~a· całl{o"1tej likwidacji skażęń uzbrojenia i sprzętu ' 
\wojskowego oraz .st:al'lów: ... osobowych skażonych · pododdziałów. Na 
i szczęście ten dnłmat)rcziiy scenariusz to tylko .. wspólne manev\.rry 
·lubuskich żołnierzy, które odbyły się na poligonie w Międzyrzeczu. 

Ponad 100 żołnierzyi kilkanaście transporterów Rosomak zostało pod
'danych · ?abiegom odka*ania. Specjalistyczne urządzęnia oraz odpowied
nio przeszkolony i wyp9sażony personel z llkchem rozwinął tzw. kompa
nijny, Punkt · Likwid,acji;I Skazeń. - Wykonaliśmy likwidację skażeń sprzętu 
lekkiego, ciężkiegó ~ orai' ludzi. Na punkcie rozctzielczym ludziei sprzęt był 
klasyfikowany i przypisywany do odpowiednich placów likwidacji skażeń. -
zaznaczył zastępca dowódcy llkchem, por. Łukasz Nocek. 

Likwidację sprzętu lekkiego przeprowadzono za pomocą instalacji roz
lewczych IRS-2M oraz IRS-2C, na których likwidacja skażeń została prze
prowadzona w pięciu, kolejnych etapach. Na początku, silnym strumie
niem wody usunięto z powierzchni pojazdu i podwozia resztki błota, ku-
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Spotkanie Wigilijne grupy 
integra~yjnej z Przedszkola nr 4 "Bajkowa Kraina" 
Święta Bożego Narodzenia to najpiękniejszy okres roku, jest to szczególny czas. 

Czas składania życzeń, śpiewania kolęd , wręczania prezentów. Dbamy oto, aby wszę
dzie widać było choć iskierkę nadchodzących świąt. Tak też jest w naszym przedszko
lu, pięknie ustrojone wita wszystkich niezwykłą atmosferą . Jak co roku w okresie świą
tecznym nauczycielki wraz z dziećmi zorganizowały wigilijne spotkanie dla rodziców. 
Dzieci z pomocą pań ustawiły wigilijny stół, tradycyjnie przykryty białym obrusem, a na 
nim opłatek leżący na sianku i świąteczny stroik. 

Uroczysta atmosfera udzieliła się wszystkim, także dzieciom, które czekały na za
prezentowanie "Jasełek". Przedszkolaki wprowadziły nas w atmosferę świąt, opowia
dając o narodzinach Pana Jezusa. Można było zobaczyć szopkę, do której przyszli 
pasterze oraz trzej królowie z darami, Maryję z Dzieciątkiem oraz Józefa, anioła, gwiaz
deczki. Odtwarzane role przez dzieci są ważnym przeżyciem dla małych aktorów jak i 
ich rodziców. Dzieci z wielkim zaangażowaniem mówiły swoje kwestie a atmosfera śpie
wanych kolęd udzieliła się także rodzicom , którzy przyłączyli się do wspólnego kolędo
wania. Było bardzo świątecznie, wszyscy czuliśmy się wyjątkowo . Wigilia to szczególna 
uroczystość w naszym przedszkolu, to wydarzenie, które integruje dorosłych i dzieci. 

Nauczycielka grupy V: Anita Walczyk 
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Wigilia w Przedszl<olu nr 4 
~~Bajl,o-w-a Kraina~~ 

18 grudnia w Przedszkolu nr 4 " Bajkowa Kraina" odbyło się spotkanie 
wigilijne dla wszystkich dzieci i personelu przedszkola. Wszyscy zebraliśmy się w jed
nej sali, aby wspólnie świętować. Tegoroczne spotkanie opłatkowe przygotowały dzieci 
z grupy III i V z paniami Ewą Pabińską, Ewą Wachowicz, Urszulą Skrzypczak, Anitą 
Walczyk. Przy pięknie przygotowanym stole pani Ewa Pabińska opowiedziała o tradycji 
świąt Bożego Narodzenia. Wysłuchaliśmy wierszy i obejrzeliśmy "Jasełka" przedsta
wione przez pięciolatki. Następnie złożyliśmy sobie nawzajem życzenia i zasiedliśmy 
do stołu, gdzie czekał barszcz czerwony i uszka z grzybami. Kolędy płynące z płyt , 
dekoracje i piękny występy dzieci wprowadziły nas w świąteczny nastrój. 

Nauczycielka grupy V: Anita Walczyk 
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W. ramach projektu Dyskusyjne 
Kluby Książki l grudnia 2008 go
ściem Wojewódzkiej i Miejskiej Bi
blioteki Publicznej w Gorzowie 
Wlkp. była pani Hanna Bakuła. 

Grupa aktywnych "klubowiczek" 
(D KK- Biblioteka Publiczna) z Mię
dzyrzecza nie mogła więc przepu
ścić okazji by spotkać się z polską 
malarką i pisarką . 

Pani Hanna Bakula jest autorką 
kilkudziesięciu wystaw malarstwa, 
rysunku i rzeźby ceramicznej w kra
ju i na świecie. Studiowała malar
stwo pod kierunkiem profesorów 
Eisbicha, Kobzdeja, Tarasina w war
szawskiej Akademii Sztuk Pięk
nych. Przez klika lat (1981-1989) 
mieszkała w N owym Yorku, gdzie 
m.in. projektowała scenografie i ko
stiumy dla awangardowego teatru 
"The Kitchen". Wyróżniono ją za to 
nagrodą "Off Brodway". Jest rów
nież laureatką Festiwalu Malarzy 
Słowiańskich w Nowym Yorku. 

W 1990 roku wróciła do kraju, 
gdzie rozpoczęła współpracę z mie
sięcznikiem "Playboy" i "Uroda" pi
sując do nich felietony przez kilka
naście lat. Zaprojektowała też kostiu
my do "Carmen' w warszawskiej 
Operze Narodowej. W 1997 założy
ła własną fundację, propagującą kul
turę polską za granicą. Fundacja zaj
muje się domami dziecka w Kiel
cach i na Gołotczyźnie. Od począt
ku, co roku fundacja organizuje Fe
stiwal Muzyki Franciszka Schuber
ta w Warszawie z udziałem najwy
bitniejszych europejskich artystów. 

Mieszka w Wilanowie, dużo pod
różuje, gra w brydża i jeździ na ro
werze. Uchodzi za osobę kontrower
syj ną. Podczas spotkania autorka 
opowiadała o swojej pracy malar
skiej. Tłumaczyła, dlaczego nazywa 
się ją Witkacym w spódnicy. Podo
bieństwo leży w sposobie portreto
wania, wykorzystywaniu pasteli oraz 
technice zbliżonej do impresjoni
zmu. Bakula zdradziła, że malowa
nie zaczyna od elementów ubrania, 

na przykład od guzika, a twarz zo
stawia na sam koniec, kiedy już "mo
del zmęczy się robieniem swojej 
najlepszej miny" i stanie się prawdzi
wy. Czasem na życzenie modela 
wprowadza niewielkie poprawki -
zmniejsza nos, powiększa biust. 
Malarka niekiedy zaczepia na ulicy 
kobiety z pytaniem, czy zechciały
by jej pozować do portretu. Dotąd 
żadna jeszcze nie odmówiła. "Por-

tret to tańsza forma grobowca" -
dodała artystka. Artystka posiada 
własną firmę portretową. jest au
torką portretów m.in. Grace Jonem, 
Liv Ullmann, Daniela Olbrychskie
go, Agnieszki Osieckiej, Kory, Be
aty Tyszkiewicz i innych. 

Zgromadzeni fani zadawali Baku
le pytania, q o tyczące jej działalności 
oraz podejścia do życia. Artystka 
odpowiadała z właściwym sobie po
czuciem humoru, przytaczając licz
ne anegdoty. Była mowa o młodo-

. ści za czasów Gierka, ponadczaso
wej przyjaźni z Agnieszką Osiecką, 

DEBIUTY 2008 - eTwinning 
W ostatnim wydaniu "Kuriera Międzyrzeckiego" informowałyśmy o rozpoczętej współ

pracy w ramach projektu eTwinning ze szkolą niemiecką z Weiblingen. Wspólnie tworzy
my blog, wymieniamy się zdjęciami , mailami a ponad to uczniowie piszą tradycyjne listy. 
W działaniach typowo informatycznych wspiera nas, zawsze gotowy do pomocy Tomasz 
Bączkowski. To dopiero początek współpracy. Planów mamy wiele. 

Wszystko toczy się , póki, co niesamowicie szczęśliwie. Po pierwsze projekt trwa, a po 
drugie nasze Gimnazjum otrzymało za niego wyróżnienie. W konkursie Debiuty 2008 otrzy
maliśmy pierwsze wyróżnienie w Polsce za budowanie kompetencji międzykultu
rowej we współpracy młodych Polaków i Niemców. Jest to sukces nie tylko szkoły i 
koordynatorek projektu, ale przede wszystkim młodzieży, która chętnie uczestniczy w tego 
typu inicjatywach, dając z siebie bardzo wiele. W czasie tygodnia eTwinning w szkolnej 
galerii zawisły plakaty wykonane przez zdolnych, nie tylko językowo, ale i plastycznie 
uczniów klasy li B- Natalii Jaruty, Kasi Maciejewskiej, Mariki Stańczyk, Moniki We
sołowskiej, Klaudii i Michała o. Fakt, że tak 
wielu szkól to właśnie 
nam przypadło wyróż
nienie, dodał nam skrzy
deł i zmotywowal do 
dalszej pracy. Będziemy 
wszystkich czytelników 
na bieżąco informować 
o jej przebiegu! 

Koordynatorki -
Joanna Kozakiewicz i 

Renata 
Marcinkawska 

miłości, feminizmie, współczesnych 
mediach. Z Internetu radzi korzy
stać tylko kiedy trzeba. Lepiej prze
czytać dobrą książkę i spotykać się 
z życzliwymi ludźmi. Nieznośni 
komputera, uważa je za zło koniecz
ne. Czaty, randki i inne oszukaństwa 
panujące w sieci degradują człowie
ka wrażliwego. Takie np. kupowanie 
książek przez Internet: ,,A pójść sa
memu do księgarni, a powąchać ten 

zapach, a poprzewracać strony ... ". 
A właśnie książki, przecież to one 

sprowadziły nas na spotkanie. Pani 
Hanna napisała kilkanaście książek 
m.in.: "Idiotka", "Hazardzistka", 
"Ostatni bal. Listy do Agnieszki 
Osieckiej", "Tajski masaż", "Hania 
Bania", "Sekrety". 

Największe zainteresowanie 
wzbudziła książka "Hania Bania" 
(polecam na zimowe wieczory). To 
zabawna historia inteligentnej, łako
mej dziewczynki, jedynaczki z pie
kła rodem z PRL-em w tle. Powieść 
ma charakter autobiograficzny, uzu-

pełniona kolażami i rysunkami pisar
ki. Na końcu książki znajdziecie pań
stwo charakterystyczne dla tamte
go okresu przepisy kulinarne, ide
alne do zrobienia przez dzieci. 

Pisarka zapowiedziała, że już nie
długo ukaże się druga część przy
gód Hani Bani- "Królowa samby". 

Pani Hanna zachęcała również 
do przeczytania książki "Ostatni bal 
-listy do Agnieszki Osieckiej". To 
wspomnienia niezwykłej przyjaźni 
Hanny Bakuły i autorki "Małgośki". 
"Ciągle ktoś się zabiera do książki 
o Tobie, wszyscy się strasznie biją, 
a trzeci korzysta i to będę ja" - pisze 
w jednym z listów Hanna Bakuła. 
Listów pisanych dopiero teraz i tych 
z przeszłości. Autorka była wielbi
cielką Osieckiej z gatunku tych, któ
re znają na pamięć wszystkie piosen
ki. Całość uzupełniona fotografiami, 
opatrzonymi dowcipnymi komenta
rzami. 

Nie zabrakło też pytań o naj
nowszą książkę pt. "Sekrety", napi
saną wspólnie z Anna Ibisz (naczel
na J oy-a) i Anną Klarą Majewską 
(eks felietonistka Gali) . To zbiór 
dowcipnych wypowiedzi na te same 
tematy trzech przyjaciółek w wieku 
30, 40, 50 lat. W sumie w książce 
znajdziecie państwo 46 ciekawych, 
osobistych zwierzeń kobiet w róż
nym wieku. 

Autorka nie lubi też wysokich lu
dzi , bo w ich towarzystwie czuje się 
nieswojo. "Zresztą teraz porobiło się 
tak, że dziewczyny mają być wyso
kimi, wychudzonymi i smutnymi 
wieszakami, tak żeby się kolegom 
podobało". Właśnie kolegom, a wła
snemu chłopakowi. 

Spotkanie zakończyło się podpi
sywaniem książek, a w ogonkach po 
autograf stały nie tylko miłośniczki, 
ale i miłośnicy pisarki. 

Krystyna Pawłowska 
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Do biblioteczki 
regionalnej 
W tym miesiącu po raz pierwszy w ką

ciku "biblioteczki", polecam książkę nie
mieckojęzyczną. "Ostwall" Die vergesse
ne Festungsfront "Oder-Warthe-Bogen" 
(Wal Wschodni, zapomniane umocnienie 
"Odra Warta - Nysa") autorstwa Christel 
Focken jest książką wartą polecenia każ
demu milośnikowi MRU. Oprócz opisu w 
albumie znajdziemy ciekawe zdjęcia, ry
ciny i rysunki. Wydawnictwo Helios. W 
Międzyrzeczu album można zakupić w 
stoisku militarnym na ul. Garncarskiej. 

Andrzej Chmielewski 

Uśmiechnięte blfZ.ie 
Są ludzie, dla których uśmiech dzieci jest bardzo ważny, zwłaszcza w okresie przed

świątecznym . W tym roku, podobnie jak w latach ubiegłych, Zarząd Klubu HDK PCK 
przy ZSR w Bobowieku sprawił wi elką radość dzieciom z kilku miejscowości w naszej 
gminie. Panowie: Paweł Lachowicz, Grzegorz Barszczak, Jarosław Barszczak, Mieczy
sław Popiel , Zbigniew Smejlis, Andrzej Kurtek i Grzegorz Paczkowski postanowili obda
rować dzieci slodyczami. Odwiedzil i Dom Dziecka w Skwierzynie, gdzie w obecności 

Pani Małgorzaty Lichuty - Sadulskiej wręczyli dzieciom upominki, podobnie w Kursku 
zaskoczyli dzieci, którymi opiekuje się Pani Leokadia Sosnowska, w Bukowcu podopiecz
nych Pani Malgorzaty Sloipers, Renaty Majkowskiej, Eugenii Pokolenko oraz Teresy 
Sierociuk. Wizytę złożyli też w klasie "O" w Szkole Podstawowej w Kalawie, którą opie
kuje s i ę Pani Agata Przywoźna . We wszystkich grupach widać było uśmiech na twa
rzach dzieci i ogromne zainteresowanie upominkami. Najmłodsi nie mogli doczekać się 
momentu, w którym będą mogli zająć się swoimi prezentami. Reakcja dzieci na poda
runki bardzo ucieszyła przedstawicieli HDK PCK. Obie strony były zadowolone, a więc 
cel zestal osiągnięty. Dzieci miały kolejny powód do uśmiechu, a Panowie mogli się 
przekonać, że to, czym się zajmują ma sens. Ewa Mielnik 
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Ze6pół "KefF m" w Klubie Garnizo
nowym. Zabawa andrzejkowa 

Wiesława Murawska kierownik klubu Garnizonowego: -" O czy marzy dziewczy
na ... " (pani Murawska dobrze śpiewa ... ) - O mi/ości, szczęśliwej zazwyczaj, oczekiwa
niu na tę milość sprzyjają wróżby .. .Wieczór andrzejkowy wstępnie rozpoczyna krótkim 
recitalem znanych pieśni biesiadnych zespól Kej - Fm. "Pytasz mnie, co ci dam ... " 
Przeboje znane i lubiane z lat 60 i 70. ubieglego wieku. 

Tymczasem główny Wróż (czy Wróżbita ) wieczoru Kacper Wesołowski odczytuje 
każdem u z gości wróżby . Wróży z kart oraz z kości. Odkrywa tajemnice numerologi i. -
Jaka jest twoja gościu data urodzenia ? A więc urodzona jest Pani w totemie Łososia .. . 
Następnie Kacper, z wielką księgą tajemnic w ręku (i tajemniczą miną) , przesiada się 
do następnej osoby. - Kości mówią ... Horoskop celtycki porównuje ludzi do drzew. -
Jaki jest Pana znak Zodiaku? Wróż z przepaską na czole informuje, że Sowa to symbol 
mądrości, a Kruk inteligencji ... Druga odsłona występu kwartetu Kej- Fm to zaprosze
nie do tańca w rytm śpiewanych utworów na parkiecie. W sali tanecznej Klubu Garnizo
nowego para małżeńska w środku. "Baju baj, baju baj, proszę pana ... ". Pociąg dookoła 
sal i. Na stolikach przygotowane do nucenia teksty popularnych piosenek: "Ukraina", 
" Dziś prawdziwych Cyganów już nie ma", "Serduszko puka w rytmiecza cza ". 

Życzenia dla aktualnej solenizantki ze sceny od wykonawców. Wspólna zabawa. 
Andrzejki w Klubie Garnizonowym. 

Iwona Wróblak 

Magiczny wieaór młodych 
talentów w Klubie Garnizonowym 

Magią jest to, co wytwarza, generuje 
ludzki mózg. Polega to na tym, że wycza
rowuje się u znajomych ich twórcze eks
presje, to co im w duszy gra. Czym się chcą 
podz i elić . Magię tą można zauważać lub 
nie, pomagamy w Klubie Garnizonowym 
widzieć rzeczy zwykle też i na takim pozio
mie. Jak powiedziała kierowniczka Klubu 
Garnizonowego pani Wiesława Muraw
ska, która jest animatorką kultury z praw
dziwego zdarzenia - talenty się rodzą co 
chwilę. Piszących, śpiewających, grają
cych, tańczących amatorów i nie- amato
rów Klub Garnizonowy zaprasza .. . Kolej
ny wieczór młodych talentów w sali Klubu. 
Kilka stolików. Rząd krzeseł. Zaproszeni 
znajomi występujących, i ci zaciekawieni 
anonsem na slupach ogłoszeniowych. 

Wystąpić przed widownią , zaśpiewać, 
zaprezentować swój wiersz -jak to jest? 

Jako pierwsza czuje to Magda Ślusa
rek. Śpiewa znany przebój "Biały krzyż". 

Kolej na pierwszą z odslon sekcji teatral
nej pani Jolanty Glury przy Klubie Garni
zonowym. Wiersze Krystiana Michałow
skiego, Edyty Siwek i Hani Sccot - Po
mesnej w inscenizacji. 

Kartki z tekstami -są nimi najintymniej
sze, pisane przez młodych twórców -
życzenia/prośby/apele/krzyki - kartki te, 
cienkie, fruwające, pozornie bez znacze
nia, są rozrzucone między czytających a 
widownię gniewnym gestem. Aktorzy pod
noszą je, przypadkowe, czytają. Zapisane 
sposoby patrzenia na świat. Przeżycia . 

Eksplozje emocji. 

Po porcji poezji chwila z muzyką. Roc
kowy damski zespól w składzie: Kasia i 
Gosia Kmieciak, Karolina Wójcik i Ka
rolina Antonowicz. Perkusja i dwie gita
ry. Dziewczyny mają przygotowanie mu
zyczne. Klan rodzinny Kmieciak obdarzo
ny jest też niebanalnymi glosami. Angloję 
zyczne interpretacje. Kasia, okazuje się , 

umie grać nie tylko na skrzypcach. 
Wystąpi zaraz następny rodzinny ze

spól. Państwo Edyta i Andrzej Terejko. 
Już raz odważyli się zaśpiewać na pierw
szym Klubowym wieczorze młodych talen
tów. Dzisiaj znowu zaśpiewają , każde 

osobno, kilka piosenek. 
Kwartet saksofonowy gra kilka muzycz

nych motywów. Walc klasyczny, utwór jaz
zowy i inne. Za pulpitem czuwa Przemy
sław Podębski. 

Następna scenka sekcji Teatru pani 
Glury. Przez ramię niejako, symbolicznie 
zagląda się młodemu piszącemu w jego 
serce. Ciekawy świat innego człowieka, ści
śnięci w grupę aktorzy właśnie tak czytają 
następną turę tekstów poetyckich -czyichś 
pamiętników okresu dojrzewania. T e wo
łania - czy będą usłyszane? Jak to jest -
stać się smugą we Własnym obrazie? Wier
sze są umiejętnie pogrupowane. Niedlugie, 
nieprzegadane. Dające miejsce na zasta
nowienie, na twórczy niedosyt. 

Pani Edyta T e rejko znowu raczy nas 
swoim ciepłym głosem. "Kocham cię, ko
chanie moje ... ". 

Duet Maciek Przywoźny i Maciek 
Bartkowiak. Co - jak mówią - wytreno-

GARNIZONOWY 
M i cd l y r lt~ •:::/ 

Wielu radosl)ycb przeżyć, 
wewQętrzl)ego spokoju, ll)iłości, 

radości i wytrwałości 
w realizacji zall)ierzeó 

oraz pozytywl)ej el)ergii 
w każdyll) dl)iu l)adcbodzącego 

2009 roku . . 
zyczą praCOWI)ICY 

Klubu Garl)iZol)owego w Międzyrzeczu 

Zapraszamy do współpracy 
i korzystania 

z nowej oferty Klubu 
szczegóły na plakatach i w Internecie 

wali w piwnicznej izbie Klubu Garnizono
wego w czasie prób? Dzisiaj jest ich po
dwójny debiut- kompozytorski i wykonaw
czy- na gitarę i perkusję . Utwory nasyco
ne dźwiękami , gęste rytmem. Z widocznym 
wewnętrznym planem, prawie gotowe do 

słuchania ... Rośnie nam kapela między
rzecka. 

Pani Murawska-zamykając Wieczór: -
Zapraszamy czynnie i biernie na następ
ne wieczory w Klubie. 

Iwona Wróblak 
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TURNIEJ PIŁKI 
NOŻNEJ OHP 

5 listopada 2008 roku, na hali sporto
wej MOSiW w Międzyrzeczu odbył się V 
Halowy Turniej Pilki Nożnej Puchar Ko
mendanta Wojewódzkiego OHP w Zielo
nej Górze. Organizatorami turnieju byli : 

· LKW OHP Zielona Góra, 
- OSziW 4-2 w Międzyrzeczu , 

- MOSiW w M i ędzyrzeczu. 
Do udziału w zawodach zglosilo się 13 

z calego województwa. Fundatorzy pu
charów: Drużynowo 
1. za l miejsce - Puchar Lubuskiego Wo

jewódzkiego Komendanta OHP w Zie
lonej Górze, 

2. za li miejsce- Puchar Starosty Między
rzeckiego, 

3. za III miejsce - Puchar Burmistrza Mię
dzyrzecza, 

4. za IV miejsce - Puchar Kierownika 
OSiW OHP w Międzyrzeczu. 
Puchary indywidualne: 
1. Najlepszy zawodnik - puchar ufun

dowany przez Międzyrzecki Ośrodek 
Sportu i Wypoczynku w Międzyrzeczu . 

2. Najlepszy strzelec · pu
char ufundowany przez Go
spodarstwo Pomoc. Lubuskiej 
Komendy OHP w Zielonej Gó
rze. · 

3. Najlepszy bramkarz· pu
char ufundowany przez Firmę 
"BUD-DREW". 

W murach Hali Widowisko
wo - Sportowej zabrzmial Hej
na! miasta M i ędz yrz ecz, po 
którym Monika Gmerek - kie
rownik OSW w M i ędzyrzecz u 
powitala zaproszonych gości i 
mlodzież , a zastępca Komen
danta Wojewódzkiego OHP w 
Zielonej Górze - Jan Wiśniew 
ski dokona! otwarcia, witając 
serdecznie, życząc sukcesów 
sportowych. Glos równ ież za
brali : 

-Grzegorz Gabryjelski -sta
rosta międzyrzecki, 

· burmistrz - Tadeusz Dubicki. 
Na podstawie wyników rozegranych 

spotkań ustalono: 
l miejsce Gimnazjum nr 2 Międzyrzecz . 
11 miejsce OSiW Strzelce Krajańskie . 
III miejsce SHHP 4-3 Nowa Sól. 
IV miejsce OSiW Międzyrzecz. 
Najlepszy strzelec· Kaczorek Mateusz 

· Gimnazjum nr 2 Międzyrzecz , 
Najlepszy zawodnik · Galus Konrad 

OSiW M i ędzyrzecz, 
Najlepszy bramkarz - Łyczko Paweł 

SHP 4-3 Nowa Sól. 
Zawody sportowe stały na wysokim 

poziomie i dostarczyły sporo emocj i. 
Międzyrzecz zagrał bardzo ambitnie, 
pokazał nieustępliwość do samego koń
ca zawodów ... 

Na zakończenie zawodów gorący i 
smaczny posilek w postaci grochówki. Go
spodarze imprez wszystkim dziękowali za 
wszystko i do zobaczenia za rok, w przy
szłym- 2009 roku . 

Tekst: Kazimierz Kulas 
Foto: Anna Chudzińska 

• Inspektor ds. promocji i kontaktów 
z mediami 

Jak co roku prosimy o głosowanie na najlepszego 
sportowca Międzyrzecza. Czekamy na propozycje. 

Głosowanie w intemecie na stronie: 
www .kuriermiedzyrzecki. p l 

Międzyszkolny Turniej w· Scrabble 
W dniu 24 listopada bieżącego roku reprezentanci z klas pierwszych 

Zespołu Szkół Budowlanych w Międzyrzeczu, Zespołu Szkół Rolniczych 
w Bobowicku, Zespołu Szkół Technicznych wSkwierzynie i Zespołu Szkół 
Ekonomicznych w Międzyrzeczu , uczestniczyli w Międzyszkolnym Tur
nieju w Scrabble. Organizatorami zawodów, które odbyły sie w ZSE w 
Międzyrzeczu, były panie Izabela Haremza i Ewa Wąsie!. Najlepszymi 
znawcami słów okazali się gospodarze. Z wynikiem 217 pkt zajęli pierw
sze miejsce, drugie miejsce przypadło Zespołowi Szkół Technicznych ze 
Skwierzyny (150 pkt), trzecie miejsce - Zespół Szkół Rolniczych (124 pkt), 
czwarte - Zespół Szkół Budowlanych (75 pkt). 
Główną ideą konkursu była integracja młodzieży z różnych szkół, a tak

że rozwój i ćwiczenie poprawności języka polskiego. Gra w scrabble świet
nie rozwija szybkość myślenia, kojarzenia, motywuje młodzież (i nie tyl
ko!) do wysiłku intelektualnego, a przy okazji daje mnóstwo zabawy. 

Sponsorami Turnieju byli : Rempol Sp. z o.o., Pan Tadeusz Taborowski 
właściciel ksiegarni "Bestseller", Państwo Mirosława i Lech Gemborow
scy - właściciele Zakł . Usł.- Handl. "Druk" S.C. orazTVP Sport Warszawa. 
Organizarorzy dziękują sponsorom za pomoc. Dzięki ich hojności wszy
scy uczestnicy Turnieju otrzymali nagrody. Scrabble to fantastyczna za
bawa dla wszystkich , bez względu na wiek, na długie zimowe w!eczory! 

Edyta Siwek i Michalina Slusarek 

PINGPONGOWYCH 
·· ''""'""'-·-"··w=STOŁÓ11V 

W dniach 21-23 listopada 2008 roku w 
RZESZOWIE odbyly się Mistrzostwa Pol
ski Uczniowskich Klubów Sportowych. 

Reprezentantem woj. LUBUSKIEGO był 
zespól ze szkoly podstawowej Nr-3 z Mię 

dzyrzecza w skladzie: Krolina BIAŁOW
SKA i Sandra BIAŁOWSKA, które w ka
tegorii miedziczek (rocznik1996 i 1997) 
zajęly miejsce w przedziale 5-8. Trener i 
zawodniczki bardzo serdecznie dziękują 
osobom, które swoją działalnością i wspar
ciem finansowym przyczynili się do udzia
lu w w/w zawodach są nimi : pani Lidii 
WODNIAK - prezes stowarzyszenia 
"Wspieramy Mlode Talenty"; panu Kazimie
rzowi PAWLISZAKOWI- właścicielowi Tar-

taku; panu Januszowi IWIŃSKIEMU - dy
rektorowi MOSiW; pani Teresie KOMI
NIARCZYK · dyrektorowi SP-3 Między
rzecz oraz Urzędowi .~~inie Międzyrzecz. 

W 111-cim turnieju GP • Krzyża , który 
odbył się w dniu 30 listopada 2008 roku 
bardzo dobre wyniki osiągnęli zawodnicy 
klubu "ROLNIK" Bobowicko. Zwycięzcą 
zostal Filip MICHALSKI, który po zacię
tym pojedynku pokonał klubowego kolegę 
Jana NOWAKA. 

22 miejsce zajął Roman KĘDZIERSKI ; 
23 miejsce zajęła Anna ŻYŁA. 
Startowało 39 zawodników z 4-ech wo-

jewództw. 

W dniu 4 grudnia 2008 roku w PSZCZE
WIE zostaly rozegrane Mistrzostwa Po
wiatu w grupie szkól podstawowych w ka
tegorii dziewcząt i chlopców. Duży sukces 
odnieśli uczniowie SP-3 M-cz, którzy w obu 
kategoriach zajęli l miejsca. 

Sklad drużyny : dziewczęta- Karolina i 
Sandra BIAŁOWSKIE 

chłopcy- Mateusz ŻYŁA i Patryk IDZI
KOWSKI. 

W dniu 6 grudnia 2008 roku w DRZON
KOWIE rozegrano zawody o Mistrzostwo 
Gminy Zielona Góra w grupie szkól pod
stawowych. Po raz kolejny bardzo dobre 
wyniki uzyskali uczniowie SP-3 Między
rzecz, którzy drużynowo zajęli III miejsce 

pozostawiając za sobą o wiele liczniejsze 
zespoły, natomiast indywidualnie w kate
gorii miedziczek · l miejsce zajęła Karoli
na BIAŁOWSKA a w kategorii ŻAKÓW: 

l miejsce Snadra BIAŁOWSKA 
III miejsce Mateusz ŻYŁA 
VI miejsce Patryk IDZIKOWSKI. 

*** 

Drugie cenne zwycięstwo w stosunku 
10:8 odniosła drużyna "ROLNIK" Bobowie
ko nad drużyną "TRÓJKA" Sulechów w X
tej rundzie rozgrywek III ligi. Punkty zdo
byli : 4 · Jan NOWAK, 2 ·Łukasz SZYSZ
KA, 2 - Filip MICHALSKI, 2- Michał CHO
CIMKO. 

Instruktor tenisa stołowego : Jan Nowak 
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CZWÓRKA NA CZELE ••• 
Międzyrzecka liga halowa nabiera tempa. Prawie każda runda przynosi kilka zaskaku

jących wyników i zmianę lidera. Na dzień oddania tekstu do druku stawce szesnastu dru
żyn walczących o miano najlepszej w sezonie 2008/200g przewodzą, aż cztery zespoły, 
które dzieli jedynie korzystniejsza różnica bramek. 

> 30.11 .2008 r. 
* FC SCHABOWE-ZAŁOGA "G" 1:8 (0 :4} ; J. Karatysz l P. Bogacz 3, G. Borzobochaty 

2, K. Śmieszek 2, M. Dwojewski. * VALENTIN/Biack Power/ - NIEOBLICZALNI 4:2 (2:2) ; 
M. Golwiej 2, B. Palubiak, D. Waltrawski l D. Kandyba, K. Sawala. *URZĄD MIEJSKI
DUET-ROSOMAK 0:4 (0:1}; Ł. Kwiecień 2, Chabiniak, Ł.Śiiż. Czerwona kartka: - Paweł 
Offman !Duet Rosomaki.* PROMENS- MAFIA/Czarnuchy/ 4:1 (2:1) ; P. Cygan 2, M. 
Konefal 2 l A. Orłowski.* L'EMPIRE CAL VI- EKO-MAX 1:0 (0:0); K. Staniecki. *LEX
SAMOCZYNNI12:1 (1 :O); Ł. Kwiatkowski 3, D. Nowak 3, E. Kuszczyk 2, D. Palubiak 2, J. 
Figiel, K. Jedynak l M. Osada.* JANAX-GALAXlA- REAKTYWACJA 2:3 (1 :1 ); Ł. Klobus, 
D. Wojtczak l M. Jeger, S. Piątek, S. Szymański.* BMMUL TIMEDIA.PL- MOW 8:1 (2:1 ); 
A. Kinal3, M. Krzysztof 2, K. Czyż , J. Ekwiński, M. Humeniuk l W. Kubalski. 

> 14.12.2008 r. 
* NIEOBLICZALNI- URZĄD MIEJSKI3:2 (1 :O); B. Piosik, M. Piwecki, D. Waśkowski l 

P. Czuczko, P. Hak.* LEX- L'EMPIRE CALVI8:1 (3:1}; D. Palubiak 3, E. Kuszcyk 2, P. 
Dorada, J. Figiel, Ł. Kwiatkowski l D. Gągala. *DUET-ROSOMAK- NIEOBLICZALNI9:2 
(4:1}; K. Gerus 3, S. Tosta 3, S. Chabiniak 2, D. Marczak l M. Piwecki, M. Stawniak. * 
PROMENS- FC SCHABOWE 13:2 (7:0}; P. Cygan 6, M. Konefal3, W. Szafraniec 2, T. 

HALÓWKA -
terminarz na styczeń 

Trudno będzie dzisiaj odpowiedzieć na 
pytanie, kto wywalczy tytuł mistrza halów
ki sezonu 2008/200g, bowiem jak żadne
go roku stawka drużyn kandydujących do 
tytułu jest nie zwykle wyrównana. Należy 
też pamiętać, że na prośbę uczestników 
nastąpiła poprawka w regulaminie i dopie
ro w marcu runda play off, w której zagrają 
cztery najlepsze drużyny po sesji zasadni
czej wyłoni zwycięski zespól. 
* 04.01 .2009 - niedziela 
1 0.00 - EKO-MAX- MOW 
10.40- URZĄD MIEJSKI- PROMENS 
11.20- MAFIA- L'EMPIRE CAL VI 
12.00- LEX- VALENTIN 
12.40- ZAŁOGA "G"- NIEOBLICZALNI 
13.20- REAKTYWACJA- BMMULTIME
DIA.PL 
14.00- SAMOCZYNNI- FC SCHABOWE 
14.40- DUET-ROSOMAK- JANAX-GA
LAXlA 
* 18.01.2009 - niedziela 
10.00- L'EMPIRE CAL VI- NIEOBLICZALNI 

10.40- VALENTIN- BMMUL TIMEDIA.PL 
11.20 - JANAX-GALAXlA- EKO-MAX 
12.00- FC SCHABOWE- MOW 
12.40- LEX- REAKTYWACJA 
13.20 - DUET-ROSOMAK- SAMOClYNNI 
14.00- URZĄD MIEJSKI- MAFIA 
14.40 - PROMENS-ZAŁOGA "G" 
* 25.01.2009 - niedziela 
10.00 -REAKTYWACJA- FC SCHABOWE 
10.40- ZAŁOGA "G"- L'EMPIRE CAL VI 
11.20- SAMOCZYNNI- PROMENS 
12.00- EKO-MAX- BMMULTIMEDIA.PL 
12.40- MAFIA- JANAX-GALAXlA 
13.20- URZĄD MIEJSKI- VALENTIN 
14.00 - DUET-ROSOMAK- LEX 
14.40- MOW-NIEOBLICZALNI 

UWAGA! -Organizator zastrzega so
bie prawo zmiany terminów rozgrywania 
meczów. Aktualny terminarz rozgrywek, 
wyniki meczów oraz pozostale wiadomo
ści dotyczące sezonu 2008/200g na bie-

. żąco zamieszczane są na tablicy ogłoszeń 
w hali MOSiW-u. 

·Zapraszamy również na stronę: 
www.halowka-miedzyrzecz.pl oraz 

www.miedzyrzecz.pl (Informacje z MOSiW) 
* 

Czy roi< 2008 był udany dla 
międzyrzecl<ich piłl<arzy? 

Rundę rewanżową ubieglego sezonu 
biało- niebiescy zaczęli nadspodziewanie 
dobrze. 

Po fatalnej jesieni, drużynę opuściło kil
ku podstawowych zawodników, a włoda
rze klubu postawili na "młodość" . Absolut
nym strzałem w dziesiątkę okazało się po
zyskanie 22-letniego Mateusza. Konefala. 
Po dwóch wygranych meczach, nad Stalą 
Su lęcin i Promieniem Żary przydarzyła się 
seria 3 porażek z rzędu w tym wysoka prze
grana na własnym terenie z silną drużyną 
z Rzepina. W wielu spotkaniach Orzeł mógł 
wygrać, jednak zabrakło doświadczenia. 
Godnym uwagi jest wyjazdowy remis w No
wogrodzie Bobrzańskim, kiedy to Orły w 
mocno okrojonym składzie, nie złożyły bro
ni i wywiozły cenny punkt, który pozbawił 
rywala pierwszego miejsca w tabeli. 

Podsumowując, Orzeł zająl13 miejsce 
z dorobkiem 27 punktów. 

Nowy sezon 2008/200g to duże zmia
ny. W wynikureorganizacji w polskiej lidze 
z klasy okręgowej awansowało aż 8 zespo
łów, w tym Piast Czerwieńsk i Szprotavia 
Szprotawa, które są rewelacją tegorocz-

nych rozgrywek. Doszło również do dużych 
roszad w składzie. Na stanowisku trenera 

Sobczak, T. Szafraniec l T. Bandura 2. *SAMOCZYNNI- MOW 2:4 (2:1); M. Barłóg, Ł. 
Kuik/ M. Grajnert, K. Habiera, W. Kubalski , M. Przybyszewski.* URZĄD MIEJSKI-BMMUL
TIMEDIA.PL 3:4 (2:2}; P. Czuczko 2, K. Pawlik l M. Górzny, M. Humeniuk, A. Kinal, R. 
Mazurkiewicz.* MAFIA/Czarnuchy/- EKO-MAX 8:2 (5:1}; R. Kusz 3, T. Dolowicz 2, S. 
Kabziński, S. Mazurek, A. Orłowski 1 R. Kopeć, P. Kwaśniewski. * JANAX-GALAXlA
VALENTIN/Biack Power/ 5:3 (1 :2}; D. Wojtczak 2, K. Janas, P. Kaźmierski, M. Rutkawski 
l D. Dzięgielewski, M. Golwiej, M. Smus. *REAKTYWACJA- ZAŁOGA "G" 2:4 (2:1} ; K. 
Maćkowiak, S. Piątek l P. Barczycki 2, P. Bogacz, K. Śmiszek. 

pojawił się Rafał Wojewódka, który pozy
skal kilku wartościowych piłkarzy, mających 
stanowić o sile zespołu. Drużyna miała 
walczyć o miejsce w górnej części tabeli i 
przedsezonowe zapowiedzi nie były rzu
cone na wiatr. Po 7 zwycięstwach, 7 remi
sach i jednej porażce międzyrzeczanie 
uplasowali się na 4 pozycji zdobywając 28 
punktów. Mała strata punktowa do drużyn 
z wyższych miejsc jest optymistycznym 
prognostykiem na wiosnę, kiedy to odbędą 
się mecze rewanżowe. 

Nowopowstale rezerwy Orla, zdołały 

uzyskać awans i w tym sezQnie są A-kla
sowym ber:Jiaminkiem, który . pierwszą.run- . 

Tabela: na- 15.12.2008 r. 
1.LEX 6 15 5g:13 
2. PROMENS 5 15 37:10 
3. MAFIA/Czarnuchy/ 6 15 37:14 
4.JANAX-GALAXIA 6 15 28:12 
5.DUET-ROSOMAK 6 12 31:10 
6.ZAŁOGA"G" 6 12 28:15 
7. REAKTYWACJA 6 g 27:22 
8. BMMUL TIMEDIAPL 5 g 21 :21 
g, MOW 6 g 18:25 
1 O. VALENTIN/Biack Power/ 6 g 24:35 
11. EKO-MAX 6 6 13:27 
12. L'EMPIRE CAL VI 6 6 10:41 
13.URZĄDMIEJSKI 6 4 11:18 
14. NIEOBLICZALNI 6 3 15:46 
15. FC SCHABOWE 6 1 13:37 
16. SAMOCZYNNI 6 O 12:38 

dę zakończył na 14 miejscu w tabeli. 
Na pytanie, które zostało postawione w 

temacie artykułu, na pewno trudno jedno
znacznie odpowiedzieć. Klub rozwija się i 
wszystko idzie w dobrym kierunku. 

Nie tylko pod względem piłkarskim, ale 
także organizacyjnym. (ukończona budo
wa boiska ze sztuczną murawą i ustabili
zowana sytuacja finansowa). 

Miejmy nadzieje, że kolejny rok będzie 
jeszcze lepszy, dla wszystkich grup, po
cząwszy od żaków i trampkarzy, a skoń
czywszy nal drużynie seniorskiej. 

Krystian Pacholik, 
Adam · Janaszek 

www.mksorzelmcz.futbolowo.pl 



Str. 42 KURIER MIĘDZYRZECKI Nr 1 (215) 

(S.-:- BLOK ROZRYWEK UMYSŁOWYCH o:; •. _;) 

r i r r 15 16 r 18 i 11 o 111 112 113 114 

Krzyżówl<a dla młodzieży i dorosłych 
POZIOMO: 4/Jasło, karmnik, 5/do gotowania, np. zupy, 8/uszate i uparte zwie

rze, 11/miasteczko w zespole miejskim Rzymu, 14/słynny 007, 15/koralowa, 16/ 
stolica Ukrainy, 17 /poeta węgierski, Janos, 20/dzisiejszy rajca, 22/takt w jedze
niu i piciu, 23/w dallub narciarski, 24/ ocena, 25/lasso, 28/tytuł księcia na Rusi, 
29/stolica Kanady, 31/Piotr, autor "Kazań sejmowych". 

PIONOWO: l/znak zodiaku do ważenia, inserat, ogłoszenie, 3/"narciarskie" 
nogi zająca, 5/od przybytku nie boli, 6/rzeka we Francji, 7 /wulkan europejski, 9/ 
ozdobna przy mankiecie lub włosach, lO/małe pomieszczenie dla cielaków, 12/ 
uosobienie zła w mazdaizmie, 13/składana na ołtarzu, 18/odprowadza wodę z da
chu, 19/maciupeńka na pięciolinii, 21/leśna droga, 26/Tino, tenor włoski, 27 l 
zbiór map, 30/stary "wyjadacz", ćwik. 

Litery z kratek ponumerowanych dodatkowo; uszeregowane przeniesione do dia
gramu poniżej utworzą rozwiązanie, które należy nadesłać do redakcji do 20 stycz
nia 2009 roku. 

Krzyżówka dla 
najmłodszych 

l. inaczej nerwus 
2. niejedno na stole w kuchni 
3. mówią na nich "gliniarze" 
4. "ulica" w parku 
5. grupa, np. harcerzy 
6. potocznie o fajnym aucie 
7. dawniej oberża, knajpa 
8. odgłos zbitego szkła 
9. gra angielska podobna do palanta 
10. w dzienniczku złego ucznia 

Litery w oznaczonym pionowo rzędzie utworzą 
rozwiązanie, które należy nadesłać do redakcji 
do 20 stycznia 2009 roku. 

Prosimy o podawanie wieku dziecka roz
wiązującego krzyżówkę, co umożliwi nam 
dobór nagród dostosowanych do wieku. 
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DAK EXPRESS 

A.S.W. 
ul. Poznańska 16A, 66-300 Międzyrzecz 

tel. (0-95) 741-27-16, 601-707-500 

Międzyrzecz, ul. Wesoła 7 ..,~ 

Kosiarki firmy VIKING Tel. (095) 741 24 00, marcolor@neostrada.pl 
~ 

SALON MEBLOWY 
BLACK RED WHITE 

ul. Reymonta 4 
tel./fax (095) 741-23-60 

Kuchnia NIKA Portal 

Pilarki i kosy spalinowe, myjki wysokociśnieniowe 
oraz opryskiwacze firmy !/iTJH • 

STOLARSTWO MEBLOWE 
ul. Marcinkowskiego l 
tel./fax (095) 741-23-60 

OFERUJEMY: 

Kompleksową 

zabudowę 

wnętrz: 
+ kuchnie 
+ biura 
+garderoby 
+ szafy 

USŁUGI 
TRANS PORTOWE, 
PRZEPROWADZKI 

Andrzej Mielczarek 

www.meblemielczarek.pl 

SKLEP MEBLOWY 
ul. Konstytucji 3-go Maja 16 

tel./fax (095) 741-25-41 
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CENTRU-M USŁUGOWE 
66-300 Międzyrzecz, Os. Centrum 15 

(parking przy PKO) 
tel. (095) 742 11 18 

SKLEP PAPIERNICZY 
NOWA KOLEKCJA 
ART. SZKOLNYCH: 

PLECAKI- PIÓRNIKI 

KAMi'R 
66-300 Międzyrzecz, ui.Sportowa 18 
tei.095 742 00 65 dom.742 13 83, kom. 607 094 542 

OKNA BRAMY DRZWI 

SUPER PROMOCJA 
• OKNA 1465x1435 w cenie • 499 zł 

• BRAMY GARAŻOWE od 795 zł 

kAMIENIA~J W' 
Firma Ju . 

66-300 Międzyrzecz 
ul. Rzemieślnicza 2 

te l. (0-95) 7 41-18-92 

-nagrobki 
- grobowce roctzinne 
- parapety, okładziny schodowe 
-kominki 
- kos kę granitqwą 

Do produkcji wykorzystujemy granity, 
marmury krajowe i importowane 

o szerokiej kolorystyce. 

Solidność, terminowość, 
niepowtarzalność wzornictwa. 

Udzielamy wieloletnich gwarancji. 
Transport na terenie województwa bezpłatny. 

Zapraszamy 

,'"''"'liiv < 
<0Lf;L'S 
ISO 9001:2000 
ZH: 75.100.30278 

/ 

'VPLAST 
ADAMIAK 18Y-·-

PRODUCENT 

OKNA i DRZW 
z PCV i ALUMINIUM 
ROLETY, PARAPETY 

Zapraszamy do siedziby firmy. 
Międzyrzecz, ul. Poznańska 106 

tel./fax (0-95) 742 16 42 
tel. (0-95) 742 16 43, 742 21 96 

www.okplast.pl; e-mail: okplast@okplast.p 
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